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M ilo jka  K o m p re j

Mesec maj je zame, na nek način, najlepši mesec v letu. Ne, samo 
zato ker se začne s praznikom, ves je odet v pričakovanja. Ne 
čakanja, pričakovanja. Nečesa lepega, kot so topli poletni dnevi in 
poletnih zvokov polne noči. Juter, ko te sonce prebudi v nasmeh 
in prijaznih večerov posedenih na klopce pred hiše in ob vrtovih. 
Vonj cvetja, pomešan z vonjem tople zemlje, sveže pokošene trave 
in poletnega gozda, kamor zaviješ ob nevihti. Pričakovanje! Ki je 
včasih celo lepše, kot pa so dogodki sami. Poletje se zna muhasto 
igrati z vremenom in čas dopusta, v katerega vložimo večino lepih 
pričakovanj, je minljiv, pokvarjen, ali pa ga preprosto ne znamo 
občutiti, ker smo preobremenjeni. A vendar...

Čeprav se je maj poslovil z malce muhastim 
vremenom, si letos vendar ni pokvaril dobrega 
imena. In tudi majski prazniki ter dogodki, so 
bili na nek način lepi, nostalgični ali pa upajoče 
zazrti v prihodnost. Prvomajski pohodi so po
gnali ljudi v hribe in na točke, kjer se je pona
vadi delil golaž in dobra volja. Na Pristavi je to 
že tradicija, pohodnike pa so vlekle noge tudi v 
druge rebri. Priljubljena točka pohodov je Gora 
Oljka, kjer na vrhu stoji zares lepa cerkev, ki ne 
vabi samo k duhovnemu obredu, temveč k miru, 
ki ga nosijo v sebi stari zidovi. Jaz sem zavila na 
Donačko goro, ni tako daleč odtod, a mi je bilo 
na nek način žal. Strma in ozka pot me ni motila, 
motilo me je to, da je bilo na njej toliko pohod
nikov, da se je promet urejal na vsake pet minut. 
Skupina dol. Nato skupina gor. Vmes čakanje in 
prijazen pozdrav popolnemu tujcu. Tako je to 
malo više. Prijazno. Na vrhu pa prekrasen raz
gled in kamnita skulptura kjer na vrhu piše UP 
UDINI. Globoka misel, ki se navezuje na sakralni 
objekt. Splačalo se je, zaradi razgleda. Šla bom 
še enkrat. Na čisto navaden dan. Da bom v miru 
užila prst in kamen na strmini.

V Topolšici so 9- maja pripravili lepo prazno
vanje. Ze dvainšestdeset let je tako. Naj bo tako 
še naprej. Naj ne pozabijo, da je druga svetovna 
vojna bila, da je v njej naš narod trpel, dokazal, 
da je zaveden, srčen in bojevit in naj ne pozabijo, 
kdo je bil okupator in kdo se je branil. Proslava 
ni bila samo v duhu podpisa kapitulacije, na 
njej je bilo govora tudi o petdesetletnici Evrope, 
oziroma podpisa znamenite Rimske pogodbe. 
Prav na dan 9- maja leta 1950 pa je francoski 
minister Robert Shuman javnosti predstavil po
globljeni načrt sodelovanja nekaterih evropskih 
držav. Naključje ali ne naključje, a če vzamemo 
članstvo v EU kot prednost, potem bi lahko rekli, 
da je Evropa že takrat računala na nas. A da ne 
zaidem predaleč.

Se še spomnite Dneva mladosti? Čedalje bolj, 
spet. In nič hudega pravim jaz. Naj ne zvenim 
preveč nostalgično, če povem, da sem del te 
mladine, ki je s pričakovanji zrla v prihodnost, 
ki je praznovala Titov rojstni dan s ponosom in 
veseljem. Če je bil prenos iz Beograda, ko je na 
velikem stadionu plesalo na tisoče mladih farsa, 
potem mi povejte, s čim lahko danes motiviramo 
mlade, kakšen ideal naj jim odrasli ponudimo. 
Kaj bi bilo za protiutež kurirčkovi torbici in šta
feti mladosti, ko smo mladi jokali pred ekrani in 
ob cestah, kjer so tekli naši vrstniki zaradi pono
sa in zaradi nevoščljivosti, ker nismo bili izbrani. 
Izbrani so bili najboljši. Pridni učenci, študentje, 
športniki. Letos so se v Velenju Dnevi mladih in 
kulture začeli na dan mladosti, s simboličnim 
prihodom štafete, ki je zjutraj krenila iz Kumrov
ca. Velenje je še vedno Titovo. Je to narobe?

V dneh pred štafeto mladosti pa so si drugač
no vrsto štafete podajali predstavniki Vlade, ki so 
bili na obisku v naši regiji. To pomeni Savinjsko 

-  šaleškem prostoru, ki se v tem času ukvarja z 
vprašanji razvoja, oziroma cestnih povezav, ki bi 
ta prostor, ki je za Slovenijo ogromnega pomena, 
na nek način spravili iz ožine Hude luknje in dru
gih luknjastih cest v svet. Daj bog modrosti na
šim politikom in gospodarstvenikom, da bodo z 
razumom rešili vprašanje cestnih povezav. Štu
dije poti nakazujejo več možnosti. Katera je naj
boljša? Težko je reči in težko, da bomo ob končni 
odločitvi vsi zadovoljni. In odločitev sprejeli v 
dobro širšega prostora. Bomo videli v jeseni.

Vmes pa nas čaka dolgo in upajmo, toplo po
letje. In če niste občutili v maju še nečesa, kar 
nosi ta mesec simbolično v sebi, to je ljubezni, ne 
pozabite da zanjo še ni prepozno. Nikoli ni prepo
zno za ljubezen. Imejmo se radi.



O  t r e t j i  r a z v o j n i  o s i  v  Š o š t a n j u

O p ra v ila  p o te k a jo  v  s k la d u  z  ro ko vn iko m  in tra n s p a re n tn o

V Š o štan ju  sta  se v to rek , 2 2 . m aja, na de lovnem  sestanku  
m u d ila  m in is ter za  p ro m et m ag. J a n e z  B ožič in m in is ter za  
o k o lje  in prostor J a n e z  Podobnik, njuni sodelavci in p red 
stavn iki p o d je tja  URBIS. Govorili so o d o s e d an jem  poteku  
prip rav  na izb iro  koridorja  za  3 . razvo jno os.

Dogodka so se udeležili vsi štirje poslanci v državnem zboru, prav tako so 
b ili navzoči župani in županja občin Savinjsko šaleškega območja, številni 
gospodarstveniki in predstavniki lokalnega okolja. Kot gostitelj je zbrane 
pozdravil šoštanjski župan Darko Menih: »Ni naključje, da ravno v Šoštanju 
gostimo ministrstvi za promet in za okolje in prostor, saj so seravno na teh 
dveh področjih v Šoštanju dogajale pomembne spremembe. Šoštanj doživ
lja hudo degradacijo ob tem, ko tukajšnja termoelektrarna zagotavlja sko
raj 1/3 slovenske električne energije. Zato se na ministra obračam s prošnjo 
za pomoč in konstruktiven odnos do naših problemov, tudi na področju 
prometnih zagat, ki smo jim priča vsak dan.«

Navzočim so predstavniki podjetja URBIS najprej pokazali projekcijo 
predhodne mape s študijami variant severnega dela 3. razvojne osi, to je od 
avstrijske meje do priključka na obstoječo avtocesto. Za koroški del so trase 
z nekaj manjšimi variantami bolj ali manj znane. Drugače je za savinjsko 
šaleški del, kjer so izdelali predloge za tri variante in dodali podvarianto, ki 
so jo predlagali predstavniki Zgornje Savinjske doline.

Gre za nekoliko zahodno pomaknjen zaključek sredinske variante mimo 
Letuša, za katero je predlog podal poslanec Jakob Presečnik v začetku apri
la na srečanju v Ljubljani. Tudi to podvarianto so vrisali in jo bodo upošte
vali v nadaljnjih analizah in študijah. Župan Šmartnega ob Paki Alojz Pod
goršek je ob tem pripomnil, da v celotnem projektu ne bi smeli zanemariti 
vidika železniške povezave, ki bi bila cestni komplementarna.

Župan Mestne občine Velenje Srečko Meh je menil, da je čas doreči štiri 
pomembne stvari in sicer; napisati rokovnik in nosilce, povedati, kdo od
loča na nivoju lokalnih skupnosti, ne razpravljati o posameznih variantah, 
dokler niso znane strokovne analize vsake od njih in določiti ukrepe za iz
boljšanje prometa na sedanjih cestah, kjer je stanje neznosno.

Dr. Cvetka Tinauer se je oglasila kot občanka in podjetnica. Menila je, 
da je za kraj zelo pomembno, kod bo potekala trasa hitre ceste. Šoštanj je 
pridobil precej zemljišč, ki so bila prvotno predvidena za izkopavanje pre
moga. Ker imajo ta zemljišča v dolgoročnem razvojnem načrtujomembno 
vlogo, ne bi bilo prav, da bi jih sedaj odstopili za kaj drugega. Šoštanj je za 
dobrobit vse Slovenije dal že dovolj. Posledično izseljevanje ljudi pa je tudi 
dalo kraju svoj pečat.

Minister Božič je povedal, da kakšnih velikih vlaganj v obstoječo in
frastrukturo ni pričakovati, njegovi sodelavci pa so predstavili izvajanje 
rekonstrukcij na državnih cestah v tem okolju. Oglasila se je predsednica 
Krajevne skupnosti Vilma Fece. Predvsem jo je zanimal potek del na cesti 
skozi Šoštanj. Želela je, da bi bila pri pogovorih udeležena tudi krajevna 
skupnost, ne samo občina. Na njeno vprašanje so sodelavci prometnega mi
nistra pojasnili reševanje sedanjega nivojskega križanja ceste in železnice 
ter prehode zlasti pri Osnovni šoli.

Vsi navzoči so se strinjali, da bi bilo lahko prezgodnje odločanje v prid 
katerikoli varianti hitre ceste tretje razvojne osi škodljivo. Kot sta povedala 
ministra, pripravljalna opravila potekajo po dogovorjenih rokih in trans
parentno, zato pričakujeta da bo v septembru, morda pa že konec avgusta 
izdelan predlog variante za nadaljnje vrednotenje. Od tu dalje pa bodo in
tenzivno vključene tudi lokalne skupnosti.

Marija Lebar

Š o l s k i  m i n i s t e r  n a  o b i s k u  v  Š o š t a n j u

V okviru obiska v lade v Savinjsko šaleški regiji, je  v Š o šta 
nju v sredo, 2 3 . m aja, pop o ldne v prostorih O snovne šole  
Šoštan j p o tekala  okrog la  m iza o sp rem em b a h  v šolstvu. 
U deležili so se je  ravnatelji osnovnih, srednjih, g lasbenih  
in šol s prilago jen im  program om  s pod ročja  Š a leške  in 
Z g o rn je  Savin jske doline. M in ister M ilan Zver je  s svojim i so 
delavci z m inistrstva in d irek to ra ta  predstavil s p rem em b e  v 
šolstvu, m ed  drugim  v luči nam eravane  libera lizac ije  na po 
dročju  zas e b n e g a  šolstva. O dgovarjal pa je  tudi na številna  

S. vp rašan ja , ki s o jih  nanj naslavljali ravnatelji.
s03
i : Okroglo mizo je vodila gostiteljica, ravnateljica Osnovne šole Šoštanj
EL mag. Majda Zaveršnik Puc, k i je povzela uvodni pozdravni govor. Okrogle 
S’ mize pa se je udeležil tudi šoštanjski župan Darko Menih, ki so mu problemi 

v šolstvu dobro znani iz njegove dolgoletne prakse.

Minister Zver je poudaril, da je šola ustanova, ki se mora obnašati kot 
dober gospodar, poleg tega pa ima velik vpliv tudi na socialne in druge spre
membe v okolju. Za zagotavljanje boljše izobrazbe na podeželju so potrebne 
tudi manjše šole, kot so jo ravno ta dan odrli v Solčavi, čeprav je tam samo 
20 šolarjev in 16 otrok v vrtcu. Vendar pa bo država vse bolj stremela za 
tem, da se stroški racionalizirajo. V tem pogledu je smiselna centralizacija 
in združevanje manjših šol v večje enote.

S tem ni mišljena centralizacija, ki smo ji v preteklosti že bili priče, s tem 
tudi ni mišljeno zmanjševanje števila pedagoških delovnih mest. Bolj gre 
razmišljanje v smeri skupnih servisov kot so računovodenje, hišništvo, čiš
čenje ali servisiranje računalniške opreme.

Tildiv šolstvu se bodo nekatere pristojnosti prenesle na bodoče pokrajine. 
»Usmeritve, k i smo jih zapisali v Beli knjigi, ostajajo,« pravi minister. »Od
praviti želimo samo nekatere anomalije, kot je različno financiranje javnih 
in zasebnih šol. Sedaj je to pokrito s 100 odstotki v javnih in 85 odstotki v 
zasebnih šolah. Seveda pa prinaša decentralizacija in liberalizacija šolstva 
s seboj povečano nadzorno vlogo države. Študija OECD namreč kaže, da je 
Slovenija po številu privatnih šol na-zadnjem mestu v Evropski skupnosti!«

Po končanem izvajanju je minister skupaj s sodelavci odgovarjal še na 
številna konkretna vprašanja, k i so mu jih postavljali prisotni ravnatelji.

Marija Lebar

Foto: M
arija Lebar



F o t o :  D e j a n  T o n k l i
Zadnji dogodek, ki je potekal v okviru obiska Vlade RS Slovenije v Savinjsko-Šaleški 

regiji, v dneh od 22. do 23. maja, je bil v Šoštanju. Po predhodnih resnih in aktualnih 
tematikah je bil zaključek obiska v obliki dobrodelne nogometne tekme na večer 23. 
maja med predstavniki Savinjsko-Šaleške regije in Vlade RS, prav prijeten dogodek, ki 
ga je v šoštanjski športni dvorani pospremilo veliko število navijačev. Izkupiček prosto
voljnih prispevkov na tekmi in darilo Vlade v višini 5.000 evrov sta romala v Bolnišnico 
Topolšica za nakup CT aparata. Občina Šoštanj, ki je bila gostiteljica tega dogodka, se je 
nanj primerno pripravila tudi s priložnostnim kulturnim programom, ki so ga izvedli 
domači ustvarjalci: Pihalni orkester Zarja, plesne skupine OŠ Šoštanj, Mladinski pihal
ni orkestra Glasbene šole FKK, oddelek Šoštanj in mažorete iz Topolšice.

Tekma je bila zagrizena. Kot zanimivost naj povemo, da ekipa Vlade ni imela vratar
ja, zato so ga velikodušno odstopili domači nogometaši. Vratar, ki je bil župan Občine 
Luče Ciril Roseč, je svojo nalogo vzel tako zares, da je ubranil skoraj stoodstotne na
pade. Tekma se je končala z rezultatom 1:4. Za domačo ekipo je dal gol Rudi Lesjak, za 
ekipo Vlade pa je prvi zatresel mrežo minister Andrej Vizjak, drugi predsednik Vlade 
Janez Janša, zadnja dva gola pa je dal Miran Pavlin, profesionalni igralec nogometa. 
Žoga je okrogla in selektor ekipe župan Občine Šoštanj Darko Menih se zaradi poraza 
ni prav nič jezil. Kot prekaljen športnik že ve, da je treba včasih tudi taktizirati. Saj ne, 
da bi domači ekipi prisodili, da je tekmo predala, ne, zmaga je bila zaslužena. Ampak 
tako v športu kot v življenju je tako, da stvari nikoli niso takšne, kot so videti na prvi 
pogled. Kdo ve, na kakšno zmago so računali v ekipi gospodarstvenikov in politikov 
SA-SA regije.

M ilo jka  K o m p re j

O b i s k  M i n i s t r a  z a  f i n a n c e  A n d r e j a  

B a j u k a

Minister za finance Andrej Bajuk se je med obiskom Vlade mudil tudi pri županu Ob
čine Šoštanj Darku Menihu. Skupaj s sodelavci je visoki obisk sprejel v prostorih Občine 
in ga seznanil s tekočimi projekti in izpostavil problem financiranja športne dvorane 
OŠ Šoštanj. Zaradi nujne zagotovitve telovadnice za šoštanjske osnovnošolce je bila Ob
čina prisiljena najeti kredit v višini 600.000 evrov. Minister je izrazil pripravljenost za 
skupno iskanje različnih možnosti za reševanje pretekle situacije, ki je bila v času pro
jekta (gradnja šole) izredno občutljiva.

M ilo jka  K o m p re j

V  d n e h  o d  2 3 .  m a j a  d o  2 4 .  m a j a  2 0 0 7 ,  s e  j e  n a  
d e l o v n e m  o b i s k u  v  S a v in j s k o  -  š a le š k i  r e g i j i  m u d i la  
V l a d a .  P r a v  g o t o v o  j e  b i l  o b i s k  m in is t r o v  r a z l ič n ih  
r e s o r je v  in  p r e d s e d n i k a  V l a d e  J a n e z a  J a n š e  p o 
m e m b e n  z a  n a š o  r e g i jo .  T e m a  p o g o v o r o v  j e  b i la  
3 .  r a z v o jn a  o s .  K a r k o l i  ž e  t o  p o m e n i  in  v k l j u č u j ,  s e  
n a jb o l j  t r a n s p a r e n t n o  i z k a z u j e  v  p r e d v i d e n i h  c e s t n ih  
p o v e z a v a h  o d  a v s t r i j s k e  m e j e  d o  p r ik l j u č k a  n a  o b 
s t o j e č o  a v t o c e s t o .  Z a  k o r o š k i  d e l  s o  t r a s e  ž e  v e č i d e l  
z n a n e ,  d r u g a č e  p a  j e  z a  s a v in js k o  š a le š k i  d e l ,  k j e r  s o  
t a  t r e n u t e k  i z d e l a n e  š t u d i je  p r e d l o g o v  z a  t r i  m o ž n e  
v a r i a n t e  s  p o d v a r i a n t o ,  k i  s o j o  d o d a l i  p r e d s t a v n i k i  
Z g o r n j e  S a v in j s k e  d o l i n e .  O d l o č i t e v  b o  z n a n a  o b  
k o n c u  a v g u s t a .  T o r e j  s e  n a m  o b e t a  d o l g o ,  b u r n o  in  
v r o č e  p o l e t je .  V s e k a k o r  b o  z a  Š o š t a n j  t o  p o m e m b n a  
o d l o č i t e v  in  u p a jm o ,  d a  b o d o  n a š i  p r e d s t a v n i k i  z n a l i  
a l i  z m o g l i  z a s t a v i t i  b e s e d o  z a  Š o š t a n j  d o v o l j  n a  g la s .

Z  o b i s k a  p a  š e  t o l i k o .  P o  p r o g r a m u  j e  v  o b č in i  
Š o š t a n j ,  o b i s k a l  b o l n i š n i c o  T o p o lš i c a  m in is t e r  z a  
z d r a v j e ,  d r .  A n d r e j  B r u č a n ,  v  K u l t u r n e m  d o m u  s t a  s e  
n a  d e l o v n e m  p o s v e t u  z  ž u p a n i  in  g o s p o d a r s t v e n i k i  
r e g i je  m u d i la  m in is t e r  z a  p r o m e t ,  m a g .  J a n e z  B o ž ič  
in  m in is t e r  z a  o k o l j e  J a n e z  P o d o b n ik ,  n a  o b is k u  
n a  k m e t i j i  R o t n ik  j e  b i l  m in is t e r  z a  k m e t i j s t v o ,  I z t o k  
J a r c  in  n a  o s n o v n i  š o l i  Š o š t a n j ,  m in is t e r  z a  š o ls t v o  in  
š p o r t ,  d r .  M i la n  Z v e r .  N a  O b č i n i  Š o š t a n j  in  v  T E Š  s e  
j e  m u d i l  m in is t e r  z a  f i n a n c e ,  d r .  A n d r e j  B a j u k ,  o b i s k  
v l a d e  p a  s e  j e  z a k l ju č i l  v  s r e d o  z v e č e r  v  t e lo v a d n i c i  
š o l e  z  d o b r o d e l n o  n o g o m e t n o  t e k m o  m e d  V l a d o  
in  g o s p o d a r s t v e n i k i  t e r  p o l i t i k i  S a v in j s k o  -  š a le š k e  
r e g i je .

O b i s k  v l a d e  v s e k a k o r  n i v s a k d a n j i  d o g o d e k ,  s p lo h ,  
k o  s e  p o g o v a r ja m o  o  n a d a l j n j e m  r a z v o ju  r e g i je .  
V l a d a  j e  o b i s k  o z n a č i la  k o t  i z r e d n o  u s p e š e n  in  p o 
m e m b e n  z a  n a d a l j n j e  d o g o v o r e .  R e g i j a  s e  j e  d o b r o  

i z k a z a l a .



OBČINSKI PODROBNI PROSTORSKI NAČRT ZA PROSTOR
SKO UREDITEV SKUPNEGA POMENA ZA BLOK 6 TEŠ S 
SPREMLJAJOČIMI OBJEKTI

J A V N A  R A Z G R N I T E V

POVZETEK ZA JAVNOST

A. POSTOPEK PRIPRAVE OBČINSKEGA PODROBNEGA 
PROSTORSKEGA NAČRTA (OPPN)

B. OPIS NAČRTOVANIH UREDITEV
Termoelektrarna Šoštanj namerava zadržati in povečati obseg proiz

vodnje električne energije z uporabo domačega premoga s pomočjo naj
modernejših tehnologij. Zahteve po ekonomsko in ekološko racionalnejši 
proizvodnji električne energije v TE Šoštanj vodijo do potrebe po zamenjavi 
obstoječih enot z novim blokom. V novih razvojnih usmeritvah in strate
škem načrtu razvoja Termoelektrarne Šoštanj je predvidena izgradnja no
vega termoenergetskega objekta blok 6 z nazivno močjo 600 MW, ki bo za
menjal bloke 1,2 in 3 ter delno tudi blok 4, ki bo ostal kot hladna rezerva.

Nov objekt bloka 6 bo lociran zahodno od obstoječih enot, na platoju, 
ki se bo sprostil z odstranitvijo hladilnih stolpov blokov 1, 2 in 3 ter dela 
upravne stavbe. Postavljen bo z osjo v smeri V-Z, s strojnico ob bloku 1 ter 
bunkerskim delom, kotlovnico, elektro filtrom in razžveplalno napravo v 
zahodni smeri.

Obravnavano območje leži znotraj ograje proizvodnega območjaTermo- 
elektrarne Šoštanj, izven ograje sega ureditev iztočnega objekta. Celotno 
območje se nahaja na zazidljivem zemljišču znotraj poselitvenega območja 
naselja Šoštanj.

Izgradnja bloka 6 obsega izgradnjo naslednjih objektov:
- Glavni pogonski objekt, ki ga sestavljajo strojnica, bunkerski del in ko

tlovnica z elektrofiltri in napravo za razžveplanje. Sestavni del objektov 
za razžveplovanje dimnih plinov je kompresorska postaja;

- Silos sadre, silos elektrofiltrskega pepela in silos žlindre;
- Transportni most s presipnimi postajami;
- Transportni trakovi žlindre in produkta;
- Transformatorski plato in stikališče, ter kabelska kineta;
- Objekti za pripravo vode so črpališče surove vode, objekt dekarbonati- 

zacije, reaktor, usedalnik, bazeni odpadnih vod in iztočni objekt;
- Skladišče raztopine amoniaka, k i ga sestavljajovagonsko in kamion

sko pretakališče, črpališče raztopine amoniaka in rezervoar;
- Upravna stavba ter
- Preureditve infrastrukturnih omrežij in obnovo parkovnih površin.

V občinskem podrobnem prostorskem načrtu je določeno:
- ureditveno območje,
- funkcionalne, tehnične in oblikovalske rešitve načrtovanih objektov 

in površin,
- zasnova projektnih rešitev prometne, energetske, vodovodne in druge 

komunalne infrastrukture ter telekomunikacijskega omrežja,
- rešitve in ukrepi za varstvo okolja, ohranjanje narave, varstvo kulturne 

dediščine ter trajnostno rabo naravnih dobrin,
- rešitve in ukrepi za obrambo ter varstvo pred naravnimi in drugimi 

nesrečami,
- etapnost izvedbe prostorske ureditve
- obveznosti investitorjev in izvajalcev,
- dopustna odstopanja od načrtovanih rešitev.

Načrtovane ureditve so prikazane v kartografskem delu občinskega po
drobnega prostorskega načrta. Priloge občinskega podrobnega prostorske
ga načrta pa vsebujejo: izvleček iz strateškega prostorskega akta, obrazlo
žitev in  utemeljitev občinskega podrobnega prostorskega načrta, seznam 
strokovnih podlag, smernice nosilcev urejanja prostora, seznam sektor
skih aktov in predpisov in seznam lastnikov parcel s podatki o zemljiščih.

C. NAMEN JAVNE RAZGRNITVE

Namen javne razgrnitve dopolnjenega osnutka občinskega podrobnega 
prostorskega načrta in strokovnih podlag je seznanitev javnosti s predlaga
nimi ureditvami. Hkrati bo razgrnjeno tudi Okoljsko poročilo, ki ga je pod 
številko referata 1829 v marcu 2007 izdelal Elektroinštitut Milan Vidmar, 
Ljubljana.

Javna razgrnitev bo potekala od 25. maja 2007 do 25. junija 2007 v pros
torih Občine Šoštanj (Trg svobode 12, Šoštanj).

Javna obravnava bo potekala 06. junija 2007, z začetkom ob 16.00 uri, v 
sejni sobi Občine Šoštanj, Trg svobode 12, Šoštanj.

V času javne razgrnitve in javne obravnave lahko na razgrnjen dopol
njen osnutek občinskega podrobnega prostorskega načrta podajo pripom
be in predloge vsi zainteresirani organi, organizacije in posamezniki. Pri
pombe in predloge se lahko do 26. junija 2007 poda pisno na mestu javne 
razgrnitve kot zapis v knjigo pripomb in predlogov ali se jih posreduje na 
elektronski naslov: gp.mop@gov.si, pri čemer se v rubriko »Zadeva« navede 
ključne besede »blok 6 TES«. Pripombe in predloge se lahko da tudi ustno 
na javni obravnavi. O pripombah in predlogih danih v času javne razgr
nitve odloči pripravljavec po predhodnem mnenju pobudnika. Utemeljene 
pripombe in predlogi bodo smiselno upoštevani pri izdelavi predloga ob
činskega podrobnega prostorskega načrta. Usklajen predlog pa bo z odlo
kom sprejel Občinski svet Občine Šoštanj.

Pripravljavec: OBČINA ŠOŠTANJ 
Pobudnik: MINISTRSTVO ZA GOSPODARSTVO 

Naročnik: TERMOELEKTRARNA ŠOŠTANJ 
Izdelovalec: ZUM d.o.o,, MARIBOR
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T e r m o e l e k t r a r n o  Š o š t a n j  o b i s k a l  

m i n i s t e r  d r .  A n d r e j  B a j u k

(Šoštanj, 23. maj)

Termoelektrarno Šoštanj (TEŠ), ta v sušnih mesecih pro
izvede tudi do polovico proizvedene električne energije v 
Sloveniji, je  danes v okviru vladnega obiska Savinjsko-Ša- 
leške regije obiskal minister za finance, dr. Andrej Bajuk. 
Direktor TEŠ-a, dr. Uroš Rotnik, je ministra in člane dele
gacije seznanil z razvojnimi načrti, predvsem z izgradnjo 
bloka 6. Za kako pomemben projekt gre, ne le za družbo 
temveč tudi za državo, priča podatek, da je projekt uvr
ščen tudi v resolucijo o nacionalnih razvojnih projektih za 
obdobje 200 7  -  2 0 2 3 . Z  njegovo izgradnjo bi v TEŠ iz 4  
milijone ton premoga, ki jih porabijo v enem letu, namesto 
3 .6 0 0  GWh letno, kolikor jih proizvedejo do sedaj, proizve
dli 4 .700  GWh električne energije. Ob tem je  pomembno 
tudi dejstvo, da bi se ob povečani proizvodnji povečali tudi 
letni prihodki termoelektrarne, zaradi večjega izkoristka 
sodobnejših naprav pa hkrati zmanjšali vplivi na okolje. Po 
predstavitvi investicijskih načrtov, so si gostje ogledali še 
remont bloka 5, ki poteka prav v tem času in pomeni naj
večji remont v zgodovini družbe.

Kar zadeva finančno konstrukcijo, ki bo omogočila iz
gradnjo šestega bloka, je  minister za finance dr. Andrej 
Bajuk predstavnike Termoelektrarne Šoštanj razveselil z 
novico, da so zunanji viri financiranja že skoraj zagotovlje
ni. Pričakuje namreč, da bo Evropska investicijska banka, 
ki je znana po tem, da posoja pod dobrimi pogoji, odo
brila posojilo v višini 3 0 0  milijonov evrov. “Izvršilni odbor 
Evropske investicijske banke konec septembra v Sloveniji 
načrtuje sejo in do takrat naj bi bilo to vprašanje rešeno,” 
je še povedal Bajuk.

N o v a  p r e d s e d n i c a  » n a j v e č j e g a  

p o d j e t j a «  v  Š a l e š k i  d o l i n i  j e  d r .  

C v e t k a  T i n a u e r

Na konstitutivni seji Upravnega odbora GZS Savinjsko šaleške zbornice 
Velenje, k i je bila v četrtek, 24. maja, popoldne v v ili Široko v Šoštanju, so 
poleg obravnave aktualnih zadev , člani izvolili novo predsednico Upra
vnega odbora zbornice, Šoštanjčanko, dr. Cvetko Tinauer, direktorico za
sebnega podjetja Perspektiva d.o.o. Šoštanj. Dosedanji predsednik je bil dr. 
Uroš Rotnik, direktor uprave Termo elektrarne Šoštanj, ki je predal funkcijo 
svoji naslednici po glasovanju, ki ga je s trinajstimi glasovi (proti dvema za 
Jožeta Mraza, direktorja PUP d.d.) prepričljivo dobila Tinauer jeva. Podpred
sedniki so postali mag. Tomaž Kuntarič iz Gorenja d.d., Milan Forštner iz 
podjetja Fori d.o.o. ter Boštjan Gorjup iz podjetja BSH Hišni aparati Nazarje. 
Ob tem je Upravni odbor odločno podprl dosedanjo direktorico GZS SSZ 
Velenje Alenko Avberšek kot kandidatko na javnem razpisu za to funkcijo 
za nov mandat. Dr. Cvetka Tinauer, s to funkcijo napoveduje še večjo anga
žiranost na področju gospodarstva in politike v Šaleški dolini in širše.

Nova predsednica se bo skupaj s predsedstvom, člani upravnega odbo
ra, vodstvom območne zbornice in s podporo članov, zavzemala za status 
zbornice, k i ima polno vsebinsko, finančno in kadrovsko samostojnost, ki 
pa bo hkrati vključena v reprezentativno zbornico GZS. Preko nje bo za
stopala interese svojih članov na področju zakonodaje in koristila skupne 
vsebine in skupno blagovno znamko GZS. Le s takim pristopom bo lahko 
nosilka aktivnosti, s katerimi bo zagotovila stabilnost svojega članstva in 
financiranja. Povezovanje velikih in malih podjetij ter odprtost delovanja 
do lokalnih, regionalnih in obmejnih institucij, agencij in ostalih zbornic, 
kar ima za svoje pomembno poslanstvo in poslovno priložnost, bo ena od 
oblik promocije in uveljavljanja podjetniške družbene odgovornosti v regiji. 
Iddi preko zbornice bo gospodarstvo regije kompetentni in močnejši part
ner v politični regionalizaciji, ki je po predvčerajšnjim obisku Vlade v SAŠA 
regiji zagotovljeno dejstvo bližnje prihodnosti.

Jože Miklavc

S v e č a n o s t  v  T o p o l š i c i

Ob obisku je direktor Termoelektrarne Šoštanj, Uroš Rot
nik, povedal: »Delovno srečanje je bilo izjemno pozitivno 
in ga ocenjujemo kot uspešno. Termoelektrarna Šoštanj s 
projektom dokazuje, da je pripravljena in sposobna spre
jeti odgovornost za večjo zanesljivost oskrbe odjemalcev 
z električno energijo, kar bo ena od ključnih tem EU v 
času predsedovanja Slovenije«.

TEŠ

Praznik KS Topolšica združen z velikimi zgodovinskimi 
dogodki

Na večer praznika 9- maja, dvainšestdesete obletnice podpisa kapitula
cije nemških enot, je potekala v Topolšici velika slovesnost, ki je poleg tega 
dogodka zaznamovala še druge. Župan občine Šoštanj, Darko Menih je po 
pozdravnem govoru in čestitkah k prazniku predal besedo Janezu Stanov
niku, ki je odločno opozoril mladi rod na spoštovanje izkušenj starejših 
generacij in vrednotenje zgodovinskih dejstev. Slavnostni govornik po
slanec v DZ republike Slovenije in podžupan Občine Šoštanj, Drago Koren

Foto: Jože M
iklavc



odvisna od vremena. Le prireditelji, ki imajo dovolj denarja in jim uspe prido
biti veliko sredstev od sponzorjev, si lahko privoščijo drago postavitev šotorov, 
zaradi česar vreme za izvedbo prireditve ne predstavlja več tako velike ovire. 
Vreme ob koncu aprila in na prvega maja je bilo letos prijetno in brez dežnih ka
pelj, zato so bila kresovanja in prvomajske prireditve dobro obiskane. Tedi letos 
je Turistično društvo Pristava izvedla tradicionalno Prvomajsko srečanje. Do 
vznožja Forhteneka smo se lahko letos v celoti pripeljali po asfaltu, saj je bil lani 
asfaltiran še zadnji del ceste. Pred prvomajskimi prazniki so Pristavčani izvedli 
še čistilno akcijo, zadnja dva dneva pred prireditvijo pa so intenzivno priprav
ljali prizorišče. Prvomajsko jutro sprva s temnimi oblaki ni ravno obetalo, na 
srečo pa so se oblaki kasneje razkadili in dan je bil kot nalašč za izlete v naravi. 
Trud TD Pristava je bil tudi letos poplačan s številnim obiskom pohodnikov, ki 
so na Pristavo prihajali iz vseh smeri. Morda jih je privabil golaž, o katerem se 
širi glas, da je zelo dober. Morda so si nekateri želeli zopet uživati v razgledu iz 
razvalin Forhteneka, ki nudi pogled na večji del Šaleške doline. Kakršenkoli 
razlog je že privabil ljudi, dejstvo je, da so delovni ljudje želeli prelep prosti dan 
izkoristiti za gibanje na svežem zraku ter se na različnih prvomajskih srečanjih 
družiti in poveseliti.

je opozoril na več dogodkov, k i se praznujejo te dni. Najprej je čestital Zdenka Mazej
krajanom Topolšice k njihovemu prazniku, nato se je ozrl na zgodovin- ......................
ske dogodke iz leta 1945, ko je general von Loehr, v Topolšici podpisal
brezpogojno predajo nemških enot za jugovzhodno Evropo. Hkrati je T U O I  L O K O V I C č in i  S O  C ]c l D O S tO V I  11 
opozoril še na en praznik, to je petdeset let Evrope, oziroma podpisa y  ^
znamenite Rimske pogodbe. Opozoril pa je tudi na tako imenovani
Dan Evrope, ki sovpada z 9. majem leta 1950, ko je francoski zunanji Postavljanje mlaja je vsakoletna tradicionalna dejavnost, ki se odvija v po- 
minister Robert Schuman javnosti predstavil načrt poglobljenega so- častitev 1. maja, praznika dela. Tega se zavedno držijo tudi krajani Lokovice, 
delovanja nekaterih evropskih držav. Vsi ti dogodki dajejo prazniku še ki se tudi letos niso izneverili tradiciji in tako so se postavljanja mlaja lotili le 
posebno vsebino. Na koncu svojega govora je navedel preproste člove- nekaj dni pred 1. majem, natančneje v soboto, 28. aprila. Tudi postavili so ga
kove vrednote na katere ne smemo pozabiti, če hočemo ohraniti svoj tradicionalno, in sicer na ročni način. Zbranih je bilo okoli 30 lokoviških fan-
ponos in identiteto. Poudaril je, da nam čas, k i ga živimo, veleva, da tov in  mož, k i so 30 metrov visok mlaj uspeli postaviti v slabi uri. Pritegnili so
usmerimo svoje sile v tiste projekte, ki bodo zagotovili visoke cilje, kot tudi mimoidoče, k i so z zanimanjem opazovali dogajanje. Fante in može je ob
so pravičnost, učenost, prostost, solidarnost in strpnost, domoljubje in zahtevni in pomembni nalogi bodril tudi zvok harmonike, ob katerem so se na
veselje do življenja, ki odlikuje slovenskega človeka. Kajti dobri smo koncu vsi skupaj poveselili, 
lahko le toliko, kolikor se zavedamo svojih vrednosti. >

Med govorom sta predsednik krajevne skupnosti Topolšica Viki Drev 1  
in Bojan Kontič, poslanec v DZ odnesla venec k spominskemu obeležju <  
v parku. o

K spontanemu prepletu programa so odlično prispevali še Pihalni u‘ 
orkester Zarja, Moški pevski zbor iz Raven, topolške mažorete ter har
monikarji Roberta Goličnika. Ob koncu slovesnosti je v neposredni bli
žini zagorel kres in  naznanjal praznik še v pozno noč, za goste, k i so se 
ustavljali ob njem pa je igral priznani ansambel Spev.

Milojka Komprej

P r v o m a j s k o  s r e č a n j e  n a  P r i s t a v i

S pomladjo, ki vsako leto s sabo prinese otoplitev, se je tudi letos za
čelo obdobje prireditev na prostem. Njihova izvedba je v veliki meri

S postavljenim mlajem pa delo lokoviških fantov v tistih dneh ni bilo konča
no. Kresovanja letos sicer niso pripravili, so pa 1. maja zvečer že tradicionalno 
pobirali jajca po vasi. Tako so od hiše do hiše prepevali in se zahvaljevali za 
jajčka, ki so jih jim pripravile vestne gospodinje. Dobljeni denar od jajčk bodo 
fantje porabili za organizacijo jajčerije, ki se bo zgodila nekje v junijskih dneh.

T l

% OPRAVIČILO: Gasilci PGD Lokovica so letos občni zbor praznovali 10. febru-
> arja in ne prejšnjo soboto, kot je bilo objavljeno v prejšnji številki. Za neljubi 

dogodek se opravičujem.
C
Q .3
7T Melita Hudej 
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V četrtek, 26. 4. 2007, je bilo na Goricah 
tradicionalno, letos že deveto leto zapored, 
kresovanje z vsemi spremljajočimi dogodki 
v skrbni organizaciji novoizvoljenih članov 
predsedstva Občinskega odbora Socialnih 
demokratov Šoštanj. Naj spomnimo, da je 
bila pred dobrim mesecem volilna konfe
renca 00 SD Šoštanj, na kateri so izvolili 
novega predsednika SD Šoštanj, Borisa 
Hambergerja, prav tako pa je bilo soglasno 
potrjeno tudi predsedstvo, katerega člani so 
Janko Zacirkovnik, Tanja Globačnik, Sneža
na Grubešič Verlič, Branko Franc Sevčnikar, 
Jure Kodrun, Cvetka Dražnik Ladinek, Ivan 
Mevc, Marko Kompan, Branko Valič in Vinko 
Martinovič.

Ob pričetku praznovanja je zaigralagodba 
na pihala Zarja, zbrane pa je nagovoril novi 
predsednik 00  SD Šoštanj Boris Plamberger, 
k i je med drugim dejal: »Ljudje, ki naj bi pred
stavljali oblast, morajo biti uspešni ljudje, ne 
smejo razmišljati o preteklih napakah, ne 
iskati krivcev, se izogibati odgovornosti in 
ljudem, k i jim  prinašajo slabe novice.«

Rdeča n it kresovanja je bil prav gotovo 
spomin na zgodovino in bližajoče se prazni
ke (27. april, 1. in 9. maj). Za dobro voljo vseh 
prisotnih, k i so se zbrali v velikem številu, je 
skrbel Pihalni orkester Zarja, z recitalom je 
nastopila Manja Globačnik, trio mladih har
monikarjev je poskrbel za zvoke domačih 
viž iz njihovih "frajtonaric", pa tudi lakoto je 
bilo moč pregnati s slastnim golažem. Vrhu
nec prijetnega druženja vseh ljudi dobre volje 
sta bila prižiganje kresa in veličastni ognje
met. Lepo je bilo videti razigrane otroke, ki 
so uživali v svetlobi kresa in  ognjemeta, ki 
sta razsvetlila nebo nad Šoštanjem.

Hvala številnim sponzorjem, ki so pripo
mogli, da je kresovanje uspelo in smo večer 
preživeli v tako dobrem in prijetnem vzduš
ju.

PRESS SD ŠOŠTANJ 
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Prvič v  mestu Šoštanj

B r e z p l a č n e  m e r i t v e  

k r v n e g a  t l a k a ,  k r v n e g a  

s l a d k o r j a  in  h o l e s t e r o l a

10. maja je v centru mesta Šoštanj pred blago
vnico Mercator potekala akcija brezplačne me
ritve krvnega sladkorja in holesterola za občane 
in občanke. To je bil prvi takšen obisk v centru 
mestu, kjer so lahko mimoidoči preverjali svoje 
zdravstveno stanje, saj so ponavadi meritve do 
zdaj potekale le po krajevnih organizacijah.

Odziv je bil zelo dober, saj se gneča pred stojni
co ni polegla vse do odhoda predstavnic Rdeče
ga križa. Poleg meritve so lahko krajani v obliki 
letakov dobili tudi dodatne informacije o debelo
sti, sladkorni bolezni, krvnem tlaku in o nevar
nostih visokih poletnih temperatur.

Na Občini Šoštanj pozdravljamo tovrstne ak
cije in  upamo, da se obisk ponovi tudi naslednje 
leto in  postane tradicionalen.

Andreja Moškon, univ. dipl. nov., 
svetovalka za odnose z javnostmi

O b v e s t i l o  o  s a n a c i j i

c e s t e  v  F l o r j a n u

Občina Šoštanj na lokalni cesti Florjan-Bele 
Vode v teh dneh končuje razširitev precej nevar
nega ovinka, ki je v preteklosti voznikom pov
zročil kar nekaj preglavic. Poleg razširitve ceste 
so uredili tudi odvodnjavanje, v začetku maja pa 
bodo cestišče prekrili še z asfaltom. Voznike in 
vse uporabnike ceste opozarjamo na previdnost, 
dokler se dela ne končajo. Previdnost na tem od
seku ceste kljub razširitvi naj ne bo odveč tudi v 
prihodnje.

Andreja Moškon, univ dipl. nov., 
svetovalka za odnose z javnostmi

Koroški fužinar in kulturnik 
MITJA ŠIPEK: »Korošci smo 
zmirom za muštr bili.«
Kolm anov Tevžej s Šentanela ali 
Mitja Š ip ek  -  m etalurški inženir, 
vrhunski strokovnjak za  neporušne  
preiskave jek la  z ultrazvokom  in 
inovator, ravenski železar, ljubitelj
ski pevec, zborovodja, igralec in 
eden zadn jih  m ož v M ežiški dolini z  
veliko m oralno  avtoriteto je p razno 
val svojih 8 0  let. Ob osem desetle t
nici teg a  koroškega am basadorja  
kulture so na Prevaljah izdali knjigo  
Pesem  in jeklo .

Rojen je bil v Šentanelu nad Prevaljami. Med 
nemško okupacijo v drugi svetovni vojni so ga, 
ko je bil star 16 let, mobilizirali v vojsko. Preme
stiti so ga hoteli v mornarico in študijski dopust 
ga je rešil, da ni šel na fronto. Sabotiral je, iskal 
ga je gestapo in je pobegnil v partizane. Po voj
ni je končal študij na metalurški fakulteti, postal 
vodilni strokovnjak na področju ultrazvoka, za 
kar je prejel tudi Kidričevo nagrado za življenj
sko delo na področju izumov in tehničnih iz
boljšav ter ameriško nagrado ICA. V šestdesetih 
letih preteklega stoletja so v svetu začeli razvijati 
ultrazvok. Šipek je s to noviteto začel delati leta 
1953. Strokovno se je izpopolnjeval v tujini in kot 
vodilni jugoslovanski strokovnjak organiziral in 
vodili tečaje za več kot 2000 inženirjev in tehni
kov, organiziral je več mednarodnih simpozijev. 
Uveljavil je več izumov in izboljšav in objavljal v 
strokovnih časopisih, 1978. pa v Zagrebu izdal 
knjigo z naslovom Priručnik za ultrazvučno ispi
tivanje materiala. Pripoveduje, kako so v tovarni 
za katrce (Renault 5) tožili, da je zadnje kolo od
padlo, ko so avto peljali z montažnega traku na 
vlak. Čez noč je razvil sistem ultrazvočni kontro
le, ne da bi kar koli demontiral. Skrite napake so 
bile v osovinah. Skupina strokovnjakov je nato 
šla po Evropi in pregledala vse avtomobile v skla
diščih. »Od 4000 so našli 59 osi s to razpoko, ki pa 
se na zunaj ni videla. Če bi to šlo na cesto, bi bilo 
kar nekaj pogrebov,« pove Mitja Šipek. Veliko je 
delal tudi za vojno letalstvo, tudi pri kontroli raket 
zemlja - zemlja. Ko so jih pred tem preizkušali, je 
ena eksplodirala in ubila dva vojaka. Šipek je na
pako popravil, od 62 raket jih je bilo 60 zanič.



Zelo znan je kot koroški kulturnik. Brez nje
govega prispevka bi bila koroška amaterska 
gledališka scena precej opeharjena. Lata 1952 
je stal prvič na odru v Rokovnjačih in od takrat 
predvsem v glavnih vlogah nastopal v skoraj vseh 
gledaliških izvedbah v Mežiški dolini. Najbolj je 
znan kot Svetneči Gašper, koroški hlapec Jernej, 
po imenitni lastni dramatizaciji novele Prežiho
vega Voranca Pot na klop. Monodrama je doživela 
več kot tisoč ponovitev in bila predelana v filmsko 
upodobitev. Leta 1976 je prejel Severjevo nagrado 
za najboljšo igralsko stvaritev v slovenskih ama
terskih gledališčih. V ljubiteljskem gledališču je 
deloval tudi kot režiser, scenarist in dramatik. Ko 
je Svetnečega Gašperja igral na Borštnikovih sre
čanjih, je dobil vlogo v filmu Splav meduze. Ures
ničil je tudi vrsto drugih filmskih vlog (Pasja pot, 
Koplji pod brezo, Boj na požiralniku, Na svidenje 
v naslednji vojni, Podzemlje Pece), največ je od
igral Vorančevih besedil.

Druga njegova ljubezen je glasba. Pel je že v 
zboru škofijskegasemenišča, nadaljeval vpartiza- 
nih. Takoj po vojni je ustanovil in vodil župnijski 
zbor v Šentanelu, med študijem je pel v APZ Tone 
Tomšič in Koroškem akademskem oktetu. Najbolj 
ga vznemirja tradicija ljudskega petja. Tako je leta 
1964 skupaj z Luko Kramolcem ustanovil zbor 
Šentanelski pavri, ki neposredno oživlja izročilo 
značilnega koroškega večglasja. Zbor vodi ne kot 
standardni zborovodja, temveč kot spodbujevalec 
zgodovinskega spomina, zapisanega v starodav
nih napevih, saj pojejo in ohranjajo stare ljudske 
in narečne pesmi, predvsem koroške. Pevci pojejo 
brez not, torej po posluhu, in so večinoma kmetje 
in njihovi sinovi iz Šentanela in bližnje okolice. V 
letu 1996 je prejel državno odlikovanje Republi
ke Slovenije. Vodi tudi domači lovski oktet. Sipek 
je mojstrski pisec besedil za narečne popevke. S 
pevko Ireno Vrčkovnik sta sodelovala na festivalu 
Vesela jesen in dobila prvo nagrado. »V mnogih 
besedilih, predvsem pa v pesmih, delam v nareč
ju in sem ponosen nanj. Nekateri pa se ga sramu
jejo. Ko sem bil v gimnaziji, so se mi zaradi nareč
ja smejali. Ampak narečje je osnova, iz njega je 
nastal naš knjižni jezik,« razloži Šipek.

Za ohranjanje šeg in tradicije je Mitja Šipek na
redil veliko tudi kot pisatelj. Njegov roman Šenta
nel, moje življenje (naslov si je izmislil pisatelj Le
opold Suhadolčan), ki zajema Šipkov življenjepis 
od 4. leta starosti do konca druge svetovne vojne 
in kroniko rojstne vasi, je nastajal 20 let. Objavil 
je tudi pesniško zbirko Oporoka in vrsto krajših 
literarnih del. Znan je kot pisec besedil v slovo na 
pogrebih. Vsestransko je dejaven tudi kot organi
zator, med drugim kot soustanovitelj uveljavljene 
zborovske revije Od Pliberka do Traberka, ki za
mejsko kulturo prepleta v enotnem kulturnem 
prostoru. Na vseh področjih, ki se jih je oprijemal, 
je dobil najvišje nagrade. In kako mu danes mine 
dan? »Nikoli mi ni dolgčas. Na kulturnem podro
čju imam mnogo zadolžitev, ker me poznajo, da 
ne znam reči ne. Na strokovnem področju pa prav 
tako. Imam svoj laboratorij, torej lahko sam izde
lujem sonde, to je moja specialiteta, ker jih nihče 
ne izdeluje niti blizu niti daleč. In pride kakšna 
potreba, nekje kaj poči in pridejo s prošnjo, kako 
se da rešiti,« pove Šipek.

Ajda Prislan

O b desetletnici Orkestra Roberta Goličnika smo Goličniku sledili v Vinsko Goro, na zares 
gala prireditev, ki jo je pripravil Robert s svojimi učenci, tradicionalnimi, juniorčki, sončki 
in mini orkestrom in nekaterimi gosti, ki so popestrili program. Prireditev je sovpadala s 

cvetno nedeljo, zato so bile miniaturne butare, ki so jih prejeli v dar sponzorji in drugi, ki poma
gajo Robiju na njegovi poti, posebej prisrčne. Na splošno je bil koncert poln lepega dogajanja, pa 
naj gre za prisrčne nastopne najmlajših harmonikarjev, ki štejejo komaj kakih pet let, do vrhunca 
prireditve, ko sta skupaj zaigrala Goličnik in Lojze Slak, pritegnili pa so fantje s Praprotna. Ni 
ga bilo v dvorani, ki ga ne bi ganila mala deklica, ki je veselo vlekla diatonično harmoniko, ali 
pa, ko je nastop skupine Katrca prekinilo dekletce kakih treh let, ki je zašlo na oder in pristalo v 
pevkinem naročju, saj se je izkazalo, da je to njena mama. Seveda pa ni manjkalo dobre glasbe 
in humorja, ki so ga prispevali nastopajoči. Prav je, da glasbena šola, ki jo vodi Robi, tudi na tak 
način pripravlja mlade glasbenike, ki jih je menda že čez sedemdeset, na nastope in igranje pred 
poslušalci. Zadovoljni gostje so z vzpodbudnim aplavzom nagradili tako učence kot njihovega 
učitelja, predvsem pa prireditev samo, na kateri so bili vsi, ki so bili na odru -  zvezde.



S a m o  Č ebu l je  pilot v Kanadi. N jegova pot, ki ga je  iz 
rodnega Šoštan ja  pred  devetnajstim i leti vodila v svet, 
je  na nek  način nenavadna. A hkrati lepa pot, pot polna  
odločitev, ki jih spre jm e človek zavedno ali pa tudi ne. 
S am o  pravi »Vrata si zap iram o  sam i, ne drugi«. In hote  
ali neh o te  mu dam  prav. Seveda, treba  je  sam o nared i
ti, poskusiti, tvegati.

Pogovor z njim v maju, ko je bil na obisku pri starših, je bil lepo doživetje. 
Zaradi mnogih stvari, ki jih je povedal iz svojega življenja in tudi zaradi na
čina, kako jih je podal. In še posebej lepo, ker je tudi po dvajsetih letih življe
nja zunaj domovine, ohranil ne samo čisto slovenščino ampak tudi dober in 
razpoznaven šoštanjski dialekt. Čas obiska je izkoristil za druženje in razna 
raziskovanja, saj ga očitno tako kot njegovega očeta privlači zgodovina in 
dogodki v preteklosti.

Samo je bil pri svojih enaindvajsetih letih študent strojništva, smer letal
ski promet in se je v želji in potrebi da bi v bodočnosti kot pilot obvladal 
angleški jezik med počitnicami izobraževal v Londonu. Adria mu je poda
rila letalsko karto, vse ostalo pa je bilo prepuščeno iznajdljivosti. In seveda 
dogodkom katerim naproti je šel v London. London ga je pritegnil za tri leta 
z vmesnimi presledki, ko se je vračal domov. Angleščino je dodobra izpopol
nil, hkrati pa je delal. Za preživetje, kar je prišlo. Anglija je bogata. S kulturo. 
Fascinantna, a pot je Sama vodila dalje. V Ameriko. Kako se človek odloči, 
da bo namesto vrnitve v varno zavetje doma, nadaljeval s šolo življenja v 
Ameriki, Samo ne pojasni dokončno. Enostavno se mu je zgodilo, da je pre
ko Camp American, ki najema študente za delo v poletnih taborih, pristal v 
enem teh campov, kjer je delal z mladimi. Nato je še tri mesece potoval po 
Ameriki. Ves čas se je tudi izobraževal in v bistvu v Millwakeju prvič letel za 
profesionalno dovoljenje.

Samo se tega časa nazaj spominja, kot časa, ko je enostavno sledil svoji 
poti, ali kot pravijo Angleži: »Pogled nazaj je vedno jasen«: Takrat pa je bilo to 
čas mnogih preizkušenj. Imel je veliko željo letenja navodnih letalih, Busch 
flaying, na katerih je kasneje precej letel. V Ameriki je bil nato še kakšnih

pet mesecev in delal v letalski šoli do konca leta 1988. Odločil se je obiskati 
sorodnike v Seatlu in stvari so se spet zgodile, kot so se očitno morale.

V Kanado je šel v bistvu na obisk. S povratno karto. A očitno je ta zapadla. 
Kajti Samo je ostal v Kanadi pri družini Goršek, ki je bila večkratni gostitelj 
slovenskih popotnikov. Leta 1989 so se razmere v Jugoslaviji zaostrovale 
in nekako ni bil ugoden čas za vrnitev, sploh z njegovim profilom poklica. 
Samo je bil dejansko do leta 1994 v Kanadi »na črno«. Spet izkušnja več. Pet 
let ni letel, delal pa je marsikaj. Preko posebnega programa je nato uspel 
urediti bivanje, urediti profesionalno dovoljenje za letenje in poti so se na
enkrat odpirale v mnoge smeri.

Korak za korak je Samo napredoval v službi in poleti leta 1994 že letel s 
Cesno 180. Sezona je bila uspešna, Samo je letal zaihanjše letalske firme in 
na različnih letalih, manjših in večjih. Kanada je dežela letališč. Pri nas je 
naselje, avtobusna in železniška postaja, tam pa je naselje in letalska steza. 
Življenje je postajalo lepše, cilj je bil praktično dosežen. Navadil se je dežele. 
Voda in gorovja, gozdov in komarjev. »Ja, ti so huda nadloga, ne moreš si 
predstavljati, kako nadležni so. Omejuje te pri normalnih in vsakdanjih živ
ljenjskih funkcijah.« navrže njemu znano dejstvo.

Zdaj živi v mestu Yellowknife, za potrebe svojega poklica pa občasno živi 
v bazi, od koder leti. Leti za firmo First Air za katero opravlja različne polete. 
Ljudi in tovor. Raziskovalce in za potrebe življenja v rudnikih diamantov.

Samo pripoveduje o Kanadi, deželi ljudi, ki so jo pred 20.000 leti naselili 
prvi prebivalci iz Azije V njej so tudi sledi Evropejcev, daljnih naseljencev, 
ki jih je v te kraje prinesel led. Dobesedno. Narodi so precej pomešani, tudi 
zaradi kolonizacije Angležev in Francozov. V Kanadi so še vedno precej bi
valno neurejene razmere, predvsem za Indijance. Nekateri so še v rezerva
tih, dosti jih je v mestih, veliko jih dobiva zgolj podporo za preživetje. Kljub 
vsemu je Kanada precej liberalna. V Kanadi je veliko Slovencev, veliko jih 
je šlo tja pred prvo svetovno vojno in po prvi svetovni vojni. Tüdi po drugi, 
takrat so bili neugodni časi za nekatere. V Vancuru je tudi dandanes močno 
slovensko društvo. Tudi drugod po državi.

V Kanadi pijejo več piva kot vina. Tudi Laško pivo se dobi, zanimivo! 
Temperature se v času poletja dvignejo tudi do 30 stopinj, takrat traja dan 
od 4 zjutraj do 11 zvečer, pa še ponoči ni čisto temno. A poletja so kratka,



predvsem na severu in zime dolge. Predolge, kakih osem mesecev snega, 
mraza in ledu. Precej na severu v Arktiki živijo Inuiti (Eskimi neradi slišijo 
ime Eskim, ker to pomeni v prevodu mesojedec). Tja so jih v bistvu naselili 
zaradi zemlje, a ljudje, ki so bili prej nomadi, s takšnim načinom življenja 
niso zadovoljni. Veliko je samomorov in tudi alkoholizma. Ljudje, ki so se 
preživljali z lovom in se selili, težko sprejmejo pasivnost.

Hiše v Kanadi so povečini grajene iz lesa. Naravno, udobno, toplo. In
dustrije je v Kanadi veliko, saj je Kanada ena izmed sedmih svetovnih 
industrijskih velesil, ki temelji na naravnem bogastvu in poceni domači 
energiji. Kanada je tudi kmetijska, ribiška in gozdarska dežela. Je pa tudi 
svetovna velesila v letalski industriji.

Samo ne razmišlja o vrnitvi, čeprav ne reče, da se ne bi vrnil. V tem tre
nutku bi to pomenilo spet začeti znova. Kanada je dežela velikih možnosti, 
pustolovščin in razsežnosti, ki človeku spremenijo pogled na življenje. In 
tudi velikih razsežnosti saj je skoraj petstokrat večja kot Slovenija. Kanada 
je pravzaprav druga največja država na svetu in hkrati najsevernejša ob
morska država v severni Ameriki. Na severu se dotika Arktičnega oceana, 
njene ozemeljske zahteve se razširjajo do severnega tečaja. Kljub temu ima 
le 32 milionov prebivalcev, kar je malo za tako veliko državo. Naj več jih živi 
na jugu države vzdolž meje z ZDA. Seveda moramo vedeti, da ima Kanada 
skoraj 9 procentov vodnih površin in daje to dežela, kjer je veliko voda, goz
dov in gora, prerij in tunder. Ime Kanada je prav ironično, v jeziku Irokezov 
pomeni to vas. No, Kanada je marsikaj drugega, vas pa zagotovo ni.

Samo (po prvih uvodnih stavkih sva prešla na ti) mi je v dar prinesel 
javorjev sirup. »Dober je na palačinkah.« mi je zagotovil. Simbolično deja
nje, ki razkriva človeka, ki v življenju na široko odpira pogled in srce. Da 
vidi dlje od videnega. Šele pozneje sem povezala njegovo darilo s simboliko

dežele, ki mu je drugi dom. Zastava Kanade je namreč rdečo bele barve, na 
sredi pa je javorjev list.
_ Samo Čebul se je nekaj dni po najinem pogovoru vrnil nazaj v Kanado. 
Članek ga bo dosegel šele ob njegovem naslednjem obisku. Naj mu bo do ta
krat njegova zračna pot varna in srečna. In naj spet prinese javorjev sirup. 
Res je dober.

Milojka Komprej

L i s t

Svoje zanim anje za čebele 
je  prenašal tud i na mlade
»Moj rojstni kraj je  m ala vasica Korpe pri Blagovici. Na 
dom ači km etiji sm o imeli tudi čebeln jak , v katerem  je  
im el o če  večje  število panjev kranjičev. To je  bilo še 
v stari Jugoslaviji, torej v času pred drugo svetovno 
vojno.

Kot otrok sem očeta opazoval pri ravnanju s čebelami in spoznaval ob
našanje čebel ter njih pomen. Ko je jeseni postalo hladneje, je oče v panj z 
najmočnejšo družino vstavil posodico z žerjavico, v katero je nasul nekaj 
žvepla, da so čebele pomrle. Drugi dan je kranjič vzel iz skladovnice in ga 
razstavil. Tako smo dobili satje s sladkim ajdovim medom za domače po
trebe.

Samostojno čebelarim že od leta 1956 v kraju Ravne pri Šoštanju, kamor 
sva se z ženo leta 1953 preselila. Ker mi je Kmetijska zadruga Šoštanj po
darila devetsatni AŽ panj, sem 9- marca 1956 kupil čebele pri Francu Sušcu

in še isto leto dokupil dva AŽ panja, vanju pa naselil roja, ki mi ju je podaril 
Franc Goršek, po domače Strnak.

V Šoštanju je že delovalo Čebelarsko društvo in takoj so me povabili v 
upravni odbor za področje Ravne. Predsednik društva je bil tedaj Alojz Za- 
pušek iz Šoštanja. Da bi oživili čebelarjenje v širšem šoštanjskem zaledju, 
je bilo na seji UO leta 1956 sklenjeno, da v posameznih krajih tudi ustano
vimo čebelarske družine. Mene so zadolžili, naj za Ravne prevzamem to 
nalogo. Pridobil sem čebelarja Franca Pečovnika in Franca Gorška, da smo 
popisali vse, ki so tedaj imeli čebele v naši vasi, in pričeli s pripravami na 
sklic ustanovnega sestanka.

6. marca i 960 se je pri kmetu -  čebelarju Francu Goršku zbralo 20 raven
skih čebelarjev in po živahnem razgovoru je bil sprejet sklep, da se ustanovi 
ČEBELARSKA DRUŽINA RAVNE, jaz pa naj bom njen prvi predsednik. Do
ločili smo člane za upravni in nadzorni odbor ter se pogovorili o programu 
delovanja.

Moje čebelarstvo se je z leti razširilo na večje število AŽ panjev. Zanima
nje za čebelarjenje sem v poznejših letih prenašal na mlade z ustanovitvijo 
in vodenjem dveh čebelarskih krožkov pri obeh šoštanjskih osnovnih šolah 
od leta 1979 do 1994, ko sem zaradi bolezni odšel v bolnišnico. Na petnaj
stih tekmovanjih čebelarskih krožkov po Sloveniji smo vedno osvajali lepe 
nagrade, dvakrat pa smo osvojili tudi prvo mesto v ekipnem tekmovanju 
(Lovrenc na Pohorju 1991 in Žiri 1992).

Po moji daljši odsotnosti in spremembah na šolah ni bilo več zanimanja 
za delovanje čebelarskega krožka. Postavljeni mali paviljonček s šestimi AŽ 
panji so pozneje tudi podrli, ko so v Šoštanju zgradili novo šolo. Za svoje 
aktivno dolgoletno delo v čebelarski organizaciji sem prejel priznanja ozi
roma odlikovanja Antona Janše tretje, druge in prve stopnje.«

Takole se je za naše bralce pisno predstavil Franc Hudomal, ki je januarja 
praznoval 80. rojstni dan. Ob tej priložnosti so ga obiskali prijatelji čebelarji 
in poklepetali z njim. V svoji skromnosti pa je marsikaj izpustil, zato bomo 
povedali mi. On in njegova žena sta bila vse do upokojitve učitelja in se raz
dajala za mladi rod. Na njegovo pobudo so v Ravnah leta 1970 zgradili novo 

j  šolo. Franc je bil vpet v vse dogajanje v kraju Ravne, tako na čebelarskem 
p kot kulturnem področju. Ves čas se po malem ukvarja tudi z literaturo. 
jT Tako sta z ženo Marijo izdala knjigo Na bregovih Radomlje -  Črni graben, 
1 je pa tudi dolgoletni član in trenutno predsednik Literarnega krožka pri 
j  Društvu upokojencev Šoštanj.
GO<
5
7T Marija Lebar

Foto: Arhiv



E d i V u č in a

»Še vedno osta ja  odp rt problem  
neskladnosti predv idene investicije  
v 6 . b lok TE Š -a  s S trateg ijo  prostor
skega razvoja S lovenije, ki pom eni 
en e g a  tem eljn ih  strateških d o 
kum entov naše države in po m eni 
dostopnih inform acijah še vedno  
velja. V  om en jen em  dokum entu , 
ki ga je  pred dvem a le tom a sprejel 
Državni zbor, objavljen pa je  v U rad
nem  listu RS (š t .7 6 /2 0 0 4 )  je  v III. 
poglavju pod točko  2 .3 .3  (E lek tro 
energ etsk i s istem ) nam reč izrecno  
navedeno, da gradn ja  novih te rm o 
e lektrarn  na prem og v prihodnosti 
ni predvidena.«

Gornji zapis ste v eni izmed lanskih številk 
LIST-a že lahko prebrali, a nič zato. Ponavljanje 
izrečenega je v današnjem svetu, ki se duši od in
formacij, pogosto uporabljen način komunikaci
je. Takrat sem še zapisal, da bi omenjeno dejstvo 
moral upoštevati tudi izbrani projektant, ki se bo 
podpisal pod prostorski akt namenjen gradnji 
novega bloka TEŠ, sicer bi kršil določbe takrat ve
ljavnega Zakona o urejanju prostora. Kot je zna
no, pa je vlada iz meni nerazumljivih razlogov

sprejela nov Zakon o prostorskem načrtovanju, ki 
v veliki meri nadomešča prej omenjeni Zakon o 
urejanju prostora. PROSTORSKO NAČRTOVANJE 
torej nadomešča UREJANJE PROSTORA. RED se 
umika NAČRTU. Če malce hudomušno komenti
ram namero zakonodajalca, je le ta očitno obup
al, da bi še kdaj dosegli urejenost prostora, zato 
se je zadovoljil z »nenehnim načrtovanjem«.

Ja, nenehno načrtovanje se je z veljavnostjo no
vega zakona (veljati je začel konec aprila) že za
čelo. Največ pasti novega zakona se namreč skri
va, kot to velja za večino predpisov, v prehodnih 
določbah. Že začeti postopki sprejema občinskih 
prostorskih aktov, ki so se začeli že pred meseci, 
a javnosti še niso bili predstavljeni, se namreč ne 
morejo končati po do sedaj veljavnih predpisih, 
pač pa po novem zakonu, ki pa še nima nujnih 
podzakonskih predpisov. Strategije prostorske
ga razvoja občine (SPRO) in prostorskega reda 
občine (PRO), katerih pripravo je občina drago 
plačala, ne bomo nikoli videli. Vsaj v naši občini, 
kot v veliki večini ostalih, tako ne bomo nikoli iz
vedeli, kako bi na urejenost prostora vplival zdaj 
že razveljavljeni Zakon o urejanju prostora.

Zakon dejansko sploh ni imel možnosti, zato 
tudi odpade razlog, da je bil slab in da si je bilo 
zato potrebno izmisliti novega. Če upoštevamo še

dejstvo, da je minister, ki je podpisal nov zakon, 
sodeloval že v prejšnji vladi, je vse skupaj še bolj 
čudno. Pravi razlog za nov zakon, o katerem se 
pa javno ne govori, se najbrž skriva v »lenobi« ob
čin (tudi naša je med njimi), ki do ŽO.julija 2007 
(skrajni rok) ne bi uspele sprejeti prostorskih do
kumentov in s tem zagotoviti pravno podlago za 
dovoljevanje posegov v prostor. Minister, ki je bil 
tudi sam župan, je občinam tako velikodušno po
daljšal rok še vsaj za dve leti in s tem na področju 
urejanja prostora podaljšal tudi veljavnost socia
lističnih družbenih prostorskih planov.

Kakšna bo torej usoda SPRO, za katero se bo 
postopek nadaljeval po novem, najbrž nihče ne 
ve. Tako bo vsaj še do sprejema podzakonskih 
predpisov. Kar pomnim, urbanistična stroka še 
ni bila tako zmedena, zato vas z novimi pojmi, 
na katere se bomo morali še navaditi, ne bom 
utrujal. Zanimivo pa bo spremljati, kako se bo iz 
te godlje izmotal TEŠ, ki se mu mudi s sprejetjem 
ustreznih prostorskih aktov. Kot sem že poročal, 
se je naša občinska uprava velikodušno ponudila, 
da bo na mesto države izdelala prostorski načrt 
za novo termoelektrarno. Te dni je že javno raz
grnjen osnutek prostorskega dokumenta (OPPN 
-  občinski podroben prostorski načrt) skupaj z 
okoljskim poročilom o vplivih novega bloka TEŠ 
na okolje. Postopek začet še po starem zakonu 
naj bi se nadaljeval po določilih novega zakona, 
seveda brez podzakonskih predpisov. Ze iz imena 
dokumenta pa izhaja, da se še vedno ne upošteva 
načelo, zapisano tudi v novem zakonu, da mora 
biti najprej sprejet strateški prostorski načrt, ki je 
hierarhično višji akt. Šele na njegovi podlagi pa 
se lahko načrtuje podrobnejše prostorske uredit
ve, kot je na primer OPPN za TEŠ 6.

Iz prehodnih določb novega zakona se da raz
brati, da še vedno velja tudi državni strateški 
dokument naveden v uvodnem odstavku tega 
prispevka, ki ne predvideva novih elektrarn na 
premog. Dvomim, da se bodo izdelovalci zaradi 
omenjene neskladnosti pretirano belili glavo. 
V kaosu, ki ga je ustvaril novi zakon, bo to pač 
še ena interpretacija »smiselne uporabe« zako
na. Ena izmed nalog ministrstva pristojnega za 
varstvo okolja je tudi odločitev o sprejemljivosti 
vplivov izvedbe načrta. Kaj menite, kakšen bo 
rezultat? Glede na posebno dovoljenje državne 
agencije za okolje, ki TEŠ-u že danes dovoljuje 
prekomerno onesnaženje našega bivalnega oko
lja z dušikovimi oksidi, bi bilo vse drugo, kot odo
britev investicije, veliko presenečenje. Se mogoče 
motim?



Hura Elektra!!!
Z  z m a g o  v  d o m a č i  d v o r a n i  1 4 . 5 . ,  k o  j e  E s o t e c h  

E le k t r a  z  r e z u l t a t o m  9 3 : 8 2  p r e m a g a l a  K r k o ,  s o  s e  

k o š a r k a r j i  E l e k t r e  n a  z e lo  le p  in  d o s t o je n  n a č in  

p o s lo v i l i  o d  t e  s e z o n e .  Z m a g a  n i b i la  d o v o l j ,  d a  b i  

s e  u v r s t i l i  v  p o l f i n a le ,  č e p r a v  j i m  j e  r o k o  n a  s r c e ,  

z m a n jk a l o  le  z a  la s .  Č e  b i s e  t e k m a  v  Š k o f j i  L o k i  

i z t e k l a  d r u g a č e  k o t  s e  j e . J P a  č e  b i š e  L a š č a n i  

i z g u b i l i . . . !

A kljub  tem u lahko upravičeno govorim o o uspeš
ni sezoni šoštan jske Elektre, ki je  pokaza la in doka
zala, da je  še kako računati nanjo. Ker sm o to  repor
tažo delali pro ti koncu aprila, se izjave in izkazano 
stan je  nekoliko izključujejo . A  ker pri tem  zapisu ne 
gre za športn e  rezultate, tem več bolj za m nenja in 
razm išljan ja  ljudi, ki so z dom ačo košarko poveza
ni na ta k  ali d rugačen način, verjam em o, da bi bile 
s ice r izjave zdaj po dokončnem  razpletu nekoliko 
drugačne, a v svojem  b istvu podobne.

Ali Rehar je  bivši košar
ka r Elektre, ki zdaj tren ira  
Celjski koša rka rsk i klub, ki 
nastopa v prv i B ligi. Seveda 
še vedno sprem lja  tekm e 
KK E lektra  in pridob iva in
fo rm ac ije  tud i zase. Veseli 
ga, da lahko v dom ačem  
kra ju sprem lja  vrhunske 
slovenske ekipe. Kljub 
tem u, da želi dom ačim  košarka rjem  kar najboljše, 
jim  ne želi uvrstitve  v good year ligo, ker je  to  pre
velik  zalogaj. »Bolje prv i v vasi, ko t zadnji v mestu,« 
pravi Ali in daje vso priznanje košarka rjem  dom ače 
ekipe, ker so to  sezono zares dobri.

Ines Natek je  navijačica E lektre od kar pomni. 
Šoštan jčan i jo  seveda poznam o, poznam o pa tudi 
zgodovino in očeta  Elektre, ki pa je  bil ravno njen 
oče M atjaž Natek. Pravi, da je  njena družina dobe
sedno živela s košarko, zato tud i v kasnejših letih, 
ko je  ubrala drugačno poklicno pot, ni zanem arila

svoje otroške ljubezni. V 
b istvu je  urn ik  v njenem 
življenju še vedno podrejen 
tekm am  košarke. Njen sin 
Nik je  zdaj uspešen košar
kar v Beogradu, Ines pa 
želi dom ačim  košarkarjem  
igranje v Good year ligi. Želi 
si, da bi v tem  prim eru Šale
ška do lina zbrala energ ijo in 
sredstva in podprla uspešne igralce.

S rečka Potočnika je  v i
deti na skoraj vseh tekm ah, 
saj sprem lja  košarko od kar 
pom ni zase in je  tud i igral 
pri m ladincih in kadetih 
E lektre v letih 1 9 7 3 -  1979.
Tudi kadar gredo v goste jih 
sprem lja in zvesto navija 
za dom ačo ekipo. Svojega 
igralca za katerega bi po
sebej navijal, nima. Letos so ga košarka rji prijetno 
presenetili, saj na začetku sezone ni pričakoval tako 
dobre igre. Ža lostno se mu zdi, da ni večje podpore 
za E lektro v bližnjem okolju.

S rečko Zacirkovnik  je  do 
trenutka , ko je  prevzel v lo 
go redarja na tekm ah v šo- 
štan jsk i te lovadnici, košar
ko sprem lja l priložnostno. 
Nad E lektro je  to  sezno nav
dušen, privošči ji da pride v 
sam vrh in ji ta ko  kot drugi 
želi finančne podpore.

Tudi Duško Supič, sekre
ta r E lektre in s tem  človek 
»od znotraj« razm išlja o 
klubu kar najlepše. Elektro 
sprem lja kakih 10 let, le
tošn jo  sezono, še posebej 
drugi del pa ocenjuje kot 
zelo uspešno. Presenetili 
so kar nekaj košarka rsk ih  
ekip. Seveda pa im a Duško 

veliko za postoriti organizacijsko. Veliko je  bilo treba 
postoriti za nazaj, veliko jih je  treba sprem eniti spro
ti. Rezultati so vidni, vodstvo k luba dela zelo dobro. 
Žal seveda se m arsika j ustavi pri financah, Supič si 
želi, da bi se v šaleški dolini našla prava energija.

Dejan Kugovnič se je  v 
upravnem  odboru znašel 
g lede na do lgoročne iz
kušnje v košarki, katero je 
tud i igral. N jegove izkušnje 
seveda segajo dlje od do
m ačega kluba, zato lahko 
o košarki razm išlja širše.
Zadnjih enajst le t se več po
sveča prav klubu E lektra in 
g leda ek ipo ko t ce lo to  uspešno. Letos k lubu izred
no dobro kaže, čeprav jih  čaka še ka r nekaj tekem  
(reportaža 2 6 .4 .200 7 )). E lektra  je  na nek način cilj 
dosegla že z vstopom  v zgornji del lestv ice za prva
ka lige. Klubu želi, da dobro nadalju je delo začeto

pred 11. leti in da dosega čim  več uspehov pri delu z 
m ladim i, kar jim  ta  tre nu tek  zelo dobro uspeva.

Tatjana Skornšek ob isku
je  tekm e od leta 1996 , ker 
jo  je  k  tem u najpre j pritegnil 
njen mož (Drago Skornšek, 
član upravnega odbora) 
in ker je  kasneje sam a po
sta la  navdušena navijačica.
Med igralci najbolj sprem lja  
Čmera, čeprav navija seve
da za vse fante, Želi jim  čim  
boljšo uvrstitev, privošč i jim  tre tje  mesto, saj je  ek i
pa zelo borbena.

Tekst&Foto: Milojka Komprej

Skrb za mlade
E le k t r a  p o d p is a la  d o g o v o r  o  z a g o t a v l ja n ju  z d r a v n i 

š k ih  p r e g le d o v  z a  č la n e  k lu b a

V ponedeljek ob 12.30, je  bila pri G rudniku, zna
ni »športni« gostiln i v Šoštanju, kra jša novinarska 
konferenca, na kateri je  vodstvo k luba obvestilo 
medije o pom em bnem  dogovoru z Bolnišnico To
polšica. P redsednik košarka rskega k luba Elektra, 
Darko L ih tineker je  podpisa l pogodbo z d irektorjem  
boln išn ice Topolšica prim. dr. Janezom  Polesom, 
v kateri sta  do rek la  sodelovanje pri zagotavljanju 
zdravniških pregledom  za člane kluba. »Sodelo
vanje je  pozitivno ta ko  za klub, ko t za bolnišnico, 
ki se pro filira  na več segm entov športa , je  poudaril 
predstavnik  boln išnice. Darko L ih tineker pa je  med 
drugim  povedal, da bo v Šoštanju v k ra tkem  zažive
la tud i Šolska koša rka rska  liga in, da je  vesel, da je 
b ila z bo ln išn ico dosežena zares ekonom ska cena. 
Pogodba je  za dolgi rok, zato bo sodelovanje go to
vo prineslo po trebne pozitivne rezultate. Na stan je  v 
k lub ih je  opozoril d irek to r kluba, Bojan Rotovnik, ki 
je  povedal, da je  dogajanje na področju  zagotavlja
nja zdravniških pregledov v k lubih precej neurejeno 
in je  E lektra v b istvu med prvim i, ki bo svojim  mla
dim  članom  om ogočila  prv i ce lo ten pregled in seve
da redne preglede ob vstopu v č lanske vrste. Mladi 
športn ik i bodo pregled opravlja li skupaj z starš i, ki 
bodo imeli m ožnost konzultacije z zdravnikom . Klub 
bo dobil sam o potrdilo, na podlagi katerega bodo 
prired ili pogoje treninga.

V soboto se v Šoštanju obeta zadnja tekm a v 
rednem  delu, k je r se bosta pom erili E lektra in K rka 
Novo mesto, izkup iček te km e  in prispevki, ki se 
bodo nabra li pa gredo za namene nakupa CT apa
rata za Bolnišnico Topolšica.

Milojka Komprej

Foto: M
ilojka Kom

prej



Nogometni klub

V  le t o š n je m  l e t u  s e  j e  v  N K  

Š o š t a n j  z g o d i lo  v e l ik o  s p r e 

m e m b .  K lu b  j e  d o b i l  n o v o  

k r e a t i v n o  v o d s t v o .  P r e d s e d  

n ik  N K  Š o š t a n j  j e  p o s t a l  g .

J A N K O  L IH T E N E K E R . L e t o s  

p a  j e  k lu b  p r id o b i l  t u d i  

č is t o  n o v  g r b ,  v  k a t e r e m  s e  

v s e k a k o r  k a ž e  d o l g o le t n a  

p r i p a d n o s t  m e s t u  Š o š t a n j .

Z novo upravo in de lovnim  zagonom  ob ljublja jo, 
da bodo postav iti trd ne jše  tem e lje  enega na js tare j
ših nogom etn ih  k lubov v S loveniji. Zastavili so si do 
segljive in uresn ič ljive  cilje. D olgoročen cilj k luba je  
posta ti s tab ilen  tre tje lig ašk i k lub  te r k rea tivno  delo 
z našim i na jm lajšim i. Večje am bic ije  bi b ile v danih 
razm erah (glede na m a jhnost kra ja , b liž ino večjih 
klubov, in fra s tru k tu ro ...) neracionalne.

N ogom etn i k lub  Š oštan j im a do lgo le tno  trad ic ijo  
de lovan ja v Š aleški dolini. S svo jim  de lovan jem  je  
p riče l davnega le ta  19 20 , ka r ga uv ršča  m ed naj
s ta re jše  nogom etne k lube v Sloveniji. Tedaj je  sku 
p ina de lavcev ta k ra tn e  tova rne  usnja us tanovila  no 
gom etn i k lub. Na zače tku  so vso s tva r vodili sami, 
kasneje pa jim  je  uspelo p ridob iti tova rno  u llsn ja . 
Pom agala jim  je  pri špo rtn em  udejstvovan ju. Igriš
če  pa so si m orali p r isk rb e ti sami. U porablja li so šo- 
š tan jske  tra vn ike  - na jvečkra t pa so igrali na Skop- 
čneku. O prem o so im eli zelo skrom no. Rednih vaj 
na zače tku  niso imeli, pozneje pa so dobili vadite lja, 
ki jih  je  uvajal v skrivnos ti nogom e tn ih  veščin . N ogo
m e t je  bil sredi dva jse tih  let že prece j razširjen, zato 
so km alu  p riče li p rire ja ti raz lična zanim iva srečanja. 
M ed d rug im  so gostova li v L jub ljani, M ariboru , Ce
lju, Brežicah, Gotovljah, na Ptuju, na L ju b n e m ...

Leta 1 9 2 7  so uredili pravo nogom etno ig rišče  
na predelu, im enovanem  Agra rija , k je r danes sto ji 
te rm oe le k tra rna . Prvi nogom etn i p razn ik  je  bil sve
čano proslavljen le ta  1 9 3 0  ob dese ti ob le tn ic i de lo
vanja k luba. Ob stavk i le ta  1 9 3 5  so de lavci preora li 
ta k ra tn o  ig rišče  in zem ljo razdelili. Š oš tan jske fante 
pa to  ni ustavilo, saj so zelo radi igrali nogom e t in 
g leda lcev  je  b ilo vedno več. N ogom et pa je  z leti 
posta ja l vedno bolj organ iz iran  in km alu  so nogo
m e tno de javnost v Šoštan ju  prevzeli v roke ta k ra tn i 
napredn i študentje , m ed njim i Biba Roeck, M ilan 
Langus in Karel D estovnik  Kajuh.

V obdob ju  vojne so k ra jan i na nogom et za nekaj 
časa pozabili. Prvo povojno ig rišče  so si uredili na 
Totrovem  travn iku  v M etlečah, pozneje pa na tra vn i
ku za železn ico oz irom a reko Pako. Po letu 1 9 4 8  je  
k lubu izdatne je zače la pom agati Tovarna usnja Šo

Šoštanj

1 9 2 0

štan j. Po neka jk ra tn ih  se litvah so le ta 1 9 5 2  končno 
začeli grad iti ig rišče  pod Vilo Š iroko, k je r k lub do
m uje še danes, te r na njem  p rv ič  zaigrali le ta 1954.

Po tem  letu je  znova oživela skrb  za podm ladek 
in rezu lta t tega de la se je  pokaza l že čez nekaj let, 
ko so ta len tira n i m lad inc i po trka li na v ra ta  č lanske 
ekipe. V m lad inskih  vrs tah  je  dozorela v rs ta  od ličnih 
nogom etašev, ki so im eli svoje vzorn ike v s tarejših 
prija te ljih  pre jšnjih generacij.

Svoj na jvečji uspeh je  k lub  doživel v sezoni 20 - 
0 3 /0 4 , ko je  z lahkoto osvojil prvo m esto v tre tji dr
žavni ligi - vzhod in si ta ko  priigra l m ožnost igranja 
v drug i državni ligi. Vendar pa zahtev licenc iran ja  
N ogom etne zveze Slovenije ni izpolnjeval te r tako  
ni napredoval v v iš jo  ligo.

Klub je  skozi vsa le ta  de lovanja “ us tva ril” ka r ne
kaj igralcev, ki so za igrali za m lad insko in č lansko 
državno reprezentanco. Barve N ogom etnega kluba 
Šoštan j so nosili nasledn ji reprezentanti: M atjaž 
Cvikl, A m ir Karič, Spasoje Bulajič, Že ljko Spasoje
vič, A nd re j G oršek in drugi. Skozi vsa le ta  je  k lub 
doživlja l vzpone in padce in uspel preživeti do da
našnjih dni. Danes k lub  šte je  preko 120 aktivn ih  
članov, večino otrok.

Klub im a dom ačo nogom etno šolo, iz kate re se 
bodo č rpa li ig ra lc i za prvo m oštvo. V nogom etn i šoli 
se že kažejo sadovi na črtnega  de la z m lad im i iz pre
te k lih  let, posled ično sé zvišu je  tud i š tevilo članov 
kluba. Za ka r nekaj našim i č lan i pogledu je jo  višje- 
ligašk i klubi.

Pri svojem  delovanju želijo sode lovati z vsem i 
oko lišk im i nogom etn im i, kako r tud i os ta lim i k lub i in 
d ru š tv i te r organ izacijam i. Zato vas vabijo k  sode lo
vanju oz irom a k  ob isku n jihovega štad iona, bodisi 
na kakšen pogovor ali og led te km e  kate re izmed 
se lekc ij kluba. Vabijo pa vse m lade nadobudneže, ki 
jih  igra z žogo veseli, k vpisu v NOGOMETNO ŠOLO 
ŠOŠTANJ, k je r vas bodo prevzeli trenerji s polno 
energ ije  in želje po na jbo ljš ih  rezultatih. Vpis po teka 
skozi vse leto. Jav ite  pa se lahko preko e lek tronske  
pošte: nk .sos tan j@ am is.net, ali pa se osebno og la
s ite  na šoštan jskem  štad ionu pod Vilo Š iroko, vsak 
de lovn ik  v popo ldansk ih  urah.

Aleksandra Cavnik

Prireditve NK Šoštanj 

v mesecu jun iju  2007

OTROŠKI TURNIR DO 14 LET Z 
VABLJENIMI EKIPAMI
-  K r a j :  S t a d i o n  N K  Š o š t a n j ,  V i la  Š i r o k o

-  D a t u m :  9 . 6 . 2 0 0 7 ,  o b  9 . 0 0  u r i

-  O r g a n i z a t o r :  N K  Š o š t a n j

NOGOMETNA ŠOLA ZA MLADE OD 6 00 
14 LET
-  K r a j :  S t a d i o n  N K  Š o š t a n j ,  V i la  Š i r o k o

-  D a t u m :  O d  2 5 . 6 . 2 0 0 7  d o  3 0 . 6 . 2 0 0 7

-  O r g a n i z a t o r :  N K  Š o š t a n j

O s t a le  i n f o r m a c i j e :

e - m a i l :  n k . s o s t a n j @ a m i s . n e t , 0 4 1 / 6 6 5 - 0 3 8  

č la n  U O  N K  Š o š t a n j : ,  D a r k o  Č E P E L N IK

ŠBK Velenje klubski 
moštveni prvak Slovenije

Š o š t a n j ,  L ju b l ja n a  -  T e k 

m o v a ln a  k o m i s i ja  B r id g e  

z v e z e  S lo v e n i je  j e  t u d i  v  

l e t o š n j i  s e z o n i  o r g a n i 

z i r a l a  S lo v e n s k o  b r i d ž  

l ig o .  V  1 . l ig i  j e  t a k o  

n a s t o p i lo  1 0  n a jb o l jš ih  

m o š t e v ,  k i  s o  s e  v  e n o -  

k r o ž n e m  l i g a š k e m  t e k m o v a n j u  

p o m e r i la  m e d  s e b o j .  M o š t v o  Š B K  V e le n je  1 j e  p o  

z a č e t n i  n e r v o z i  v  p r v ih  t r e h  k r o g i h  v  n a d a l je v a n ju  

l ig e  n a s t o p i lo  o d l ič n o  in  i z  k r o g a  v  k r o g  p r e m a g o 

v a lo  s v o je  n a s p r o t n ik e ,  m e d t e m  k o  j e  m o š t v o  Š B K  

V e le n je  2  p o  u s p e š n e m  z a č e t k u  v  z a k l j u č k u  l ig e  

m o č n o  p o p u s t i lo .  P o  l i g a š k e m  d e lu  j e  t a k o  d r u g o  

m o š t v o  Š B K  V e le n je  z  o s v o j i t v i j o  8 .  m e s t a  u r e s n i 

č i lo  s v o j  c i l j ,  t o  j e  o b s t a n e k  v  l ig i ,  p r v o  m o š t v o  p a  

j e  p r e s e g lo  s v o ja  p r i č a k o v a n ja ,  o s v o j i lo  k o n č n o  2 .  

m e s t o  in  s i  p r i ig r a l o  n a s to p  v  p o l f in a lu .

V drugem  po lfina lnem  paru se je  m oštvo ŠBK 
Velenje 1 pom erilo  z m oštvom  Ljub ljana 2, tre tje  
uvrščen im  m oštvom  po ligaškem  delu. Igralci na
šega k luba so še enkra t več prekosili sam ega sebe 
in iz kroga v krog z m ajhno prednostjo  od ločili sebi v 
prid po lfina ln i dvoboj. R ezultat po lfina la  + 22 ,3  IMP 
je  seštevek to čk  iz ligaškega dela in po posam eznih 
sklop ih  dvoboja m oštev: + 6 .3  IMP (prenos iz liga
škega dela), + 8  IMP (prv ih 12 iger), - 1 1 1MP (drugih 
12 iger), +8  IMP (tretjih 12 iger), +8  IMP (če trtih  12 
iger).

Polfinalu, ki sm o ga od igra li v soboto, 14. aprila, 
je  po 6-urnem  igranju sled il še prv i dvoboj v finalu 
na 6 4  razde litev proti p rv im  nosilcem  lige m oštvu 
Ljub ljana 1, ki im a v svojih vrs tah  sam e prekaljene 
igralce, vk ljučno  z ve lem o jstrom  Branislavom  Pro
tego. Podobno ko t prv i dvoboj (+ 6 IMP) je  m oštvo 
ŠBK Velenje 1 tud i nede ljski prv i dvoboj (+7 IMP) 
zm agalo z rah lo prednostjo . Ps iho loška prednost 
je  bila ta ko  vse bolj na^strani zm agovalcev, kar se 
je  posebej poznalo v tre tjem  dvoboju (+40  IMP), ki 
g a je  m oštvo ŠBK Velenje 1 dobilo z obču tno  pred
nostjo, ka r je  ob porazu v zadnjem  dvoboju ( - 3 8  
IMP ) po 8  urah ig ran ja  na koncu zadostova lo za 
prv i naslov m oštvenega k lubskega prvaka S loveni
je. Čestitam o!

R ezultat fina la  +21,7 IMP je  seštevek to č k  iz liga
škega de la in po posam eznih sklop ih  dvoboja m o
štev: +6 .7  IMP (prenos iz ligaškega dela), + 6  IMP 
(prv ih  16 iger), +7 IMP (drugih 16 iger), + 4 0  IMP 
(tre tjih  16 iger), - 3 8  IMP (če trtih  16 iger).

Člani zm agovalnega m oštva  ŠBK Velenje 1 so 
bili: Bojan Am brož, Janko  M ijoč, M ilo jka  Am brož, 
S lobodan Knežević in Zm agoslav Ž ibert, m edtem  
ko so za m oštvo ŠBK Velenje 2 uspešno nastopili: 
Nuša Gošnik, S tane Gošnik, Boris Brešar, Karel Š ti
glic, Jurij M og iln ick i in S tane Breznik.

V po lfinalu in fina lu  s ta  svojo izvrstno in na tančno 
igro p rikaza la  na jbo ljša ig ra lca našega k luba Bojan 
A m brož  in Janko M ijoč, ki s ta  v  zače tku m eseca 
aprila  zm agala tud i na našem  največjem  parskem  
m ednarodnem  bridž tekm ovan ju  “ 30 . m em oria lu  
V ilka K ledeta” (Posto jna open 2 0 0 7 ), ki ga je  tudi 
le tos uspešno organizira l BK Postojna. Na te km o-



U t r u j e n i  k lu b s k i  m o š t v e n i  p r v a k i  S l o v e n i j e  
i g r a lc i  Š B K  V e l e n j e .

vanju, k i se ga je  v nedeljo, 1 ,4 , 2007 , udeležilo 81 
parov, je  izvrs tno  10. m esto dosegel par V iljem  Je
len -  M ilan M atko. Č estitam o.

ŠBK Velenje je  ta ko  po leg odm evnih rezultatov 
na tu ris tičn ih  pa rsk ih  tekm ovan jih  osvojil tud i svoj 
prv i prestižn i naslov m oštvenega klubskega prva
ka Slovenije, kar je  vsekakor lepa vzpodbuda za 
nadaljn je delo kluba, ki v le tošn jem  letu praznuje 
30 -le tn ico  obstoja.

1 .1 .

Ki Challenge 2 0 0 7
Z m a g o v i t a  T i l e n  P o t o č n i k  in  M a t e j  Š p e h

V  a p r i l u ,  t o č n e j e  2 1 .  in  2 2 . 4  2 0 0 7  s e  j e  v  s o s e d n j i  

H r v a š k i  o d v i j a l o  m e d n a r o d n o  p u s t o lo v s k o  t e k m o v a 

n je  K I C H A L L E N G E  2 0 0 7 .

N a  n je m  j e  n a s t o p i lo  1 9  e k i p ,  m e d  n j i m i  t u d i  » D e j  

g a s a «  i z  Š o š t a n ja  o z .  V e l e n ja  v  s e s t a v i  M a t e j  Š p e h  

in  T i l e n  P o t o č n i k .

Na že pe tem  to vrs tne m  tekm ovanju v hrvaški 
Istri in Kvarnerju je  tekm ova lo  tud i nekaj že dobro 
poznanih in izkušenih ek ip  iz Nem čije, Poljske, S lo
venije in Hrvaške, ta ko  da je  b ila konkurenca na 
d irk i na jm očnejša do sedaj.

D irka se je  začela s 14 km  veslan jem  ob obali 
Reke in Opatije, nadaljevala pa z zahtevnim  in pred

vsem zelo h itrim  adventure runningom , k jer je  so
botna vročina že pokazala zobe. Tudi zaradi velike 
v išinske razlike (cca. 6 0 0 0  m vzpona na celotni 
d irki) je  nekaj ekip že prvi dan tekm ovanja moralo 
odstopiti.

V zelo hladni noči na nedeljo-ponekod tud i okoli 
0°C se je  na kolesu odvijal boj za stopničke med ek i
pami Speleo Salom on iz Poljske, Salom on-adventu- 
reteam.si, Dej gasa in najboljšo hrvaško ekipo. Pri 
naslednji etapi adventure raininga (tek) sta Tilen in 
M ater začela nabirati prednost pred osta lim i ekipa
mi. Sledila je  še 10 km etapa veslanja po reki in na 
koncu prib ližno 5 k ilom etrov teka v cilj, Naša dva 
(Dej gasa) sta  uspela zdržati tem po in proti ju tru  
prevzela vodstvo, ki sta  ga ohranila do konca 157 
km dolge preizkušnje.

V cilj na Reki sta pritek la  po 2 7  urah in 3 0  m inu
tah, 1 uro in 4 5  m inut pred drugouvrščeno ekipo iz 
Hrvaške in 4 ure in 2 2  m inut pred tre tjim  Speleo- 
Salom on iz Poljske.

Zaradi zahtevne trase in visokih tem pera tu r so 
s ce lo tno progo opravile le tri od 19 ekip, zato je 
uspeh naše ekipe še to liko  bolj pomemben. U tru
jena, a zadovoljna sta  se naša tekm ovalca vrnila 
v dom ače okolje. Z m islim i že v naslednji podobni 
preizkušnji.

Tilen Potočnik in Milojka Komprej

Polni adrenalina

Člani Rodu Pusti grad Šoštanj smo se v soboto,
5. 5 .2 0 0 7 , podali na preizkušanje naših zm ogljivo
sti. Ker smo taborn ik i željni novih podvigov, smo se 
podali adrenalinu naproti, v adrenalinski park na 
Ježici, Vadba v tovrstnem  parku je  v osnovi zaba
va, ki m ladim, željnim  novih dogodivščin in dožive
tij, ponuja nov izziv. Poleg preizkušanja v različnih 
ob likah gibanja nam je  adrenalinski park nudil tudi 
soočenje s svojim i sposobnosti koordinacije gibov, 
s sposobnostm i premagovanja strahu in neprijetn ih 
situacij. Premagali smo negotovost in strah, obe
nem pa se napolnili z veliko mero poguma. Naloge 
so bile prim erne za vse, saj so težavnostno stopnjo 
prilagajali našim sposobnostim . Nekateri z manjšo, 
drugi z večjo mero strahu, sm o se podali novim do
godivščinam  naproti. Za začetek smo se preizkusili 
v skoku v prazno. Naloga je  bila zastavljena tako, 
da smo najprej splezali po lestvi na drevo in z višine 
desetih m etrov skočili v prazno -  v globino, Nato je 
sledil poligon, ki je  bil postavljen visoko v krošnjah 

a  dreves. Sestavljen je  bil iz 13 nalog, ki so nam tako 
ali drugače burile strahove. Nekje si se moral spu

la s titi po jekleni vrvi na drugo drevo, potem po vrvi 
< prem agati razdaljo od enega do drugega drevesa 

... Skratka, počutili smo se kot Tarzani. Da pa je 
bilo adrenalina za vse dovolj, smo se podali še na 
gugalnico. A m pak to  ni bila navadna gugalnica, bila 
je  orjaška. Po mnenju večine nedvom no najboljša 
naloga, saj so nas z višine 10 m etrov »zaguncali« v 
višave. Veliko nas je  odkrilo  sposobnosti svojih gla
silk, ki jih  do zdaj še nism o imeli priložnost spoznati. 
Ves čas sm o bili dobro varovani, saj je  bil vsak opre
m ljen s plezalnim  pasom, vrv jo  in čelado.

Po obisku parka, smo se odpravili v center Ljub

ljane, k jer smo si ogledali s taro m estno jedro in se 
sprehodili po ulicah.

Vsi utrujeni, a hkrati navdušeni nad tovrs tno  iz
kušnjo, sm o se odpravili proti domu, vsi enotni, da 
to  še ponovimo.

Tina Čebul

Majhno zanimanje za Igranje 
nogometa v Gaberkah

Š portno društvo  Gaberke je  organizira lo nogo
metni turnir, ki se je  še lani im enoval tu rn ir med 
zaselki Gaberk. Že lani je  bilo opaziti pom anjkanje 
zanim anja za nogom et v Gaberkah, saj nekaterim  
trad ic ionaln im  zaselkom  ni uspelo sestaviti nogo
m etnih ekip. Letos pa je  bilo vse še slabše, saj se je 
nogom etnih in teresentov skupaj nabra lo le za dve 
ekip i in s icer Velunja te r Združeni. Zato s e je  upravni 
odbor ŠDG odločil, da povabi na tu rn ir še tr i na jbolj
še ekipe iz Raven. S povabilom  ravenskih ekip so 
veliko pridobili tud i gledalci, saj so bile tekm e zelo 
napete in bojevite. Obe gaberšk i ekip i sta  zasedli 
zadnji mesti; bo ljša je  bila ek ipa Velunje s če trtim  
mestom. Prva tr i m esta in s tem  pokale so ta ko  od
nesli občutno boljši Ravenčani.

Rezultati: 1 mesto: Frajkinclarji, 2. mesto: Gospo
ska ulica, 3. m esto pa je  osvojila Politična ulica.

A.Grudnik

Foto: Arhiv
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Voda in kulturna 
dediščina ^  *Y,
Brez okusa si, brez barve, brez vonja; 

okušamo te, pa te ne poznamo. Življenju 
nisi potrebna: voda, ti si življenje!

Od leta 2005 imamo v Šoštanju novo, veliko 
in moderno osnovno šolo, katero obiskujejo 
učenci iz Šoštanja in iz bližnjih vasi. Skozi me
sto Šoštanj teče reka Paka, vanjo pa se izlivajo 
pritoki: Velunja, Bečovnica, Toplica, Florjan- 
ščica in Lokoviški potok.
Vsi vemo, da je voda nujno potrebna za ob

stoj živih bitij, ne zavedamo pa se, dajo s pre
tiranimi posegi v naravo uničujemo.
Ljudje so včasih znali vodo bolj ceniti kot v 

današnjem času, saj jim  je omogočala preži
vetje. Na potokih in rekah so imeli mline za 
mletje žita, žage za razrez lesa, ženske so v 
njih prale perilo, po njih so spravljali les. Z raz
vojem industrije in moderne tehnologije so 
ljudje začeli opuščati takšne dejavnosti. 
Suzana, Sergeja, Darja, Andreja, Jošt, Nina, 

Gregor in Uroš iz 7. b razreda OS Šoštanj smo 
raziskovali pomen vode v naši občini nekoč 
in v sedanjosti.
Ugotovili smo, da veliko ljudi izkorišča vodo 

za pridobivanje električne energije. Na poto
ku Lubija v Belih Vodah je leta 1987 gospod 
Rezoničnik preuredil in povečal svojo elek

trarno. Maksimalna moč elektrarne je 27 kW, 
odvisna pa je od pritoka vode.
Na potoku Florjanščica v Florjanu ima od 

leta 1987 moderno urejeno elektrarno go
spod Mežnar. Do leta 1990 je hidroelektrarna 
dajala približno 20 kW na uro, v današnjem 
času pa dnevno proizvede povprečno 4,5 kW 
na uro. Nekaj elektrike porabi zase, ostalo pa 
uporabljajo tudi bližnji sosedi.
Skozi Spodnji Razbor teče potok Velunja, na 

kateri je leta 1988 gospod Štumfel, po do
mače Cank, preuredil mlin v malo hidroelek
trarno. Kljub temu da jim  je ob hudem neurju 
voda večkrat odnesla jez, nekaj zemljišča, po
škodovala cevi, so elektrarno renovirali. Elek
trarna proizvede povprečno 3 kW električne 
energije, kar je premalo za njihovo uporabo 
in so vezani še na skupno omrežje.
V občini Šoštanj leži vas Topolšiča, kjer so že 

v 16. stoletju poznali zdravilne učinke ogljiko
ve vode. Za javno uporabo so toplice odprli 
1836 leta. Po letu 1945 pa se je Topolšica raz
vila v priznano zdravilišče za pljučne bolezni 
in tuberkulozo. Ponovna analiza vrelca po 
letu 1977 je pokazala, da je termalna voda 
koristna za rehabilitacijo bolnikov z okvarami 
lokomotornega aparata in hrbtenice.
V Šaleški dolini stoji Termoelektrarna Šoštanj 

(TEŠ), v kateri proizvedejo tretjino energije v 
državi. Električno energijo pridobivajo s seži
gom lignita iz Premogovnika Velenje. TEŠ je 
največji porabnik vode v Šaleški dolini. V za
dnjih letih jo  porabijo med 10 do 14 milijonov 
kubičnih metrov. Virtehnološke vode sta reka 
Paka in Družmirsko jezero. V TEŠ-u si prizade
vajo za zmanjšanje porabe vode. Zaradi tega 
so leta 1994 vzpostavili sistem kroženja vode 
-  zaprt krogotok. Transportna voda se zliva v 
bazene in se ponovno uporabi za transport 
pepela.
V Šoštanju je  bila leta 1991 zgrajena tudi či

stilna naprava za čiščenje komunalnih voda. 
Dograjena je bila v letu 2006. Leta 1991 je bila 
reka Paka v III. ali IV. kakovostnem razredu, v 
letu 2004 pa je dosegla že II. do III. kakovostni 
razred. PH reke Pake znaša 6,8 do 8,5.
Človek je zgodaj spoznal, da je voda ena 

osnovnih dobrin in je za življenje nujno po
trebna.
Pri naši raziskavi smo ugotovili, da ljudem 

voda tudi v današnjem času ogromno pome
ni in jo  znajo pravilno izkoristiti. Marsikoga pa 
je treba sproti opozarjati na ohranjanje njene 
lepote in skrbeti za čim bolj čisto, neonesna- 
ženo vodo.

Učenci 7. b razreda in mentorica Danica Švare

Šola v naravi na Treh 
Kraljih na Pohorju
Učenci sedmih razredov OŠ Šoštanj (kar 82 

nas je bilo) smo se v ponedeljek, 14.5.2007, 
ob 8. uri zbrali na parkirnem prostoru pred 
osnovno šolo. Od tam smo se odpeljali prosti 
Pohorju na Tri Kralje v penzion Jakec.
Prispeli smo okoli 10. ure in se namestili po 

sobah. Nato smo se zbrali pred penzionom,

kjer so nam učitelji dali nadaljnja navodila. 
Ob 10.30 smo se odpravili proti Črnemu je 
zeru. Pot nas je vodila skozi močvirski predel 
Pohorja. Pri Črnem jezeru smo imeli kratek 
postanek, kjer nam je vodič povedal nekaj o 
nastanku jezera. Nato pa smo se odpravili do 
koče na Osankarici.
Po počitku na koči smo se odpravili še do 

kraja padlega Pohorskega bataljona -  Trije 
žeblji. Med ogledom nam je vodič povedal 
še zgodovino bataljona. Ker je na Osankari
ci bil tudi muzej bataljona, smo se odpravili 
tudi tja. V muzeju smo si ogledali bivališča 
-  skrivališča partizanov, partizansko začasno 
taborišče in slike padlih partizanov. Nato pa 
smo se odpravili proti penzionu Jakec. 
Nekateri so si pot krajšali s tekom. Po priho

du nas je pričakala večerja. Sledila je ura po
čitka ob družabnih igrah. Okoli 20. ure smo se 
zbrali na igrišču pred penzionom, kjer so se 
nekateri najprej pomerili v odbojki.
Ob zvoku harmonike pa so nekatere zasrbe

le pete in so zaplesali poskočno polko. Med
tem pa so drugi pekli krompir in se greli ob 
ognju. Koje ogenj že ugašal in je  bil krompir 
že pečen, smo pojedli krompir in se odpravili 
spat v pričakovanju, da bo naslednji dan še 
boljši.

Ajda Čebul, Tjaša Slemenšek., Tanja Kotnik., 7. a

Odprta 39. razstava Likovni svet otrok

S črto in barvo o 
kulturni dediščini
V petek, 11. maja, so v avli OŠ Šoštanj odprli 

že 39. razstavo Likovni svet otrok. Letos malo 
drugače. Ne kot je bilo v navadi do sedaj na 
soboto dopoldan, ampak v petek zvečer, kot 
se tovrstne prireditve tudi dogajajo. Številnim 
obiskovalcem je bilo všeč tudi tako.
Za likovne pedagoge in mentorje je bilo na 

šoli že pred odprtjem razstave organizirano 
zanimivo predavanje z delavnico na temo 
Strip, ki ga je vodil avtor mnogih stripov Ciril 
Horjak. Likovni pedagogi so imeli priložnost 
izmenjati mnenja, izkušnje, se srečati in po
govoriti o strokovnem delu.

Razstava Likovni svet otrok je manifestacija, 
ki sporoča, da imamo v Sloveniji veliko do
brih likovnih pedagogov. "Ob pogledu na 
izbrana likovna dela smo lahko navdušeni. 
Stopili smo v doživljajski svet učencev in se 
hkrati srečali tudi s pedagoškim in strokov-
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nim delom likovnih pedagogov ter spoznali 
njihove načine, s katerimi posredujejo likov
ne informacije učencem, ki izražajo svoje 
doživljajsko obarvane izpovedi. Uspešnost 
likovne dejavnosti pa je povezana tudi z za
nosom učenčeve ustvarjalnosti. Vemo, da z 
ustrezno likovno vzgojo in izobraževanjem 
učenci presežejo prvinsko likovno izražanje 
in se celostno likovno razvijejo," je ob otvo
ritvi razstave dejala dr. Tonka Tacol, predsed
nica strokovne komisije za izbor likovnih del. 
Na likovna dela, ki bodo leto dni dopolnjeva
la prostore Osnovne šole Šoštanj, smo lahko 
resnično ponosni.

S črto in barvo o kulturni dediščini je naslov 
teme letošnjega likovnega natečaja. Na raz
pis je prispelo 1800 likovnih izdelkov iz 61 
šol in 4 vrtcev. Likovne izdelke je pregledala 
strokovna komisija v sestavi: dr. Tonka Tacol 
(PF Ljubljana), dr. Beatriz Tomšič Čerkez (PF 
Ljubljana) in Marija Cene, prof. (II. OŠ Celje). 
Komisija jeza razstavo izbrala 357 likovnih del 
z vseh področij likovnega ustvarjanja. Med 
vsemi šolami in vrtci, ki so prispevali svoja 
de la je  komisija za nagrado in pohvalo izbra
la tiste, ki so s celotno kolekcijo poslanih del 
še posebej izstopali in opozarjali na visoko 
didaktično strokovnost mentorjev, ki učence 
spodbujajo in vodijo pri delu. Podelila je pet 
enakovrednih nagrad in šest pohval likovnim 
pedagogom, katerih učenci se na tokratni 
razstavi predstavljajo z najizvirnejšimi likov
nimi deli.

Med nagrajenci tudi OŠ Šoštanj, Nagrade so prejeli:
Osnovna šola Dutovlje, likovna pedagoginja Miranda Rudež, 
Osnovna šola Sveti Jurij Rogašovci, likovni pedagog Matej Gider, 
Osnovna šola Šoštanj, likovna pedagoginja Alenka Venišnik, 
Osnovna šola Štore, likovna pedagoginja Marlenka Drevenšek, 
Osnovna šola Mihe Pintarja Toleda Velenje, likovni pedagog 

Robert Klančnik.
Pohvale so prejeli:
Osnovna šola Dutovlje, likovna pedagoginja Vlasta Markočič, 
Osnovna šola Antona Šibelja-Stjenka Komen, likovna pedagogi

nja Tanja Samec,
Osnovna šola Primoža Trubarja Laško, likovna pedagoginja Anita 

Drnovšek,
Osnovna šola Šalek Velenje, likovni pedagog Boris Oblišar, 
Osnovna šola Šoštanj, likovna pedagoginja Mija Žagar,
Osnovna šola Veržej, likovni pedagog Marijan Šadl.

Vse dosedanje razstave Likovni svet otrok 
predstavljajo neprecenljiv vir gradiva za razis
kovalno delo na področju likovne pedagogi
ke. Prikazujejo dosežke likovne ustvarjalnosti 
mladih in med razstavami otroških likovnih

w

del sodijo po kvaliteti na najvidnejše mesto. 
Tudi ob letošnji razstavi je izšel katalog, ki 
izhaja od leta 1974 dalje. Na takšen način se 
nam razstava in katalog predstavljata celovi
to in prikažeta vso širino in globino pričujo
čega dela, ki prerašča okvire šolskih vzgojnih 
programov.

Šoštanjske otroške likovne razstave so po
stale znane širokemu krogu ljudi. Po njih je 
gotovo tudi Šoštanj v slovenskem prostoru 
postal bolj prepoznaven. Z mislimi smo že pri 
jubilejni, 40. razstavi, in razpis zanjo je likov
nim pedagogom in mentorjem že znan.

Vabljeni, da si razstavo, ki bo na ogled v pros
torih šole vse leto, ogledate.

Mija Žagar

Srečanje s starši
V mesecu aprilu so na podružnični šoli Rav

ne pripravili srečanje s starši. Učenci so pripra
vili kulturni program pod vodstvom DANIELE 
OLUP. Nastopilo je 15 učencev s skeči, recita
cijami, ritmiko in pevskimi točkami. Družabno 
srečanje so polepšaji z orehovo potico, do
mačim kruhom, drobnim pecivom in pijačo. 
Vse starše so učenci presenetili s praktičnimi 
darili, čestitkami in poljubčki.

Srečanje, ki je že tradicionalno, bodo pono
vili čez leto dni.

Rudi Olup

SOS za našo zemljo
OBELEŽENJE DNEVA ZEMLJE PRED OS ŠOŠTANJ

V petek, 20. 4. 2007, smo pred OŠ Šoštanj 
obeležili dan Zemlje, saj je  22. april svetovni 
dan Zemlje. Ustanovili so ga leta 1970 v San 
Franciscu, da bi s tem začeli preprečevati eno
smerno človeško zlorabo okolja. Ta največji in 
najpomembnejši okoljski praznik je  povsod 
po svetu zaznamovan z raznovrstnimi čistil
nimi akcijami in drugimi prireditvami. Učenke 
9. c (Vesna Panič, Vesna Turinek, Urška Aplinc

0 in Katka Urbanc) smo se na pobudo ga. Dani- 
°  ce Naraločnik odločile sodelovati pri tem pro- 
~  jektu. Izdelale smo plakat, poučne zgibanke 
<  in izvajale dva poskusa (pridobivanje kislega 
g-' dežja in pridobivanje ogljikovega dioksida)
1 ter učencem nižje stopnje prikazale problem 
^  onesnaževanja okolja (prebrale smo jim  oko- 
f  Ijevarstveno pravljico). Veseli nas, da smo s

svojo stojnico prispevale vsaj delček k zmanj
šanju onesnaževanja zemlje.

Ko bo posekano zadnje drevo, ulovljena zadnja 
riba, zastrupljena še zadnja reka, takrat bo člo
veštvo spoznalo, da se denarja ne da jesti!

(indijanski rek)

Vesna Panič, 9. c

Šahovske novice

( z  l e v e ) :  V a l e n t i n a  S o v ič ,  D a r i j a  A r is t o v n i k ,  
D i a n a  L a z n i k ,  E v a  H r a s t n ik  (v s e  4 .  r a z . )  in  
m e n t o r  R u d i  O lu p .

V soboto, 24.4.2007, je bilo v Ljubljani ekip
no državno šahovsko prvenstvo v kategoriji 
do 12 let. OSNOVNO ŠOLO ŠOŠTANJ in ve
lenjsko šahovsko regijo so zastopale učenke 
podružnične šole Ravne. Ekipno so osvojile
12. mesto. Valentina Sovič je na 1. deski osvo
jila 7. mesto, Darija Aristovnik pa na 3. deski 4. 
mesto v Sloveniji.

Rudi Olup

n e n a v a d e n  o b i s k

V  ODDELEK P 0 D A U M N E 6 A  

ß /V A M IA  J E  P R IČ E L  M I N I S  T E R

Z A  Š O L S T V O  DR. M IL A N / Z V E R  

V 5 I  S M O  B I L I  Z E L O  P R E S E N E Ć E N I.  

L E P O  N A S  J E  PO ZD R AVIL- « E R Ò E M  

R A W ) P IS A L A ) JE . P O H V A L IL  M O J O  

PI5 A V O -  B IL A  S E M  S R E Č N A -

E L L A  K A R Ì ^ Ì B
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KDAJ Z V R S T  K AJ K JE  VAB I V A S
1. teden
p e t e k ,  1 . 6 .  o b  1 5 : 0 0 o d b o jk a T r a d i c i o n a l n i  o d b o j k a r s k i  T U R N I R  G E N E R A C IJ Š po rtna  dvorana Š oštan j Odbojkarski klub Šoštanj Topolšica

p e t e k ,  1 . 6 .  o b  1 9 : 3 0 k o n c e r t S v o b o d a  p o  d o m a č e Kulturn i dom Š oštan j Mešani pevski zbor Svoboda Šoštanj

n e d e l j a ,  3 . 6 .  o b  1 8 : 0 0 n o g o m e t N K  Š o š t a n j  : G P  Š a m p io n  

( Š t a j e r s k a  l i g a  v  n o g o m e tu )

S tadion Šoštanj Nogometni klub Šoštanj

2. teden
t o r e k ,  5 .  6 .  o b  1 7 : 0 0 d e la v n ic a T O R K O V A  P E T A - u s t v a r j a ln ic a  z a  o t r o k e  in  s t a r š e Kulturn i dom Š oštan j Medobčinska zveza prijateljev mladine 

Velenje
s r e d a ,  6 . 6 .  o b  0 8 : 0 0 k e g l ja n j e T e k m o v a n je  v  k e g l ja n j u  -  t e d e n  u p o k o j e n c e v Kegljišče TEŠ Društvo upokojencev Šoštanj

s r e d a ,  6 .  6 .  o b  1 6 : 0 0

■ t a u n s
J a v n a  o b r a v n a v a  o k o l j s k e g a  p o r o č i l a  z a  b lo k  6  T E Š O bčina Šoštanj Občina Šoštanj

č e t r t e k ,  7 . 6 .  o b  0 6 : 0 0 i z l e t I z l e t :  B la t n o  j e z e r o M adžarska Društvo upokojencev Šoštanj

č e t r t e k ,  7 . 6 .  o b  1 8 : 3 0 b r a l n a  z n a č k a P r e d s t a v a  in  p o d e l i t e v  b r a ln ih  z n a č k Kulturn i dom Š oštan j Medobčinska zveza prijateljev mladine 
Velenje

č e t r t e k ,  7 . 6 .  o b  1 9 : 0 0 r a z s t a v a O t v o r i t e v  r a z s t a v e M estna ga le rija  Š oštan j Zavod za kulturo Šoštanj

p e t e k ,  8 .  6 .  o b  2 0 : 0 0 k o n c e r t K o n c e r t  U r o š a  K o š ir ja  s  t r o b i ln im  o r k e s t r o m Kulturn i dom Š oštan j Zavod za kulturo Šoštanj

p e t e k ,  8 .  6 .  o b  2 0 : 0 0 r a z s t a v a O t v o r i t e v  f o t o g r a f s k e  r a z s t a v e  P e t r a  M a r i n š k a  in  g la s b e n i  v e č e r  s  S a r o  

B e r iš a

Kavarna in s lašč iča rn a  Š to rm an 
Šoštanj

Kavarna in slaščičarna Štorman 
Šoštanj

s o b o t a ,  9 . 6 .  o b  8 : 0 0 p la n i n s t v o S r e d n j i  v r h  - M a l i  G r in t a v e c  -  S t o r ž i č Kam niško-savin jske A lpe Planinsko društvo Šoštanj

s o b o t a ,  9 . 6 .  o b  9 : 0 0 r i b i š t v o D r ž a v n o  p r v e n s t v o  v  c a s t in g u

l l  •' ■■ :■ ■

D ružm irsko jezero Ribiška družina Paka Šoštanj

s o b o t a ,  9 .  6 .  o b  9 : 0 0 n o g o m e t m n . š k i  t u r n i r  d o  1 4  l e t  z  v a b l je n i m i  e k i p a m i Stadion NK Šoštan j jT iliT Š iroK o Nogometni klub Šoštanj

s o b o t a ,  9 .  6 .  o b  1 7 : 0 0 k o n c e r t K o n c e r t  P e t j e  n a  v a s i Osnovna šola Š oštan j Društvo upokojencev Šoštanj

3. teden
t o r e k ,  1 2 .  6 .  o b  1 8 : 0 0 p r e d s t a v i t e v U č e n k e  in  u č e n c i  O Š  Š o š t a n j  s e  p r e d s t a v i j o Telovadnica OŠ Š oštan j Osnovna šola Šoštanj

s r e d a ,  1 3 .  6 . l e t o v a n j e

■
Z d r a v s t v e n o  l e t o v a n je  v  S a v u d r i j i  

( p o t e k a  d o  2 3 . 6 . )

Savudrija  (H rvaška) Medobčinska zveza prijateljev mladine 
Velenje

s r e d a ,  1 3 .  6 .  o b  8 : 0 0 p o h o d n iš t v o P o h o d  P r e b o ld  -  M r z l i c a  -  Z a b u k o v ic a Zasavsko hribovje Društvo upokojencev Šoštanj

č e t r t e k ,  1 4 .  6 .  o b  1 5 : 0 0 r a z s t a v a O d p r t je  r a z s t a v e  s l i k a r k e  I r e n e  G u č e k Nova ljub ljanska  ba nka  v Šoštan ju Zavod za kulturo Šoštanj

s o b o t a ,  1 6 . 6 .  o b  1 5 : 0 0 s r e č a n j e S r e č a n j e  š p o r t n i h  in  k u l t u r n i h  d r u š t e v Ig rišče  v F lorjanu Športno-kulturno društvo Mačji kamen

n e d e l j a ,  1 7 . 6 .  o b  9 : 0 0 r i b i š t v o R e g i j s k o  t e k m o v a n j e  v  lo v u  r ib  s  p lo v c e m  ( z a  č la n e ) D ružm irsko  jezero Ribiška družina Paka Šoštanj

4. teden
p o n e d e l j e k .  1 8 . 6 .  o b  1 8 : 0 0 š o ls t v o P r i r e d i t e v  Š p o r t n a  v z g o j a  v s a k  d a n Telovadnica OŠ Š oštan j Osnovna šola Šoštanj

č e t r t e k ,  2 1 .  6 .  o b  1 9 : 0 0 r a z s t a v a O t v o r i t e v  k i p a r s k e  r a z s t a v e  R u d i S t o p a r M estna ga le rija  Š oštan j Zavod za kulturo Šoštanj

č e t r t e k ,  2 1 . 6 .  o b  1 9 : 0 0 b r i d g e B r i d g e  -  r a z m i g a j m o  m o ž g a n e Kavarna in s lašč iča rn a  Š to rm an 
Šoštanj

Šaleški bridge klub Velenje

p e t e k ,  2 2 .  6 .  o b  2 0 : 0 0 k o n c e r t G la s b e n i  v e č e r  v  K a v a r n i  Š o š t a n j Kavarna in s lašč iča rn a  Š to rm an 
Šoštan j

Kavarna in slaščičarna Štorman 
Šoštanj

s o b o t a ,  2 3 .  6 .  o b  2 0 : 0 0 K r e s n i  v e č e r  n a  K a v č n i k o v i  d o m a č i j i  v  Š e n t v id u Kavčn ikova dom ačija Muzej Velenje

n e d e l j a .  2 4 .  6 . 1 5 : 0 0 s r e č a n j e S r e č a n j e  p r e s e l j e n i h  g a b e r č a n o v  in  d r u ž m i r č a n o v G asilski dom  G aberke Kulturno-turistično društvo Kulturnica

n e d e l j a ,  2 4 .  6 .  o b  1 7 : 0 0 P r i r e d i t e v  o b  d n e v u  d r ž a v n o s t i S korno (Sv. Anton) Turistično društvo Skorno

5. teden
p o n e d e l j e k ,  2 5 .  6 . p o h o d n iš t v o P o h o d  p o  R a v e n s k i  p o t i

( l a h k a  p o t  -  s t a r t  p r i  ig r i š č u  v  R a v n a h )

Ravne pri Šoštanju Planinsko društvo Šoštanj in Športno 
društvo Ravne

p o n e d e l j e k ,  2 5 .  6 . n o g o m e t N o g o m e t n a  š o la  z a  m l a d e  o d  6  d o  1 4  l e t  

( p o t e k a  d o  3 0 .  6 . )

Stadion NK Šoštanj, V ila  Š iroko Nogometni klub Šoštanj

p o n e d e l j e k ,  2 5 .  6 . l e t o v a n j e Z d r a v s t v e n o  l e t o v a n je  v  P o r e č u  Poreč (H rvaška) 
( p o t e k a  d o  5 . 7 . )

Medobčinska zveza prijateljev mladine 
Velenje

t o r e k ,  2 6 .  6 . S o n č n o  m e s t o  n a  G o lt e h  Turističn i cen te r G olte 
( p o t e k a  v s a k  d a n  d o  3 0 . 6 . )

Medobčinska zveza prijateljev mladine 
Velenje

č e t r t e k ,  2 8 .  6 .  o b  1 9 . 0 0 p r e d s t a v i t e v  , P r e d s t a v i t e v  1 7 . š t e v i l k e  H o t e n j Velen jski grad Šaleško literarno društvo Hotenja

s o b o t a ,  3 0 .  6 . d r u ž i n s k i  t a b o r D r u ž in s k i  p l a n i n s k i  t a b o r  n a  M e n in i  1 5 0 8  m  

( p o t e k a  d o  3 . 7 . )

M enina Planinsko društvo Šoštanj

N apovedn ik prired itev objavljajo: m esečn ik  U ^ J K a b e ls k a  te lev iz ija  Š oštan ja  (kanal 34 ) in spletni Porta l Š o š ta n u n f^ h ttp ://w w w .s o s ta n j.in fo ). Podatke o prired itvah pošljite  na el. naslov: p rired itve@ sostan j.ne t. 
KATEGORIJE PRIREDITEV: I H  špo rt ■ ■  ku ltu ra  ■ ■  šols tvo splošno
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K njiga  n a  obisku
V  Šoštanju so mednarodni dan knjige obele

žili s prireditvijo Knjiga na obisku, na dan 
knjige 23. april. K omizju je organizator, 

Zavod za kulturo Šoštanj, povabil vse v Šoštanju 
dejavne pisce, ki so svoja literarna ustvarjanja 
že povazali v knjigo. Prireditev, ki [e bila na dan 
knjige 23. aprila v Mestni galeriji Šoštanj je po
spremilo primerno število ljubiteljev knjige, k i so 
skupno ugotovili, da je bralna kultura sicer ne
koliko drugačna, je pa vendarle. Kot se je izrazil 
eden od prisotnih« Ljudje so brali, berejo in  bodo 
brali. Predstavili so se prof. Miran Aplinc, Franc 
Hudomal, Andrej Krevzel, dr.Tone Ravnikar, Pet
er Radoja Peter Rezman, Stojan Špegel, Miro Pe- 
rovec, Janez Žmavc in Milojka Komprej. Vsakega 
posameznika je k besedi in interpretaciji svojeg 
pogleda na pisanje in knjigo izval Boštjan Oder, 
direktor Zavoda za kulturo pa je namesto cveta 
in knjige, k i si ga na ta dan podarjajo v nekaterih 
deželah, izročil domačim ustvarjalcem pisalo. V 
glasbenem programu sta sodelovali Brigita in 
Lea Krt, omizju pa se zaradi zadržanosti niso 
uspeli pridružiti Katja Kočevar, Ivo Stropnik in 
Marija Hudomal.

30. jubilej
O b 30. obletnice delovanja okteta Zavodnje 

je društvo priredilo 5. maja veliki koncert, 
ki je bil v kulturnem domu Šoštanj. Okro

glo obletnico so želeli člani okteta praznovati 
skupaj s sorodnimi sestavi s katerimi prijatelju
jejo, zato so poleg okteta nastopili še gostje, Oktet 
bratov Pirnat, Sentjernejski, Dolenjski in Ljuto
merski oktet, ter skupina Cvet, ženski vokalni 
sestav iz Celja. Prazničnemu vzdušju so dali težo 
tudi drugi, tisti, ki so z oktetom povezani na tak 
ali drug način. V letih delovanja se nabere veliko

prijateljev in prav vsi so hoteli na tak ali druga
čen način počastiti slavljence. Valentin Heindl, 
znani Petelinček je podeljeval svoje ročno izde
lane figurice petelinčkov nastopajočim. Poleg 
njega je bila izvirna Mateja Podvratnik v narodni 
noši. Zdravko Čas iz Gaberk je priložnostne spo
minke, k i jih sam izdeluje iz bobrovca in podkvic 
izdelal za vse goste in  člane okteta. Tudi ostali so 
slavljencem namenili lepa darila in vzpodbudne 
besede k nadaljnjemu delu. Slavnostni govornik 
večera je bil podžupan občine Šoštanj, Drago Ko
ren, ki je izrazil ponos nad tem, da v občini de
luje takšen sestav. Na prireditvi so s strani Zveze 
kulturnih društev Velenja podelili tudi Gallusove 
značke in priznanja. Zlato Gallusovo priznanje 
je prejel Miro Perovec, srebrni pa Vlado Kompan 
in Janko Stropnik.

Oktet Zavodnje si je tekom let nabiral različne 
izkušnje. Umetniški vodja je Jože Grabner, ki je 
poleg brata Toneta, ki poje v tem sestavu že vseh 
trideset let, tudi ustanovitelj okteta, ki se je tekom 
let menjal. Njihov program obsega okoli 200 na
pevov, ljudskih in drugačnih. Zelo znani so po 
širokem izboru božičnih napevov. Pri oktetu 
pojejo poleg prej omenjenih še Grega Reberšak, 
Janez Grabner in Milan Sovič. Kljub temu, da pri
hajajo člani iz različnih okoljih, je oktet ohranil 
ime, ki si ga je nadel pred davnimi leti, ko so ga 
ustanovili štirje bratje, Stane, Silvo, Jože in Tone 
Grabner iz Zavodenj.

Valvasorjeva n a g ra d a  za  
Iv an a  N ap o tn ika
M ilena Koren B ožiček in M ojca  Jenko

V  Narodni galeriji Ljubljana, so v četrtek 17. 
maja podelili najvišja strokovna prizna
nja, Valvasorjevo nagrado, muzejskim de

lavcem in nekaterim drugim posameznikov, za 
izjemne uspehe pri ohranjanju, predstavljanju 
in popularizaciji premične kulturne dediščine za 
leto 2006.

Nagrado, Valvasorjevo priznanje, ki jo pode
ljuje Slovensko muzejsko društvo v sodelovanju 
ICOM-om in Skupnostjo muzejev Slovenije, sta 
letos prejela Slovenski etnografski muzej za prvi 
del stalne razstave Med naravo in kulturo ter 
mag. Milena Koren Božiček iz Galeriji Velenje 
in mag. Mojca Jenko za razstavo Ivan Napotnik 
I888-I96O iz javnih in zasebnih zbirk, za prvi 
temeljit pregled umetnikovega opusa.

Ker se velikokrat premalo zavedamo pomena 
Ivana Napotnika, ne samo za to okolje, temveč 
za širši kulturni prostor, je delo Božičkove in 
Jenkove izjemnega pomena, tako v večletnem

Podoba kulture

preučevanju, kakor tudi o lanski postavitvi raz
stav v Velenju in Ljubljani, kot v izdaji obširnega 
kataloga. S svojim projektom sta bili prepričljivo 
izbrani med l6. predlogi.

Podelitev v Ljubljani so spremljali tudi pred
stavniki predlagateljev, mestne občine Velenje in 
občine Šoštanj, ki so seveda delili veselje z nagra
jenkama ob tako prestižni nagradi.

Špeglovi odsevi in  odm evi

S tane Špegel iz Velenja, je v začetku maja v 
Mestni galeriji Šoštanj predstavil projekt 
Odsevi in odmevi, modre refleksije in per

spektive šaleške doline. Z njim je že opozoril v 
Velenju in Celju. Gre za multimedijsko obdelavo 
ideje, k i je zrasla na podobah posameznih indu
strijskih ambientov v Šaleški dolini in njihovih 
detajljev, k i so svojevrstno zaznamovali dolino. 
Fotografije so grafično obdelane, posledično ima 
vsak izdelek drugo zgodbo. Namen Špeglovega 
dela je simulirati nove odnose med posamez
nim i industrijskimi volumni, jim vdahniti duh 
večnosti in odkriti njihovo skrito vrednoto, ki 
se s časom odmika, oziroma je nevidna za svet. 
Podobe stopajo tudi čez nov prag domišljije. Iz
delek je celovito dopolnjen z avtorsko glasbo, 
k i je prilagojena tematiki ter je dovršen preplet 
akustične glasbe in elektronskih zvokov, ki se 
zlivajo z naravnimi zvoki obdelanih ambientov. 
Na tak način so nam tako, tudi vizualne podobe 
razumljivejše.

Avtor projekta je samostojni kulturni dela
vec, skladatelj in avtor večpredstavnostnih pro
gramov in vsebin. Njegova dela segajo daleč čez 
slovenske meje v svet. Ker je tako kompleksna 
osebnost bi ga težko opredelili samo v glasbeni 
svet. Vsem, ki ste bili na odprtju 8. maja v Šošta
nju je dogodek zagotovo odprl nove poglede na 
okolje. Naslednji tak prikaz je bil v Kibli v Maribo
ru v sredini maja. Špegel, ki mu je Šaleška dolina 
očitno velik izziv, kar je na nek način logično, za
gotovo o njej še ni rekel zadnje besede.



S lik a rk in  izz iv
Jožefa Klanfer

V  Mestni galeriji Šoštanj je v drugi polovici 
maja razstavljala Jožefa Klanfer, iz Velenja. 
Razstavo je ob odprtju pospremila beseda 

likovnega kritika Denisa Senegačnika in prilož
nostni kulturni program, ki ga je po izbora avto
rice izvedla Vesna Turinek. Klanferjeva se je ob tej 
priložnosti zahvalila zbranim in Zavodu za kultu
ro, prireditelju razstave ter poudarila, da je dogod
ka v Šoštanju zelo vesela, zaradi svojih korenin, ki 
segajo prav v tak kraj.

Tudi tematika njenih slik se na nekaterim me
stih navezuje na Šoštanj, kar daje razstavi še večjo 
težo. Razstavljene slike so razdeljene v dva sklopa. 
Prvi del je bolj študijski, raznolik, tematika, tehni
ka in motivika so dokaj različni. V drugem delu 
galerije so predstavljene Jožefine slike, izbrana te
matika ljudske zapuščine in propadanja, za katere 
likovni kritik meni, da slikarki ponujajo odlična 
izhodišča za negovanje njenega likovnega izraza. 
Osebna in čustvena navezanost na to tematiko, v 
povezavi z vidnim, ji približa doseganje želenih 
efektov, k i jih občuteno odslikuje. Jožefa Klanfer 
uspešno raziskuje svoj likovni prostor ter marljivo 
razvija likovno govorico, s katero uspešno izrazi 
njej želene slikarske motive.

Klanferjeva je članica Društva šaleških likovni
kov od leta 1998. Izobraževala se je preko kolonij 
in pri različnih mentorjih ter prejela kar nekaj 
priznanj, odličij in certifikatov. Poleg slikanja je 
dejavna tudi na drugih področjih ustvarjanja.

Folklorna skup ina  K D  G ozdar

Zaplesali in  predstavili smo 
jajcarijo

V  soboto, 5. maja, smo se člani Folklorne 
skupine KD Gozdar iz Črne na Koroškem 
predstavili v Mercator centru na Ravnah na 

Koroškem. Zaplesali smo splet koroških ljudskih 
plesov, imenovan Jajčarija.

To je star ljudski običaj, ki ga v današnjem času 
ohranjamo še samo v nekaterih krajih na Koro
škem, predvsem v krajih zgornje Mežiške doline 
(Javorju, Koprivni, Ludranskem vrhu, Heleni) in 
ponekod na Štajerskem. Na večer pred sv. Florja
nom, 3- maja, se zberejo neporočeni fantje iz vasi 
in gredo po hišah pobirat jajca, ki jih pripravijo de
kleta. Gospodinje večkrat poleg jajc na mizo posta
vijo tudi kaj dobrega za pod zob. Včasih se zgodi, 
da jim jajca tudi skrijejo, tako se morajo fantje kar 
pošteno potruditi, da jih najdejo. Če pa jih slučaj

no pri kakšni hiši pozabijo nastaviti, pa jim znajo 
fantje tudi prav pošteno zagosti. Tako se lahko 
zgodi, da se zjutraj kakšno delovno orodje ali kolo 
znajde vrh češnje, da je pred vrati polno drv,...

V zameno za jajca fantje kakšno zapojejo in za
igrajo na harmoniko. Iz blagoslovljenih vej nare
dijo tri križe in zakurijo v peč, da tako sv. Florjan 
obvaruje hišo pred ognjem. Na mizi pa pustijo va
bilo za veselico oz., kot bi rekli Korošci, »gavdo«, na 
kateri se igra, poje, pleše, pije in je »šnite« (kruh v 
jajcih), ki jih spečejo dekleta.

Tako smo v soboto tudi folkloristi ne le plesali 
in peli, pač pa tudi vse obiskovalce pogostili s »šni- 
tami« in jih povabili, da se udeležijo katere izmed 
jajčarij na našem koncu. Vsi tisti, ki ste ta dogodek 
zamudili, pa ste vabljeni, da se nam pridružite v 
Mercator centru v Slovenj Gradcu, kjer bomo 19. 
maja vse skupaj tudi ponovili. Za vsa vprašanja in 
informacije pa smo vam na voljo na folklora.goz- 
dar@gmail.com.

D uša Kom prej

N a  gostovanju v  Srbiji
fT lo k ra tn e  prvomajske praznike smo v Folklor

ni skupini KD Gozdar izkoristili za potep po 
X  Srbiji, na katerem so se nam pridružili tudi 

črnjanski harmonikarji in župan Občine Črna na 
Koroškem. Namen našega gostovanja je bil obisk 
prijateljske FS Kolo Obrež in predstavitev naše 
dejavnosti ter celotne Slovenije na njihovem ob
močju. Z našimi gostitelji smo sodelovali že pred 
tremi leti, ko so se udeležili mednarodnega folklor
nega festivala v Črni na Koroškem. Že vrsto let pa 
uspešno med seboj sodelujeta tudi Občini Črna na 
Koroškem in Varvarin. Tako gre zasluga za naš ob
isk predvsem županu občine, g. Janezu Švabu, ki je 
uredil vse potrebno za gostovanje.

Na pot smo se odpravili polni pričakovanja in 
upanja na najboljše. Čeprav smo vedeli, da veljajo 
Srbi za prijazen in gostoljuben narod, smo bili iz 
dneva v dan bolj pozitivno presenečeni. Kljub nji
hovi revščini in nizkemu standardu so nas gostili 
kot »kralje«. Nastanjeni smo bili pri družinah, v 
vasi Obrež, največji vasi v Srbiji. Tako smo se imeli 
možnost vključiti v njihov vsakdan in s tem spo
znali način njihovega življenja. Glavni namen 
obiska pa je bila seveda predstavitev naše skupine, 
dejavnosti, običajev, plesov in s tem celotne Slove
nije. En večer smo nastopili v kulturnem domu v 
Varvarinu, naslednji dan pa je sledila prireditev 
v Obrežu, kjer je bil odziv publike neverjetno do
ber. Dvorano so napolnili do zadnjega kotička in 
vseh tristo obiskovalcev je ves čas bučno ploskalo 
in z navdušenjem spremljalo naš nastop, da je bilo 
plesati res pravi užitek. Poskrbeli pa so tudi za pra

vo srbsko veselico, ki je trajala vse tja do jutranjih 
ur. V času druženja smo imeli možnost preizkusiti 
njihovo odlično kulinariko in se naučiti njihovih 
plesov. Seveda pa smo jih tudi mi naučili plesati 
slovensko polko in valček.

Dnevi so minevali hitro in kmalu se je bilo treba 
posloviti. Razšli smo se z željo, da naše druženje 
pqstane tradicionalno in da jih prihodnje leto zo
pet obiščemo. V avgustu pa jih seveda mi ponovno 
pričakujemo na mednarodnem festivalu folklor
nih skupin v Črni na Koroškem.

D uša Kom pre j

P r o t i  z a s t r a š e v a n ju  in  

k a z n o v a n ju !

P odpisani člani Društva slovenskih pisate
ljev protestiramo proti metodi zastraševa
nja in kaznovanja novinarjev Petra Kolška, 

predsednika aktiva novinarjev Dela in Mije 
Repovž, predsednice sindikata novinarjev Dela. 
Predsednik uprave Dela Danilo Slivnik jima je 
izrekel ukor pred odpovedjo delovnega razmerja 
iz krivdnih razlogov, zaradi javnega zastopanja 
stališč aktiva novinarjev Dela.
Prepričani smo, da imajo novinarji Dela pravico 
do javnega izrekanja svojih stališč. Temeljna 
demokratična pravica vsakega državljana je 
svoboda do javne besede, brez strahu pred 
kaznovanjem.
Ne želimo živeti v družbi, kjer vlada strah. 

Podpisniki:
Dušan Jovanovič, Andrej Brvar, Andrej E. Skubic, 
Mitja Čander, Mate Dolenc, Dušan Šarotar,
Vlado Žabot, Boris Pahor, Tone Pavček, Kajetan 
Kovič, Spomenka Hribar, Ciril Zlobec, Tomaž 
Šalamun, Josip Osti, Vid Pečjak, Lenart Zajc, 
Suzana Tratnik, Aleš Čar, Polona Glavan, Mojca 
Kumerdej, Aleš Debeljak, Aleš Berger, Andrej 
Blatnik, Bert Pribac, Aleš Šteger, Smiljan Pevec, 
Veno Taufer, Jože Štucin, Pavle Rak, Tone 
Peršak, Aksinja Kermauner, Franček Rudolf,
Blaž Lukan, Andrej Rozman Roza, Marko Kravos, 
Sergej Verč, Milan Petek, Lucija Stupica, Kristina 
Brenk, Pavel Lužan, Miklavž Komelj, Cvetka 
Bevc, Gregor Podlogar, Tone Dodlek, Edelman 
Jurinčič, Marjana Moškrič, Neža Maurer, Vesna 
Furlanič-Valentinčič, Milan Vincetič, Ivan Jan, 
Miloš Mikeln, Vladimir Kavčič, Ervin Fritz, Vasja 
Predan, Vida Mokrin Pauer, Cveto Preželj, Maja 
Vidmar, Maja Razboršek, Dušan Merc, Kristijan 
Muck, Boris Višnovec, Goran Gluvič.

Protestu podpisanih članov Društva slovenskih 
pisateljev se lahko pridružite na elektronski na
slov: dsp@drustvo-dsp.si ali z navadno pošto na 
naslov: Društvo slovenskih pisateljev, Tomšiče
va 12,1000 Ljubljana.

Ljubljana, 25. maj 2007

Foto: Arhiv



S r e d in a ,  3 . v r s t a  7. s e d e ž

In/out?« , -
Piše: B a rb a ra  Fužir

K ultura« -  skorajda ga ni bolj idealizi
ranega pojma. Pod pojmom kultura 
človek pomisli na različne stvari. Od 

starosti porumenela slika prosvetnega društva. 
Zagnani garažni bendi. Poulični umetniki. Ta
lentirani slikar, k i ustvarja v svojem premajhnem 
stanovanju. Kultura -samo da zgleda »bogo«.

Da, romantika do konca. In le kakšen bi bil do
ber, tega naziva vreden kulturnik, če bi za svoje 
delovanje imel spodobno finančno ozadje? Kako 
debelo bi pogledali, če bi poulični glasbenik igral 
na pol milijona prejšnje valute (nostalgija osta
ja) vredno brenkalo? Ce bi namesto prejemanja 
skromnega drobiža mimoidočih izkazal priprav
ljenost prostovoljne prispevke pobirati kar s kre
ditnih kartic s pomočjo prenosnega terminala? 
Če bi pevski zbpr imel deleže v dobičke prinašajo
čih podjetjih? Če bi gledališko društvo investiralo 
v nakup počitniške hiške?

Uh, to pa potem kar ne bi bila kultura! Kajti 
kultura je oseba zanimivega lica, pisanih spo
sobnosti, a ... neobremenjena s tuzemeljskimi 
potrebami. Kultura je tako poduhovljena, da se 
lahko hrani kar sama s sabo. Da ne rabi ničesar 
-  samo kanček domišljije, par zainteresiranih 
posameznikov in presežki se bodo zgodili sami 
od sebe.

Da, stereotipi... Lahko pa bi to enostavno po
imenovali zatiskanje oči in nezdravo idealizira
nje realnosti. Če so največji slovenski književniki 
svoja velika dela ustvarili v skrajni revščini, to še 
ne pomeni, da je bilo kruljenje po želodcu stimu
lativno za umetnost. Njihovo finančno stanje je 
le dokazalo, da s kulturo praktično ne moreš pre
živeti. Ker je tako ohlapen pojem. Ker ni bila ni
koli obravnavana kot resna dejavnost, ki zahteva 
veliko časa, dela in privrženosti. Kultura je hobi. 
Da bi pa dosegla status dela -  no, to pa je že podo
bno hoji za soncem. Nikoli doseženo.

Vsaj formalno imamo na Slovenskem kulturo 
lepo »pospravljeno« v mnoga društva, ki tako po
kroviteljsko bdijo nad vsakršno dejavnostjo. Vse 
lepo in prav. Toda na takšen način se razdeljujejo 
tudi sredstva. Po eni strani je res, da kultura ni 
povsem odvisna od finančnih prihodkov, toda 
določeni pogoji za delovanje pa vendarle morajo 
biti izpolnjeni. Gledališčniki sicer lahko vadijo 
kakšno svežo in zanimivo igro kar kje doma, v 
kletnih prostorih pri katerem od svojih članov, 
toda kje bodo svoje delo predstavili? Odri niso 
tako svobodno dostopni, kot se to zdi na prvi po
gled. Da ne omenjam dejstva, da je na oder vse
eno dobro postaviti kakšno sceno, pa tudi goli 
se igralci ponavadi ne sprehajajo. In kaj bodo

nadebudnemu pisatelju in pesniku njego
va dela? Lastnega zadovoljstva se človek 
enkrat preobje. In želi svoje delo tudi pred
staviti.

Samo navdušenje in energija nista več 
dovolj. Tudi kultura je postala trg z lastni
mi zakonitostmi, ki se jih morajo vplete
ni držati, če se želijo obdržati. Kulturna 
društva sicer prejemajo sredstva, vendar 
jih za kulturno dejavnost izven njihovih 
formalnih okvirov ni namenjenih prav 
veliko.

Društveno življenje je seveda načeloma 
pozitiven pojem. Kaže na neko organi
ziranost in jasnost na področju kulture. 
Toda društvena tradicija je pri nas že tako 
trdno zasidrana, da je včasih tudi -  oko
stenela, negibljiva. Z vnaprej določenimi 
odločitvami, kaj je dobro in kaj ne, kaj se 
bo izvajalo in kaj ne. Kar lahko pripelje do 
neobnavljanja ekip in idej. In kar pripelje 
do ustanavljanja novih in novih društev, 
ki pa ne pomenijo zmerom le pestrosti, 
ampak včasih tudi vnaprej izgubljene boje 
ali nezdravo večno tekmovanje s konku
renti. Kar pa ne prinaša nujno tudi večje 
kvalitete.

Torej -  biti znotraj (in) ali biti zunaj 
(out)?

Jasnega odgovora pravzaprav ni. Mlada 
gledališka skupina KD Nazarje, katerih 
povprečna starost je 17 let in ki so letos na 
oder postavili že tretjo samostojno igro, je 
skupina entuziastov, katerim gledališče 
pomeni mnogo več kot le hobi. Pomeni 
jim strast, skorajda nekakšno poslanstvo. 
Toda sami priznavajo, da bi izven kakrš
nih koli formalnih okvirov društva težko 
delovali. Sami so doživeli, da brez odra 
predstave ni. In pika. Zasebnih odrov pa 
ne mrgoli ravno. Naj bosta navdušenje in 
energija še tako velika in  opazna, izven 
določene organizacije je težko kaj ustva
riti. Društveno življenje seveda vse takšne 
organizacijske težave (ponavadi) elegant
no reši. Toda... izmenjava uslug je vedno 
obojestranska.

Še vedno ostaja vprašanje, ali so pred
nosti resnično večje kot različne meje, ki 
se tako lahko postavljajo. Tudi Nazarčani 
so razmišljali o možnostih samostojnega 
delovanja. S tem bi sicer ohranili neodvis
nost, vendar bi na zelo majhnem prostoru 
ustvarili konkurenco, ki niti ne bi bila smi
selna. Torej, do katere meje se prilagoditi, 
koliko se prilagajati »zahtevam in potre
bam«? Ali iti, tako po slovensko, muhasto 
na svoje in nato opazovati težave sosedov? 
In ali out?

Gledališka skupina KD Nazarje se je 
letos predstavila s komedijo Ženska kme
tija, ki so jo kljub mladosti z uspehom 
predstavljali tako po Zgornji Savinjski do
lini kot tudi na medobmočnem srečanju 
gledališki skupin Gledališke vizije v Celju, 
kjer večina nastopajočih ni bila starejših 
od 26 let. Prejeli so zelo pozitivne kritike, 
kar je zagotovo pomembna potrditev, da 
so na pravi poti. Da čutijo oder, da, po do
mače, vedo, za kaj se gre. Da so... IN.

Foto: Arhiv
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Ko je prišel binkoštni dan, so bili vsi 
zbrani na istem kraju. Nenadoma je na
stal z neba šum, kot bi se bližal silovit 
vihar, in napolnil je vso hišo, kjer so 
se zadrževali. Prikazali so se jim jeziki, 
podobni plamenom, ki so se razdelili, in 
nad vsakim je obstal po eden.

/Apd 2, 1-3/

V nedeljo, 22. aprila 2007, ob 10. uri je bil 
v  šoštanjski župnijski cerkvi za nas, bir
mance, pomemben dogodek. Tako kot je 

Jezus na binkoštni dan svojim učencem poslal 
Svetega Duha, smo tudi m i prejeli dar svete bir
me. Na ta dogodek smo se pri verouku pripravlja
li celih osem let. V adventnem in velikonočnem 
času smo obiskovali tudi birmanske skupine, ki 
so jih vod ili animatorji. Še bolj pa smo se priprav
ljali zadnji teden pred zakramentom, ko smo red
no vsak dan hodili k devetdnevnici. V četrtek pa 
nas je obiskal tudi naš birmovalec, opat, gospod 
Marjan Jezernik, ki je preveril, ali smo priprav
ljeni na prejem Svete Birme. Prejeli smo darove 
Svetega Duha (dar modrosti, umnosti, moči, 
sveta, vednosti, pobožnost in strahu božjega), ki 
nam  bodo v  življenju pom agali spoznavati, kaj je 
dobro in kaj ne, in nas bodo vedno usmerjali po 
poti božjega življenja.

Obred je potekal zelo slovesno in tudi vreme 
nam je bilo naklonjeno, saj je bil ves dan sončen.

Ob gledanju slik s svete birme sva se spomnili 
pogovora v  šoli, ko smo se pogovarjali, kaj je kdo 
dobil (ta tema je bila aktualna še dober teden po 
b irm i) od svojega botra, staršev, sorodstva... in 
kako smo bili oblečeni.

»Ja, jaz sem dobila računalnik in 300 evrov,« 
pove sošolka. »Ah, to še ni nič. Jaz sem dobil 1000 
evrov. Moje sorodstvo je ogromno. Povabili smo 
tudi vse male tete in strice in njihove otroke, 
tako da sem dobil več, kot pa bi drugače,« se je 
pohvalil še sošolec. »Kaj pa ti, Manja?« Ampak 
Manja ne odgovori. Ostala je namreč doma, kot 
še veliko drugih sošolcev. »Zakaj pa Manje ni?« 
vpraša Neža začudeno. »Je zbolela?« »Mislim , da 
ne. Doma je ostala zaradi birme,« ji razloži Pet
er. »Zakaj pa to? Saj smo imeli skoraj vsi birmo. 
Zakaj pa bi bila doma? Saj pogostitev ni trajala 
do petih zjutraj ! Doma so ostali samo, da bi imeli 
izgovor, zakaj jih ni v  šolo,« se razburi Neža. »Ja, 
najbrž res,« skupaj ugotovimo.

»Joj, a si videla, kako je bila oblečena Nadja?« 
»Ja, grozna je bila s tistim svojim roza kostimom. 
Kaj pa Kaja?« »Ja, ona je bila pa neprimerno ob
lečena, s kratkim  kričeče rdečim krilom ,« sošolki 
izmenjujeta mnenja.

Tako za nekatere birma predstavlja le stro
šek, izgovor, razkazovanje ali le zaključek osem 
let verouka. Pravi kristjani pa vemo, da s sveto 
birmo postanemo zreli in odgovorni kristjani, ki 
začnemo razmišljati, se osamosvajati in si neod
visno ustvarjati svoje mnenje o Bogu ter življenju 
po veri. Zato birmo prejmemo ob prehodu iz 
otroštva v  odraslost in s tem se naše krščansko 
življenje šele začne.

Žal pa je za nekatere birma le eden od ciljev, 
ki so si ga zadali, čeprav še sami ne vedo, zakaj. 
Birma ni cilj, ampak pomoč na poti življenja.

Vesna Turinek in Urška Aplinc

3. junij 2007 -  Sveta Trojica - svete maše:

šoštanjska župnijska cerkev ob 7. in ob 8.30, 
šoštanjska mestna cerkev ob 11. in 19. uri, 
Bele Vode ob 8.30,
Zavodnje ob 10. uri,
Gaberke ob 9.45,
Ravne ob 11. uri.

7. junij 2007 -  Sveto Rešnje Telo -  svete maše:

šoštanjska župnijska cerkev ob 8.30, 
šoštanjska mestna cerkev ob 11. in 19. uri,
Bele Vode ob 8.30,
Zavodnje ob 10. uri.

10. junij 2007 -  10. navadna nedelja - svete 
maše:

( O

šoštanjska župnijska cerkev ob 7. uri sv. maša, ob
8. uri telovska procesija in ob 8.30 sv. maša, 
šoštanjska mestna cerkev ob 11. in 19. uri,
Bele Vode ob 10. uri stelovsko procesijo, 
Zavodnje ob 10. uri.
Topolšica ob 9.45.

17. junij 2007 -  11. navadna nedelja -  svete 
maše:

šoštanjska župnijska cerkev ob 7. in ob 8.30, 
šoštanjska mestna cerkev ob 11. in 19. uri, 
Bele Vode ob 8.30,
Zavodnje ob 10. uri,
Gaberke ob 9.45,
Šentvid ob 16. uri.

24. junij 2007 -  12. navadna nedelja -  svete
maše:

šoštanjska župnijska cerkev ob 7 in ob 8.30, 
šoštanjska mestna cerkev ob 11. in 19. uri,
Bele Vode ob 8.30,
Zavodnje ob 10. uri, lepa nedelja,
Topolšica 9.45.

25. junij 2007 -  dan državnosti -  svete maše:

šoštanjska župnijska cerkev ob 7. uri, 
šoštanjska mestna cerkev 19. uri,
Brestanica ob 16. uri (maša za domovino: škof 
dr. Anton Stres, sodelujejo združeni zbori naše 
dekanije in orkester).

29. junij 2007 -  sv. Peter in Pavel -  svete maše:

šoštanjska župnijska cerkev ob 8.30, 
šoštanjska mestna cerkev ob 11. in 19. uri,
Bele Vode ob 8.30,
Zavodnje ob 10. uri
Celje -  stolnica -  mašniško posvečenje ob 16. uri.

1. julij 2007 -  13. navadna nedelja - svete maše:

šoštanjska župnijska cerkev ob 7, in ob 8.30, 
šoštanjska mestna cerkev ob 11. in 19. uri,
Sv, Križ -  lepa nedelja- ob 9. in ob 10.30,
Zavodnje ob 10. uri,
Gaberke ob 9.45.



K e r  n a j u  j e  b o g  z d r u ž i l . . .

Poroka? S k len itev  za k o n a  in ob ljuba p re d  B ogom , da  
bo  zveza  trajala, d o k le r za k o n c e v  n e  lo č i sm rt?  B rez
pog o jn a  lju b ezen  in zves to b a?  Zaveza, da  s i bos ta  
sta la  ob s tran i v do b rem  in s lab em  n e  g le d e  n a  žrtve  
in odpoved i?

Otroci, rojeni v  varno zavetje dom a očetu in materi, brez strahu, da 
jih bo kdo od njih zapustil? Ostareli starši, ki sta jim  zakonca z otro
ki v  oporo, veselje in  pom oč tudi takrat, ko sami ne zmorejo?

»Dajte no! Starokopitno! Zakon ni več v  modi! Ne splača se! Omejuje _§ 
m ojo svobodo! Kdo pa se dandanes še sploh poroči? S partnerjem  lahko £  
živ im  tudi brez prstana na rok i!« bodo odgovarjali na gornja vprašanja #  
m nogi »sodobni« Slovenci, ki pom agajo potiskati negativne trende stati- 5  
stike našega naroda na dno v  Evropi. Tudi sama sem večkrat prav zaskrb- 0 
ljena ob podatkih, kako m alo m ladih ljudi se v  zadnjem  času odloča za  £  
zakon in  kako m alo otrok se rodi poročenim  staršem.

Sončen sobotni pom ladni dan, 5. maja letos, pa me je znova prepričal, 
da sveti zakon je in  ostaja dragocena vrednota ne le nama, ampak tudi 
m nožici zakonskih parov, k i so prišli na skupno praznovanje obletnic po
roke. V  dom ači župnijski cerkvi se nas je zbralo kar 174 zakoncev, ki smo 
se poročili pred 5., 10., 15., 20., 25., 30., 35., 40., 45., 50. ali celo 55. leti.

Lokovičanke gostovale v Bočni
Š t e v i l n i  o b i s k o v a l c i  iz  v s e  Z g o r n j e  S a v i n j s k e  d o l i n e  s o  v  
s o b o t o ,  1 2 .  m a j a ,  n a p o l n i l i  d v o r a n o  K u l t u r n e g a  d o m a  v  
B o č n i .  T u k a j  j e  p o t e k a l a  t r a d i c i o n a l n a  p r i r e d i t e v  P e s e m  
p o m l a d i ,  n a  k a t e r i  s e  p r e d s t a v i j o  p e v s k e  s k u p i n e  in  z b o r i .  
P o s e b n i  g o s t j e  t o k r a t n e g a  v e č e r a  s o  b i l i  n a  p o v a b i l o  I d e  
H r i b e r n i k  č l a n i  S l o v e n s k e g a  o k t e t a ,  s o d e l o v a l e  p a  s o  t u d i  
č l a n i c e  ž e n s k e g a  p e v s k e g a  z b o r a  L o k o v i c a .

Gornjegrajski župan Stanko Ogradi je  v nagovoru pohvalil delo 
KD Bočna: »Kljub različnim tegobam, vzponom in padcem vam 
je  s prijateljstvom in trdim delom uspelo to zanimivo prireditev 
»spraviti pod streho«. Poleg druženja in petja je pomembno, da 
našo lepo dolino na tak način obiščejo tudi gostje od drugod. 
Kulturno društvo Bočna je v sodelovanju z O bčino Gornji Grad 
in Javnim skladom za kulturne dejavnosti Republike Slovenije 
-  izpostava Mozirje prireditev izvedlo že dvanajstič. Na sporedu 
so bile tri pevske skupine, en moški, dva ženska in dva meša
na pevska zbora. Poleg domačih so prišli v goste tudi pevci iz 
koroškega in šaleškega konca. Občinstvo je  bilo nad izvaja
njem navdušeno, presenetil je  mešani pevski zbor Kulturnega 
društva Ljubno, ki deluje šele dobrega pol leta. Vodi ga Mitja 
Venišnik, ki je  pravzaprav pobudnik prireditve Pesem pomladi. 
Ob tem povejmo še, da je njegova žena Šoštanjčanka.
Pevke ženskega pevskega zbora Lokovica pod zborovodstvom 
Simeone Strahovnik so predstavile tri pesmi, in s icer škofje lo
ško Po gorah grmi in bliska, koroško So še rožce u hartelnu 
žavovale in koroško Vuštnejša ja ni. Za občuteno podane 
pesmi so bile nagrajene z dolgotrajnim aplavzom.
Za konec sporeda naj bi zapeli pevci Slovenskega okteta, 
vendar se je  zataknilo, saj je  eden od članov naletel na težave 
v prometu in je bil še na poti. Tako so se prireditelji odločili za 
petnajstminutni odmor, ki pa se je poslušalcem pošteno ob
restoval. Namesto predvidenih treh pesmi so se fantje iz okteta 
za zamudo oddolžili s pravim koncertom, katerega program 
so kar sproti improvizirali pa tudi napovedovali so ga kar sami. 
N ikakor pa ni bilo improvizirano njihovo izvajanje. Vrhunsko 
petje, sproščen nastop in neverjetna energija izvajalcev so pre
govorno zadržane in dobrega petja vajene Zgornjesavinjčane 
dobesedno dvignili na noge. Glasnega vzklikanja in burnega 
aplavza kar ni hotelo biti konec.
Za ljubitelje lepega petja je bila prireditev prava poslastica, tudi 
zato, ker prireditelji poskrbijo, da povabijo v goste vsako leto 
druge skupine in zbore. Kot je  dejal predsednik KD Bočna 
Janez Ročnik, že zdaj razmišljajo o naslednji Pesmi pomladi, 
saj priprave terjajo celoletno delo.

M a rija  L e b a r
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Svečano okrašena cerkev, ubrano petje pevcev, božja  beseda, lep nago
vor g. župnika, so pripom ogli, da je b il naš skupni prazn ik  res nekaj po
sebnega. V  duhu smo se dvign ili nad vsakdanje skrbi in  občutili globoko 
hvaležnost Bogu za  čas, ki smo ga  smeli preživeti skupaj s svojim  m ožem  
ali ženo, za  podarjene otroke, dom, za medsebojno spoštovanje in za moč, 
ki jo prejemamo, da je vsak križ, nošen v  dvoje, lažji. Kljub temu da tudi 
v  naših družinah ni vedno tako, kot smo si predstavljali na poročni dan, 
pa nas je bodrila misel, da je v  dvoje, s pom očjo zakonca vse težave lažje 
premagovati, zoreti v  ljubezni in  sobivanju ter ohranjati medsebojno spo
štovanje. Enostavno -  biti srečen.

Pogled na nepozabno druženje m nožice m lajših in starejših zakoncev 
z družinskim i člani, ki so po slovesnosti napoln ili cerkveno dvorišče, je 
brez besed povedal vse. Vedro razpoloženje, sijoče oči, iskrena medsebojna 
voščila za  obletnice, kos dom ačega kruha in kozarec rujnega so povezo
vali v  eno občestvo povezane domačine, ki smo slavili praznik zakonske 
ljubezni in izpovedovali, da je sveti zakon neprecenljiv dar.

Jana Hozjan



Občni zbor Mladinskega 
društva Gaberke

Tudi za Gaberške m ladince je leto okoli, zato 
so zadnjo soboto v  marcu na občnem zbo
ru predstavili svoje poslovanje v  preteklem 
letu in plan dela za leto 2007. V lanskem letu jim 

je na prireditvah ponagajalo slabo vreme, zara
di česar je bil tudi proračun občutno manjši in s 
tem  je bilo delno okrnjeno delovanje društva.

Nove moči in ideje Mladinskega društva 
Gaberke.

Predsednik društva Janko Jan je predstavil 
plan dela za leto 2007. Za začetek se bodo v  aprilu 
v  sklopu dneva Zemlje udeležili čistilne akcije v  
Gaberkah. Pred prvom ajskim i prazniki bodo po
stavili na križišču v  Gaberkah mlaj. Sredi aprila 
pa bodo pričeli s pripravam i na kresovanje, k i se 
bo zgodilo navečer 30. aprila. Ko bodo naslednji 
dan počistili prizorišče kresovanja, fante zvečer 
čaka še pobiranje jajc po Gaberkah. Po napornih 
prvomajskih praznikih si m ladinci po navadi 
vzam ejo prosto, saj se takrat b liža konec šole, ki 
mu sledijo še poletne počitnice. Dejavnosti bodo 
zato zopet pričeli v  jeseni, ko bosta organ izirana 
izlet in  piknik za člane društva. Če bo zim a pol
na snega in mraza, pa bom o zopet lahko videli 
tekmo v  smučarskih skokih in  veleslalomu na 
Jeričevem bregu pri gaberški cerkvi.

V  m ladinskih vrstah se generacije hitro menja
jo, saj je članstvo omejeno tudi s starostjo posa
meznikov. Kot večina društev je tudi Mladinsko 
društvo Gaberke imelo v  svojih vrstah kar nekaj 
neaktivnih članov, zato so se odločili članstvo 
m alo prevetriti. Številčnost društva se namreč 
n i izražala pri občasnih delovn ih  akcijah, saj je 
v  njih navadno sodelovalo le m alo enih in istih 
članov. Poleg odpustitve neaktivn ih  članov pa 
so gaberški m ladinci v  svoje vrste privabili tudi 
osem novih  članov, polnih  idej in  energije.

A, Grudnik

Občni zbor Športnega 
društva Gaberke

Med zadnjim i društvi v  Gaberkah je svoj 
občni zbor sredi aprila pripravilo še 
Športno društvo Gaberke. To je majhno 
društvo v  Gaberkah, saj šteje le 22 članov, ki pa so 

skoraj vsi aktivni, kar se pozna tudi pri športnih 
dejavnostih, ki jih  društvo organizira. Predsed-
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nik  Bojan Andrejc je predstavil plan dela za leto 
2007. Z aprilom se bosta pričeli kolesarski A  in 
B transverzali, zaključek katerih bo 30. septem
bra. Junija se bo pri Virbniku pričela odbojka na 
m ivki, prav tako pa bo letna rekreacija organizi
rana na gaberškem igrišču, kjer bosta izvedena 
tudi turnir v  malem  nogometu m ed zaselki in 
turn ir v  košarki. Oktobra bo organ iziran  pohod 
po m ejah okoli Gaberk. Novem bra pa se prične 
aerobika za krajanke in nam izn i tenis za starej
še krajane. V januarju oz. ko bo dovolj snega, pa 
bodo skupaj z MDG organ izira li zimske igre na 
Jeričevem  bregu. Februarja bo še turnir v  šahu, s 
tem  pa se konča uradni plan dela za  tekoče leto.

Letos so imeli tudi volilno leto, izvo lili pa so 
novega starega predsednika Bojana Andrejca, 
poleg tega  pa so naredili menjave v  upravnem in 
nadzornem  odboru.

A.Grudnik

Letni zbor veteranov OZ VVS 
Velenje
P r e k o  6 5 0  č la n ic  in  č la n o v  v  O b m o č n e m  
z  d r u ž e n j u  v e t e r a n o v  v o jn e  z a  S lo v e n i jo  
V e l e n j e .  Š t e v i ln e  a k t iv n o s t i  v  m i n u l e m  in  
l e t o š n j e m  le tu

Zveza  veteranov vojne za Slovenijo leta 1991 
je domoljubna, nestrankarska, nepridobit
na in  nevladna samostojna zveza  društev 
obm očnih združenj veteranov vojne za  Sloveni

jo. V  tej organizaciji so združene tiste udeleženke 
in  udeleženci vojne za Slovenijo, k i so, ne glede 
na politična in svetovnonazorska prepričanja, 
kot pripadnice in pripadniki enot Teritorialne 
obrambe, enot organov za  notranje zadeve, enot 
Narodne in  Civilne zaščite, enot za zveze, prosto
voljke in  prostovoljci, ki so aktivno sodelovali v  
pripravah na vojno ozirom a neposrednih aktiv
nostih v  vojn i za  ubranitev samostojne in  neod
visne Republike Slovenije v  obdobju od 17. maja 
do 26. oktobra 1991- V  55 območnih združenjih 
te organizacije po vsej Sloveniji je bilo na prvi 
dan letošnjega leta vključenih 25.835 članic in 
članov, od tega nekaj čez 650 v  Območno zdru
ženje veteranov vojne za  Slovenijo Velenje, ki 
združuje svoje člane iz treh občin Upravne enote 
Velenje.

Ta šaleška organizacija veteranov je konec 
aprila ( 19- 4. 2007) opravila svoj uspešni redni 
letni zbor veteranov, kajti zbora se je v  prostorih 
dvorane PGD Šalek udeležilo čez sto članic in 
članov Območnega združenja veteranov vojne za 
Slovenijo Velenje in številni gostje: predstavniki 
sosednjih OZ VVS Zahodnoštajerske pokrajine,

I
predstavnik Pokrajinskega odbora ZVVS Celje, 
predstavnik 38. VTP Celje, podžupan Občine 
Šmartno ob Paki, predstavniki krajevne skupno
sti Šalek in  drugi.

Uvodnemu pozdravu predsednika OZ W S  
Staneta Tepeja je sledilo simbolno veteransko 
dejanje v  spom in padlim  in  svojcem vojne za 
Slovenijo. Poročila preteklega leta so podali pred
sednik, nadzorn i odbor in  blagajnik. Predsednik 
združenja Stane Tepej je v  poročilu predstavil 
aktivnosti m inulega leta, ki so bile v  znamenju
15. obletnice osamosvojitve Republike Slovenije. 
Poudaril je, da so bili lani člani in članice združe
nja uspešni in  aktivni na vseh področjih, v  vseh 
treh občinah, ki jih  pokriva območno združenje. 
Med najpomembnejše spadajo: pomoč pri pripra
v i proslave in  razstave ob 15. obletnici odhoda 
zadnjega vojaka JA iz naše države, številni obiski 
veteranskih srečanj po vsej Sloveniji, udeležba na 
veteranskih športnih igrah, pohodih in  ostalih 
aktivnostih.

Med načrti za  leto 2007 so tudi številne aktiv
nosti usmerjene k članom, je povedal predsednik 
OZ W S  Stane Tepej, a tudi k ostalim občanom, ki 
bi jim  pom agali uresničevati cilj: zbiranje gradi
va  o vojni leta 1991 v  našem okolju. Svoje izsledke 
pa želijo izdati v  Zborniku o zgodovinskih dogod
kih tistega leta. V  načrtu imajo še številna spo
minska in  ostala športna in družabna druženja, 
enodnevni izlet ter razstave. Potrdili so poročilo 
o delu in  finančno poslovanje v  preteklem letu 
ter sprejeli program  dela za leto 2007. Uskladili 
in potrdili so tudi temeljni akt Pravil obm očnega 
združenja veteranov vojne za Slovenijo Velenje v  
skladu z novim  Zakonom o društvih.

Zaslužnim članom  so bila podeljena prizna
nja, izkaznice ZVVS pa novim  članom združenja. 
Uradni del je zaključil Veteranski pevski duet. Po 
končani prireditvi so bili vsi prisotni povabljeni 
na klepet ob kapljici in prigrizkih.

Zdenko Zajc

V Belih Vodah bodo kegljali

V torek , 15. maja so pod pokroviteljstvom 
Medobčinske zveze društva upokojencev 
Velenje, odprli kegljišče s kroglo na vrv ic i 

v  Belih Vodah. To je že osmo na območju DU Šo
štanj in  zadnje, k i ga je še sofinancirala MZDU.

Kegljišče so odprli predsednik KS Bele Vode 
Gregor Petkovnik, podpredsednik MZDU in  obe
nem predsednik DU Šoštanj Leopold Kušar in 
predsednik PO Bele Vode Martin Vačun.

V tekmovanju osm ih ekip iz petih DU, se je 
najbolj odrezala ženska ekipa iz PO Zavodnje. Za

Foto: Arhiv



uspešno odprtje kegljišča im ajo poleg MZDU naj
več zaslug krajevna skupnost, Kulturno športno 
društvo Vulkan in  upokojenci PO Bele Vode.

Po končanem tekmovanju so se vsi prisotni 
okrepčali z bogračem in pijačo. Za dobro volje pa 
je poskrbel Jodlar Lojze.

Po zapiskih uredil tajnik društva 
Stanislav Mazej

Kljub zeleni zimi zadovoljni 
s sezono

Z velikonočnim  ponedeljkom, to je 9- aprila, 
so na RTC Golte zaključili zimsko sezono. 
Trenutno se že pospešeno pripravljajo na 

poletne goste in imajo zaprto. Od 27. aprila do 6. 
m aja bodo normalno obratovali, nato pa se bodo 
spet posvetili vzdrževalnim  delom. Poletno sezo
no bodo pričeli v  drugi polovici junija. »Seveda pa 
smo za napovedane skupine pripravljeni kadar 
koli. V najkrajšem času lahko nudimo gostom 
kompletne storitve, ki jih želijo,« pravi direktor 
Ernest Kovač.

Njihovo poslovno leto ni enako koledarskemu. 
»Odločili smo se, da bo poslovno leto teklo od 
m aja do maja in tako zajelo eno zimsko in eno 
letno sezono. Tako je veliko lažje preverjati re
zultate. Čeprav bilance še niso dokončne, lahko 
rečem, da nismo poslovali z izgubo, kljub temu 
da nam  jo je zim a dobro zagodla. Zimsko sezo
no smo pričeli 23. decembra in  smo imeli do 9- 
aprila skupaj 108 obratovalnih dni, našteli pa 
smo 50.000 obiskovalcev. Za primerjavo: prejš
njo sezono smo začeli že 3. decembra in našteli 
80.000 obiskovalcev v  137 obratovalnih dneh,« je 
povedal Kovač.

Lani so prenovili nekaj sob in  usposobili savno, 
pokrili teraso in tako pridobili precej novih  sede
žev za restavracijo. Odločili so se, da bodo nekaj 
prenočišč namenili tudi imetnikom  planinskih 
izkazn ic z običajnimi popusti. Sicer so gostili kar 
nekaj tekmovanj, kot je tisto za  svinjsko glavo in 
tekmovanje znanih glasbenikov, v  sodelovanju z 
Osnovno šolo Nazarje pa so začeli akcijo Nauči
m o se smučati, ki jo nameravajo razširiti še na 
ostale osnovne šole v  SA-ŠA regiji. Akcija prinaša 
popolnom a brezplačno učenje smučanja in po 
potrebi sposojo kompletne smučarske opreme za 
učence 5. razredov osnovne šole.

Že v  prejšnji zim i so skupaj s Smučarskim dru
štvom  Beli zajec začeli ponujati smučanje tudi 
za  slepe smučarje. S tem so nadaljevali in javna 
zahvala zadovoljnih smučarjev v  Savinjskih no
vicah  je znak, da so v  akcijo zares v ložili veliko 
prijaznosti.

Kot rečeno, bodo v  sodelovanju z Mozirskim  
gajem med prvomajskim i prazniki obiskoval
cem med drugim  ponujali ogled Alpskega vrta.

Tildi poletna sezona, ki se bo začela sredi ju
nija, kaže trend naraščanja obiskovalcev. Tako 
so lani z razn im i prireditvami, kolesarjenjem in 
pohodi privabili okoli 5000 obiskovalcev več kot 
poleti 2005. Za letos pripravljajo kar nekaj novo
sti. Med drugim  bodo ponudili tako imenovana 
»gorska kosila«. Zelo ugodna cena vsebuje prevoz 
z žičnico in  kosilo v  hotelu.

»Našim  obiskovalcem je na voljo spletna anke
ta, k i je dobro obiskana. Kar 90 odstotkov sode
lujočih je z našim i storitvami zadovoljnih. Zato 
se bom o trudili še naprej. Imamo še veliko idej in 
načrtov. Med drugim  bi radi pričeli s prvomajski
mi druženji M ozirjanov in  drugih obiskovalcev 
iz SA-ŠA regije na Golteh, saj je takrat v  kapelici 
tudi maša. Razmišljamo o tekmovalno družab
nem srečanju, ki naj bi postalo tradicionalno,« 
zaključuje direktor RTC Kovač.

Marija Lebar

Ples maturantov z belimi 
dežniki v Velenju

Plesna zveza Slovenije je v  sodelovanju s 
Plesno šolo Devžej iz Mislinje ter Šolskim 
centrom Velenje priredila na Titovem  trgu 
v  Velenju plesno Ulično četvorko 07 - Quadrille 

dance festival kot druženje slovenskih in tujih 
maturantov. V  tem največjem plesu, ki je tudi v  
Velenju vsakoletna atrakcija, je letos nastopilo 
316 plesalcev in plesalk, ob koncu pa so se jim  
pridružili tudi devetošolci iz osnovnih šol Liva
da, Mihe Pintarja Toleda in Gustava Šiliha.

Letošnja plesna prireditev, ki se je potegovala 
za  Guinnessov rekord, je iz Slovenije ponesla kul
turno poslanstvo tudi v  Avstrijo, Italijo, Hrvaško, 
Madžarsko, Bosno in Hercegovino, Makedonijo 
ter Srbijo in Črno goro. Pod pokroviteljstvom 
Plesne zveze Slovenije in v  organizaciji desetih 
plesnih šol ter plesne šole Urška d. 0. 0. se je od

vijala na  67 mestih dvanajstih držav. V  petek, 18. 
maja, točno opoldne so na radijskih valovih po
sredovali znam enito Straussovo četvorko iz Neto
pirja, hkrati pa je v  Sloveniji in  številnih drugih 

^  sosednjih državah zaplesalo več tisoč mladih.
O
^ Jože Miklavc
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r- Novo v Šoštanju

Avtopralnica in servis 
avtogum

V mesecu m arcu je začela v  Šoštanju obra
tovati tudi avtopralnica. Tudi pravim 
zato, ker deluje v  sklopu sorodnih dejav

nosti, k i jih vod i Rudi Vrčkovnik mlajši. Vrsta, 
ki je pred štirim i vhodi v  delavnico je zgovoren 
dokaz, da je Šoštanj to rabil. Zagotovo pa k do
bremu obisku pripomore ime samo, kajti »firma- 
«Vrčkovnik je v  našem  okolju že dobro znana in 
uveljavljena znam ka za kvalitetno in dobro delo. 
Začetki segajo v  leto 1988 v  Florjan pri Šoštanju, 
k Rudiju starejšemu, ki je odprl popoldansko obrt 
montaže gum. Posle, ki jih je v  sedmih letih dela, 
spretno uvedel oče, je po letu 1995 uspešno na
daljeval sin Rudi, k i je zaključil šolanje na srednji 
šoli strojništva.

Seveda prinese novo vodstvo tudi nove pogle
de in želje in Rudi m lajši je z namenom širitve 
dejavnosti kupil zem ljišče v  Šoštanju. Prvotna lo
kacija je b ila zaradi interesov občine zamenjana 
za sedanjo, na Primorski cesti, kjer so v  novem
bru 2003 pričeli z gradnjo. In so zgradili. Lep in 
sodoben, ter po vsej verjetnosti tudi racionalen 
objekt, v  katerem opravljajo prodajo, montažo 
in vulkanizacijo pnevmatik, prodajo aluplatišč 
znanih firm , kot so Allesio, Rial, Alutec, Aez, 
Dotz in Fezent in pnevm atik za motorje ter avto
matsko in specializirano čiščenje ter poliranje 
avtomobilov. V kompleksu boste našli tudi bar, 

a  tako, da bo čakanje na storitve lažje. Čakalne 
L  vrste sicer so, vendar im a Vrčkovnik, trgovina in
S. servis z avtoplašči in  alu plašči ter avtopralnica, 
s  kakršen je uraden naziv, zaposlene še tri dodatne 
g  moči, ki uspešno obvladujejo delo. Pri opravilih 
o  in tudi svetovanju jih  boste vsak da našli od 08. 

do 18. ob sobotah pa od 08. do 13- V kratkem pa 
bo, po zagotovilu Rudija Vrčkovnika mlajšega, 
avtopralnica obratovala tudi ob nedeljah.

Reklama? Propaganda? Pohvala? Zakaj ne! V 
Šoštanju smo veseli razvoja. K njemu pripomore
jo prav takšni, kot so Vrčkovnikovi.

Milojka Komprej

Foto: Milojka Kom
prej



Bolnišnica Topolšica poda
ljšala zbiranje sredstev za CT 
aparat do konca leta 2007

Bolnišnica Topolšica je 23. 4. 2007 organi
zirala 3- novinarsko konferenco o poteku 
akcije za nakup CT aparata. Direktor bol
nišnice prim. Janez Poles je predstavil dosedanje 

dosežke akcije, ki poteka od septembra 2006 
pod okriljem  Univerze za III. življenjsko obdobje 
Velenje in Medobčinske zveze društev upokojen
cev Velenje. Do konca aprila je bilo zbranih le 
263.173,63 EUR, kar predstavlja petino vrednosti 
naložbe (1,3 m ilijona EUR). Ker so pričakovali, 
da bodo zbrali več sredstev, računajo pa tudi na 
pom oč še nekaterih večjih družb, so se v  Bolniš
nici Topolšica odločili, da bodo akcijo podaljšali 
do konca leta 2007.

Med prvim i večjim i donatorji so bili: TEŠ, Hol
ding slovenskih elektrarn in Rednak, d.0.0. iz 
Florjana pri Šoštanju. Odmeven je bil tudi dobro
delen koncert Bolero 2007 v  Velenju. Akciji so se z 
donacijami slik pridružili likovniki iz Slovenske 
Bistrice, šaleški likovniki in slikar iz Mozirja s 
samostojno prodajno razstavo. Nakup sodobne 
diagnostične naprave v  Bolnišnici Topolšica so 
podprli tudi šaleški študentje, ki so sredstva za

CT aparat zbirali na Akademskem plesu. Doni- 
rala je tudi Kmetijska zadruga Šaleške doline, 
d.0.0., Šoštanj.

Prem ogovnik Velenje bo doniral 30.000 EUR, 
v  Bolnišnici Topolšica pa upajo tudi na dogovor 
za donacijo z Gorenjem, Vegradom in nekaterim i 
drugim i večjim i družbami, ki se doslej še niso od
zvale. Mestna občina Velenje bo donirala 40.000 
EUR, podporo pa so zagotovili tudi župani občin 
v  Zgornjesavinjski dolini. Bolnišnica Topolšica je 
razposlala tudi preko 120.000 vabil s položnicam i 
na naslove gospodinjstev in pravnih subjektov s 
širšega celjskega območja in tudi dela Koroške, 
vendar je bil odziv slab.

V akcijo so se vključile tudi banke. SKB ban
ka je ob otvoritvi nove poslovalnice v  Velenju 
darovala Bolnišnici Topolšica 2.000 EUR. Na 3- 
novinarski konferenci je direktorica NLB Pod
ružnice Savinjsko-Šaleška mag. Lidija Dovšak 
Bolnišnici Topolšica izročila vrednostni ček v  
višini 8.000 EUR, ki je skupni prispevek vseh 
družb NLB Skupine v  Savinjsko-Šaleški regiji. 
Dovšakova je povedala, da so pri NLB om ogočili 
tudi oprostitev provizije za nakazilo prispevka 
za CT na bančnem okencu, prek NLB Klika in 
NLB Teledoma. Do konca septembra 2007 bodo 
v  vseh poslovalnicah NLB Podružnice Savinjsko- 
Šaleška na voljo zbiralniki z napisom “Darujte 
za CT Bolnišnice Topolšica - Vem zakaj!”, kamor 
lahko posamezniki prispevajo denarna sredstva 
za nakup CT aparata.

V okviru akcije za CT za Bolnišnico Topolšica 
konec junija v  Velenju načrtujejo še veliki kon
cert za mlade. Dogovarjajo se za nastop skupine

L B ®  Skupina

8.000 E U R
, 'O CT aparata v Bolnišnici Topolščica

prim. Janez Poles in mag. Lidija Dovšak ob 
izročitvi vrednostnega čeka za nakup CT 
aparata.

Siddartha, k sodelovanju pa bodo povabili tudi 
glasbene ustvarjalce iz Šaleške doline: Res Nulli
us, Robert Goter, 6 Pack Čukur, Šank Rock, Nata
lija Verboten, Irena Vrčkovnik, skupina Koleda, 
glasbeniki Glasbene šole Velenje in drugi. Priča
kujejo preko 3.OOO mladih. Koncert naj bi postal 
tradicionalen.

V Bolnišnici Topolšica pričakujejo, da bodo 
zbrali vsaj tretjino sredstev. Preostanek bodo 
zagotovili iz drugih virov. Nakup CT aparata se 
predvideva še letos. V postopku javnega naroča
nja se bodo odločili za najboljšo in cenovno naj
bolj ugodno ponudbo.

Berivka
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Celovita ponudba za vaš dom!
Kabelska televizija Vam že danes mogoča nadgradnjo vseh najsodobnejših kom unikacijskih storitev -  d ig italne te le 
vizije, interneta, te le fon ije  in m nogih dodatnih  storitev kot so varnostni paket, povečanje h itrosti od uporabnika, 
ipd. Ne odlašajte in postanite član družine UPC Telemach. Čaka vas obilo  ugodnosti, prijaznih svetovalcev, pomoči 
na dom u in izobraževanja o najnovejših tehnolog ijah.

In seveda prihranek stroškov, saj boste prejem ali samo en račun.

Za vse d o d a tn e  in fo rm a c ije  sm o  va m  na v o ljo  na  

b re zp la čn i te le fo n s k i š te v ilk i 0 8 0  2 2  8 8
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GEOPARKI

Besedilo in fotografije: Martina Pečnik
äfef- •;>'>>J

24. maja obeležujemo evropski dan parkov. Parki so zavarovana območja v predelih, kjer je ohranjena narava, bogata 
kulturna dediščina ali pa območje izstopa po kakšni drugi naravni ali družbeni posebnosti.V Evropi in svetu postaja 
vse bolj zanimiv koncept geoparkov, ki varuje geološko dediščino in spodbuja razvoj »geo-turizma«.

Geološka dediščina

Geologija je veda o zgodovini 
Zemlje in njenem razvoju skozi dav
no preteklost do današnji dni. Skozi 
geološko zgodovino so se na Zemlji 
in pod njenim površjem odvijali 
številni procesi nastajanja in preob
likovanja kamnin. V želji, da bi razu
meli, kako je nastala Zemlja ter kako 
in zakaj se je preoblikovalo in se še 
preoblikuje njeno površje, človek že 
dolgo raziskuje sestavo in delovanje 
planeta. Z izsledki svojih raziskovanj 
je sestavil zgodbo, ki pojasnjuje mno
ga vprašanja. Številne -  najlepše, 
najbolj prepričljive in zgovorne do
kaze o geoloških procesih, ki so ob
likovali slovensko ozemlje, varujemo 
kot našo geološko naravno dedišči
no. Ta je na ogled vsepovsod okrog 
nas, če le znamo pozorno opazovati 
našo okolico. Spoznavanje geološke 
dediščine je na prvi pogled precej za
htevna in za večino ljudi neprivlačna 
naloga. Običajno nas namreč ne za
nimajo morski polžki, odtisnjeni v 
kamen neke daljne geološke dobe. Če 
pa nam kdo na enostaven in zanim iv 
način posreduje »geološko zgodbo«, 
nas spoznavanje geološke dediščine 
lahko celo pritegne na obisk v  kak
šen geološko zanim iv kraj.

Geoparki
Organizacija združenih narodov 

je v  Konvenciji o varovanju naravne 
in kulturne dediščine (1972) zapisala 
kriterije za izbor svetovno pomemb
ne dediščine, med katero prišteva 
tudi geološko dediščino. Predeli, ki 
jih izbere Unesco za svoja območja, 
imajo znamenitosti, ki so izstopajoče

v  svetovnem merilu in so posebnega 
pomena za znanost in ohranjanje 
planeta. Po podatkih iz leta 2001 
jih je izmed 690 Unesco območij 20 
izbranih zaradi posebnih geoloških 
vrednosti. Med njimi je znameniti 
Grand Canyon, Yellowstone in Yose- 
mite v  ZDA, Veliki koralni greben in 
skala Uluru v  Avstraliji ter Havajski 
vulkanski otoki. Ob prepoznavanju 
pomena geološke dediščine se je 
nato porodila ideja o geoparkih, ki 
je konec 90. zaživela v  Evropi. Evrop
ska mreža geoparkov se je osnovala 
leta 2000 na pobudo geoparkov iz 
Francije, Nemčije, Španije in Grčije. 
Do danes se je v  mrežo Evropskih 
geoparkov vključilo že čez 30 geopar
kov. Geopark predstavlja območje, v  
katerem se nahaja geološka dediš
čina evropskega pomena in katero 
ima pripravljeno strategijo razvoja, 
ki deluje v  skladu z načeli trajnostne
ga razvoja. Območje geoparka mora 
imeti jasno določeno mejo in mora 
pokrivati zadostno površino, da se 
lahko zagotovi ustrezen ekonomski 
razvoj. Obsegati mora zadostno šte
vilo  geoloških objektov ali območij 
posebnega pomena za znanost, imeti 
mora geološke objekte, ki so izjemno 
redki, posebne estetske ali izobraže
valne vrednosti. Ob podelitvi tega 
statusa se geopark pridruži evropski

Geo-turizem: ker je geologija 
običajno manj privlačna tema, so 
se pri geološki znamenitosti na 
Škotskem odločili, da jo  predsta
vijo v oblik i stripa. Geo-točka pri
vablja v samotno območje številne 
obiskovalce, ki so navdušeni nad 
izvirnostjo predstavitve geoloških 
posebnosti območja.

mreži, katere glavni cilj je uveljavlja
nje trajnostnega razvoja na osnovi 
geološke dediščine, predvsem preko 
razvijanja t. i. geo-turizma.

Geoparki pri nas
V Sloveniji im a status geološke 

naravne vrednote 686 objektov ali 
območij, kar predstavlja 10,5 % vseh 
naravnih vrednot oz. znamenitosti 
v  Sloveniji. Pod Unesco zaščito so 
uvrščene Škocjanske jame, kar jih 
postavlja ob bok preostalim sveto
vn im  znamenitostim, kot so ameri
ški Yellowstone, Grand Canyon in 
drugi. Zavarovanih območij, ki bi se 
imenovala geopark in bi delovala na 
osnovi geo-turizma, papri nas nima
mo. Pred leti so bile pobude za usta
novitev geoparka na širšem območju 
Rudnika svinca in cinka Mežica. V 
geološko izredno pestrem območ
ju je bogata zgodovina rudarjenja, 
urejen je turistični rudnik, številna

so nahajališča fosilov in m ineralov 
v  rudarskih objektih in na površju, v  
širši okolici so zanim ivi kraški poja
vi (snežnice, ledenice, paleontološke 
postojanke -  Potočka zijalka, jame 
-  Snežna jama na Raduhi), območ
je je v  geološki coni periadriatskega 
šiva -  stičišče evrazijske in afriške 
tektonske plošče, kar se navezuje 
na sledove vulkanskega delovanja 
na Smrekovcu, ipd. Novejše pobude 
so tudi na širšem območju Rudnika 
živega srebra Idrija. Poleg teh bi bil 
zanim iv še slovenski Kras, kjer so se 
odvijala prva znanstvena raziskova
nja kraških pojavov in ime »kras« in 
njegove pojave ponesla v  širni svet in 
svetovno znanost. Nenazadnje ima 
izredno zanim ivo geološko zgodo
vino tudi Šaleška dolina, v  povezavi 
s Smrekovcem in Mežiško dolino 
tvori bogato geološko dediščino in 
predstavlja velik potencial za razvoj 
geo-turizma.



V galeriji Osrednje knjižnice Mozirje so v četrtek zvečer slovesno odprli razstavo fotokluba Flosar z Ljubnega. Klub, ki 
povezuje fotografe skoraj iz vse Slovenije, predvsem pa iz Zgornje Savinjske doline, so ustanovili pred manj kot enim 
letom. Člani pa se še posebej ukvarjajo z naravoslovno fotografijo. Predsednik kluba Flosar je Milan Cerar z Ljubnega, 
ki je tudi bralcem LISTA znan po svojih občutenih fotografijah živali, sicer pa je član odbora Naravovarstvene zveze 
Smrekovec.

Na odprtju razstave je spregovoril 
tudi eden od ustanoviteljev Digital
ne akademije iz Ljubljane in  njen 
fotogra f Bojan Dobravc. Med dru
g im  je povedal, kako pom em bna 
je v  današnjem svetu sporočilnost 
fotografije zlasti s tem atiko iz nara
ve. Saj od narave vse bolj odtujene
mu urbanemu prebivalcu prikaže 
majhen delček življenja na  način, 
ki sporoča, da je objekt - živa l ali 
rastlina-vreden ogleda. In  ne samo 
to, da je, še tako majhen, neznaten 
in neugleden (kot sta polž ali žaba) 
vreden fotografovega potrpljenja in 
njegove pozornosti. In  če fotogra fo
ve, potem  tudi gledalčeve.

Poleg tega, da v  gledalčevih  očeh 
dviga vrednost segmenta iz  narave 
in je torej sporočilna, pa im a  foto
grafija  tudi dokumentarno vred
nost. Ostala bo kot m ateria ln i do
kaz zanamcem, kar je v  svetu, kjer 
vsak dan izg ine nepregledna vrsta 
živ ih  bitij za  vedno, gotovo nepre
cenljivo. Ljudje smo pač taki, da v 
vsakdanjem življenju čestokrat pre
več hitimo, fotografija pa zam rzne 
trenutek življenja, ustavi čas in 
nam pokaže lepoto nekega utrin
ka, k i ga sicer morda ne bi opazili. 
Ravno zato si je mozirsko razstavo 
vredno ogledati.

Predsednik novega fotokluba 
nam  je po odprtju razstave povedal, 
da so nekateri člani hkrati tudi čla

n i fotokluba Diana. Oboji so se tudi 
letos konec aprila podali v  Smrekov- 
ško pogorje, da bi tam  posneli veli
kega divjega petelina in  ruševca pri 
njunem svatbenem petju in plesu. 
0  lanskoletnem poskusu smo bral
ce seznanili tudi na naših straneh. 
Tako letos kot lan i pa je bilo iskanje 
dobrih posnetkov zaman. Fotolovci 
so lani menili, da je odsotnosti pet
elina in  ruševca z rastišč botrovala 
huda zim a in ob ilica  snega. No, le
tošnja zim a je b ila  lanski pravo na
sprotje, petelina pa vseeno ni bilo. 
Tako Cerar dom neva, da se petelin 
um ika in izgin ja tudi iz smrekov- 
ških gozdov, kjer smo dolgo še imeli 
krepko populacijo teh gozdn ih  kur 
-  največjo strnjeno v  Evropi.

Ob tem Cerar predvideva, strinja
jo pa se tudi ostali naravovarstveni
ki, da je vzrok iskati v  nenehnem 
nemiru, ko se živa li zaradi strahu 
in  stresa umikajo in  pri tem iz
gubljajo dragoceno energijo. Poleg 
tega nimajo m ožnosti v  m iru iz
valiti m ladičev -  kebčkov. Od teh 
še v  ugodnih razm erah  ostane živa 
in  odraste samo ena tretjina prvot
nega gnezda, saj vrem e in  naravni 
plenilci terjajo dovolj v isok  davek in 
s tem skrbijo za naravno selekcijo 
vrste.

Velikokrat smo že pisali o tem, 
m orda so bralci že naveličani, a 
barbarsko ravnanje nekaterih upo

rabnikov posebnih m otornih vozil 
je nedopustno. Zlasti o vožnjah z 
m otorn im i sankami in štirikoles
niki po brezpotjih naših gora ne 
morem o reči nič vzpodbudnega. 
Kljub lan i sprejetim predpisom o 
uporabi teh prom etnih sredstev se 
stanje iz dneva v  dan slabša, saj so 
kazni naravnost smešne. Stanje na 
tem področju je v  naši državi kaotič
no. V tujin i prekršku sledi odvzem 
(dragega) vozila , pri nas o tem  še ne 
razmišljajo. Prav tako je premalo 
(a li n ič ) pazn ikov ozirom a poob
laščenih oseb, k i bi imele potrebne 
pristojnosti, policija pa je navadno 
od prizorišč preveč oddaljena. Saj

se vandalizem  dogaja večinom a v  
krajinskih parkih in  na obm očjih 
Nature 2000, na teže dostopnih pre
delih.

V  upanju na izboljšanje stanja 
so člani Naravovarstvene zveze 
Smrekovec v  začetku letošnjega leta 
podali prijave o prekrških skupaj z 
nekaterim i materialnim i dokazi 
na kar osem naslovov inšpekcij in 
državn ih  inštitucij. Na odgovor še 
čakajo.

Pa niso samo ti prekrškarji tisti, 
k i uničujejo naravo. Pomlad je ne
varen čas za  živali, zlasti za m ladi
če. To še posebej velja za srnjad, saj 
polega mladiče ravno v  tem času.



Srna im a po navadi enega, 
redkeje dva mladiča. Živalco 
varuje samo njena barva in  
nagon, da ob vsaki nevarnosti 
otrpne in miruje. Toda povsod 
se klatijo psi in preganjajo ter 
trgajo srnjad. Pa to niso ne
znani psi! Ne, to so naši, vaši in  
sosedovi psi, ki bi morali v  tem  
času nujno biti na povodcih. 
Namesto tega pa jih spuščamo, 
da divjajo po obrobju gozdov, 
trgajo in preganjajo nemočne 
mladiče. In  to se dogaja kljub 
nenehnim  opozorilom  lovcev 
in  drugih ljubiteljev narave. 
In če takega lastnika obzirno 
opozoriš na problem, te za
vrne z besedami: »Kje pa, naš 
pes že ni tak!« Pa je! V psu in 
m ački -  ki zlasti m ed ptiči in 
m anjšim i živalm i v  naravi de
lajo hudo škodo -  še vedno živ i 
davni nagon preživetja. Zato 
je človek in  lastnik tisti, ki je 
dolžan ravnati pravilno in  
om ogočiti divjadi vsaj v  času 
poleganja m ladičev mir.

Že tako se žrtvam  ni m ogo
če izogniti. Ste kdaj spomladi 
prešteli neznansko število 
povožen ih  žab? A li pa povo
žen ih  ježev? V prometu konča 
brez števila srnjadi in  celo kak 
medved se znajde vmes. A voz
n ikov nihče ne obsoja zaradi 
tega, nihče ne preverja hitro
sti. V  izogib tem žrtvah  so lovci 
marsikje poleg ostale promet
ne signalizacije, ki opozarja 
na divjad na cesti, namestili 
še posebna opozorila v  obliki 
srnjakove silhuete. Kljub temu 
je v  letu 2005 na naših cestah 
izgubilo življenje več kot štiri 
tisoč (4000) srnjadi. To velja 
samo za žrtve prometa. Ostale 
izgube, kot so pogin i zaradi 
bolezni, oslabelosti zaradi ne
m ira, raztrganih od psov in 
naravnih  plenilcev (ris, volk, 
m edved), niso zajete v  tej šte
vili.

Tukaj pa so še izgube v  kme
tijstvu, zlasti pri košnji, ki se 
jim  je včasih s pravilnim  nači
nom  košnje vendarle mogoče 
izogniti. In kljub opozorilom  
so tu še vedno neosveščeni 
sprehajalci in  pohodniki, ki 
jem ljejo navidez osirotele ljub
ke »bam bije« s seboj. A  mati ne 
zapusti mladiča. Gotovo je kje 
v  b ližin i, zato je treba živali pu
stiti tam, kjer so. Vsak izmed 
nas lahko pripomore k izbolj
šanju stanja. Ce ne z drugim, 
pa s pozitivno naravnanostjo 
in širjenjem razumevanja 
vrednot naravne dediščine. 1

Izd ela va  gozd n ogosp od a r

skega načrta  za  gozd ove  

okoli Velen ja

Osnovna naloga odseka za gozdnogospodar
sko načrtovanje je, kot že samo ime pove, 
izdelava gozdnogospodarskih načrtov. V 
desetletju izdelamo gozdnogospodarske načrte 

za  vse gozdnogospodarske enote v  območju in ob
močni načrt, k i nas usmerja pri delu v  posamez
n ih  enotah. Gozdnogospodarsko območje Naza
rje sestavlja 5 gozdnogospodarskih enot v  Zgornji 
Savinjski dolini, v  Šaleški dolini pa sta enoti Bele 
Vode in Velenje. Gozdnogospodarske enote (a li 
GGE) so zaokrožene naravne enote, ki obsegajo 
več katastrskih občin (in  površino od 5.000 do 
9.000 ha gozdov.

Glavne terenske naloge pri izdelavi načrta eno
te so naslednje:
-  obnavljanje mej oddelkov in  odsekov,
-  meritve lesne zaloge in  prirastka,
-  opisi sestojev z načrtovanim  najvišjim  m ožnim  

posekom in potrebnimi gojitvenim i deli.

V  letošnjem letu opravljamo terenska dela v  
gozdovih  GGE Velenje, ki obsega večji del Mestne 
občine Velenje (vse razen Vinske Gore), celotno 
Občino Šmartno ob Paki in del Občine Šoštanj 
(Šoštanj, Lokovica in Gaberke). S terenskimi deli 
smo že začeli, predvidoma pa bodo končana do 
konca jeseni.

Za meritve lesne zaloge in  prirastka uporab
ljamo metodo stalnih vzorčnih ploskev, ki je na
m enjena za trajno spremljavo razvoja gozdov. 
Pri mejah oddelkov in odsekov bom o začeli z 
obnavljanjem tam, kjer so stare oznake še vidne. 
Kjer starih oznak mej ni ali so slabo vidne, mej 
ne m orem o ugotoviti brez sodelovanja mejašev in 
revirnega gozdarja.

Ko bo po končanih terenskih delih izdelan 
osnutek načrta, bomo lastnike gozdov in tudi vso 
ostalo zainteresirano javnost povabili na javno 
razgrn itev in obravnavo načrta.

Gozdovi okoli mesta Velenje so nepogrešljiv del te močno urba
n izirane krajine. Gozdovi zelenega pasu blažijo negativne vplive 
onesnaženja in  hrupa, so območja za  rekreacijo in  opravljajo še 
druge javne vloge. Tudi gozdovi po hribovitem  obrobju imajo po
leg pridelave lesa poudarjene ekološke in  socialne funkcije. Zato si 
m oram o skupaj prizadevati za njihovo varovanje in načrtno go
spodarjenje, ki upošteva večnamensko v logo gozda. 1

mag. Vid Preložnik

Z a k lju ček  akcije »Z e m ljo  so n a m  

p osod ili o troc i«

Tik pred mednarodnim dnevom Zemlje, 21. aprila, so na slo
vesnosti podelili nagrade najboljšim v  letošnji akciji Zemljo 
so nam posodili otroci. O rganizira jo Agencija za okolje Re
publike Slovenije (ARSO) v  sodelovanju z Žvezo prijateljev mladine 

Slovenije. Nagrade so podelili v  štirih kategorijah, zm agovalka 
akcije pa je postala Logarska dolina d.o.o.

Akcija se je pričela februarja, v  njej pa je sodelovalo 45 slovenskih 
osnovnih in  srednjih šol, ki so za nagrade nom inirale 74 pravnih 
in fizičn ih  oseb. Komisija, sestavljena iz strokovnjakov ARSO in 
predstavnikov mladih, je poleg zm agovalcev v  štirih kategorijah 
razglasila zm agovalca celptne akcije. Ta častni naslov je pripadel 
podjetju Logarska dolina d. o. o., podjetje za  razvoj Logarske do
line iz Solčave. Podjetje so za sodelovanje v  akciji predlagali dijaki 
Šolskega centra Celje.

»Več kot 1/3 slovenskega ozemlja je v  zavarovanem območju 
Natura 2000. Upravljavci so večinom a javni zavodi, financirani 
iz proračuna. V Logarski dolini pa so uspešno dokazali, da se z 
naravnim i lepotami da uspešno upravljati brez pomoči države ali 
občin. Družba Logarska dolina d.o.o. je bila v  ožjem  izboru v  vseh 
štirih kategorijah med najvišje ocenjenim i nominiranci.

Skrbijo za trajnostni razvoj Krajinskega parka Logarska dolina 
in predvsem z aktivnim  sodelovanjem dom ačinov v  razvojnem na
črtovanju om ogočajo stroškovno učinkovitost in usklajevanje de
javnosti od kmetijstva do turizma, ki ne obremenjujejo naravnega 
okolja v  enem od biserov slovenskih Alp.

Podjetje Logarska dolina je med tistimi, za katere lahko s pono
som trdimo, da so dokazali, da imajo pravo strategijo v razvojnem 
področju upravljanja in ohranjanja slovenske naravne dediščine. 
Komisija je prepričana, da bodo svoje izkušnje, znanja in ideje zna
li deliti tudi z drugim i v  Sloveniji, k i so pri podobnih dejavnostih 
manj uspešni. Zato komisija podjetje Logarska dolina d. o. o. so
glasno razglaša za zmagovalca letošnje akcije Zemljo so nam  po
sodili otroci.« Tako so zapisali v  obrazložitvi.

Marko Slapnik iz družbe Logarska nam  je povedal, da priznanje 
pomeni potrditev pravilnost njihove naravovarstvene usmeritve. V 
tem smislu pa je tudi obveza za prihodnje. 1

Marija Lebar

Foto: Arhiv



Iz prejšnjega stoletja

Okamenela ovčja pastirica na 
strmini Kriške gore že stoletja 
strmi v prepad. Avtorici članka 
jo je pokazal Tone Goličnik, p. d, 
Ojsteršek iz Belih Vod.

vodo za živino), da bi ovce prišle 
vse nazaj in  da b i bile zdrave. O včji 
zvonec se je  slišal daleč na okoli, ži
v ina pa je  im ela celo takšnega, da se 
je  s liša l s Sm rekovca do Leskovška v  
B elih  Vodah.

V časih  so se ovce pasle na pašni
k ih , o g ra jen ih  s turškim plotom , ki 
je  p otek al točn o  po m eji posestva 
p osam eznega km eta. Turški plot je  
bil n iz  p o  dveh nosilcev -  v  obliki 
črke »x« p rek rižan ih  hlodov - ,  ki 
sta nosila  prečno dolgo sm rekovo 
ranto. V end ar pogosto tudi takšna 
ograja za ovce n i bila ovira, da je  ne 
bi p reskočile  in  se pasle v sočnejši 
sosedovi travi.

ceste skozi L jubijski graben p rišla  
M arija , m ati Božja . V  n a ro č ju  je  
pestovala dete Jezusa. V isoko  v  p e
čevju  je  zagledala deklico in  dejala: 
»Lejo pastirico, k k  lepa je , ko gori v 
p lan in i ovčice pase!« D ek lica  n i pre
poznala popotnice. Zabrusila j i  je : 
»Lejo Ciganico, k i tam  doli po cesti 
gre!« V  trenutku je  deklica o k am e
nela, njene ovčice pa tudi. P ečev je 
je  dobilo im e Deklčnapec. Še danes 
poldrugi m eter viska skala s podobo 
pastirice ždi strm o nad vrtoglav im  
prepadom . V id i se celo g lavnik  v  de
k lič in ih  okam enelih  laseh. Pravijo , 
da b o  pastirica odrešena šele, ko b o  
novom ašnik  iz njenega rodu pel na 
Sv. K rižu  novo m ašo.

V  Z gornjesavinjski dolini je  o h ra 
n jen a  drugačna različica pripovedi, 
k i jo  je  zapisal Aleksander V id ečn ik  
v  Zgornjesavinjskih vistorijah : Z ala 
d eklica iz Šm ihela je  pasla ovce n a

V sredini maja je bilo 
običajno že dovolj toplo, 
da so gnali ovce na pašo v 
planino, kjer so ostale do 
kvatrnega tedna v jeseni. V 
naših krajih so bili za ovce 
zadolženi večinoma otroci. 
Nekateri so šele komaj do
bro shodili, »b'li so še čist' 
kurji, pa so mogli it.« Vsak 
dan pred svitom so morali 
v planino, spustiti ovce 
na pašo, jih proti večeru 
poiskati in spraviti nazaj 
v hlev v planini, »da se je  
gnoj delal«. Ovčji gnoj je bil 
namreč najboljše gnojilo, 
posebno za krompir. Včasih 
so ovce redili torej zaradi 
gnoja, predvsem pa za 
volno in ne toliko zaradi 
ovčjega mesa. Naenkrat so 
ovčji pastirci sami skrbeli 
tudi za sto ovac.

K m etje  in  n a jem n ik i v  n iž jih  
predelih, k i so im eli ovce in  p re 
težno obdelovalno zem ljo, so  se 
dogovorih z v išin sk im i k m eti, k i 
so  im eli dovolj p ašn ih  površin , 
d a  jim  p riženejo  ovce v  pašo. Z a

vsako pašno ovco je  b ilo  potrebno 
odslužiti z en im  d nevom  dela. Č e so 
dah v  pašo 10 ovc, so  m orah  odrasli 
oddelati 10 dni. O b iča jn o  so ženske 
pom agale okopavati k ro m p ir ah 
žeti, m oški pa og rad iti pašn ike, če je  
bilo  to  potrebno.

Preden so ovce p rig n ali km etom  
v pašo, so jih  oprali, o strig li in  
označili, da so vedeli, katera  ovca je  
njihova. D ogovorih so  se za enoten 
način  označevanja; nekateri so ov
cam  p ustih  šop vo lne na  d oločenih  
delih telesa (na v ratu , glavi, repu, 
h r b tu ,...), ali jim  p rireza li repe na 
različne dolžine. D ru g i s o jih  ozna
čevali z lu kn jam i v  ušesu . T isti, k i 
je  prignal največ ovc, je  n ared il eno 
luknjo, drugi dve, tre t ji  t r i itd. P ri 
Leskovšku v  B elih  V od ah , k jer so 
pred drugo svetovno vo jn o  dobili v 
pašo o krog  90 ovc, jim  sp loh n i bilo  
potrebno označevati Živah različnih  
lastnikov, saj je  d om ača p astirica  
Fan ika vsako ovco p ozn ala  na videz 
in  n ik o li n i im ela težav  z d oločitv ijo , 
katera ovca pripada kom u .

N ajbolj ubogljivi ovci v  čred i so 
za vrat obesili zvonec. P red en  so 
ovce prvič odgnali v  p lan in o , so 
zvonec p oškropili z žegnano  vodo 
od sv. T reh  kraljev  (k o  b lagoslovijo

P astirci se niso bali ne divjih  
Živah ne ljudi. N ajvečji strah  je  bil 
slabo v rem e. Č e  so ovce zašle na 
paši, j ih  je  b ilo  potrebno poiskati.
Če je  b ilo  m ok ro , jih  pastirji niso 
m ogli prignati nazaj v hlev.

3 so se zatekle v  zavetje kakšne 
i  košate sm reke in  se od tam  niso 
|. hotele p rem ak n iti. Pastirji so b ili 
S" nem alokrat prem očeni do kosti 

in m arsikdo je  stak n il kakšno 
bolezen.

B olezn i pa n iso  prizanesle 
n iti ovcam . Č e  si je  ovca zlom ila 
nogo, so  eno  od štirih  nog povili 
stolu, d okler se ovci zlom  ni 
zacelil: »To je  b ila  vera, zato je  
pom agalo.« D ru g i so nam azali 
zlom ljeno nogo z gabezovo 
m astjo  a h  č rn im  ogljem  in  jo  
povezah z dvem a skodlam a, da ~ 
se ovca n i naslan ja la  n a  nogo. Če 
n ič  od tega n i pom agalo , so m orali 
ovco zaklati. Č e  pa je  im ela ovca 
m ed p ark lji gosenico, so okrog bolne 
noge izrezali k o s zem lje, na kateri 
je  ovca stala , in  ga n ataknili na  kol. 
K o  se je  zem lja  posušila, je  tudi ovca 
ozdravela. Za d obro prebavo so da
ja l i  ovcam  k ro g lice , zbite iz tobaka, 
česna, k u m in e  in  stare m asti. Ko 
so  km etje  ob  k o n cu  pašne sezone 
v rn ili lastn ik om  ovce, so te m orale 
b iti zdrave in  lepo rejene: »Če so bile 
ovce bolj su he, j im  n i b ilo  všeč.«

S pašo ovac je  povezana tudi p ri
povedka iz  B e lih  Vod,* k i je  še danes 
ohran jena v  sp om inu  dom ačinov: 
N a težko d osto p n ih  strm inah 
K riške gore je  pasla ovčice O jstrska 
deklica. Im e naj b i j i  b ilo  Urška. 
N ekoč je  sedela n a  robu  prepada in  
si česala lepe, dolge lase, ko je  po

K rišk i gori. Zavedala se je  svoje 
lep ote in  zato postala ošabna. V ed no 
je  n o sila  s sabo zrcalce, v  katerem  se 
je  ogledovala, in  g lavnik, s katerim  
se je  česala. N ekoč jo  je  p ri tem  
opazila  m im oidoča vila. Vprašala 
jo  je  za pot, vendar j i  dom išljava 
d ek lica  n i odgovorila. K ončno j i  je  
jez n a  zavpila: »Žena, kaj m e briga 
tvo ja  p ot, pusti m e pri m iru  in 
p o jd i dalje!«  V ila  jo  je  p om ilovalno 
pogledala in  jezno rekla: »Tako kot 
sto jiš zdaj, boš stala, dokler bo stala  
K rišk a  gora.« D eklica je  na m estu 
okam enela.

Pripovedovali sta: Frančiška 
Urbanc in Marija Rezoničnik.

*Zapisano v knjigi: Izvir bde vode/ 
The Well of White Water, drobci ljud
skega izročila iz Belih Vod v Sloveniji, 
avtorjev Š. Janežič in R. Polesa, 2005.



Knjižne novosti in dogodki 
v mestni knjižnici Šoštanj
Maja Rezman Huremovič

Lepo in toplo je, skoraj pretoplo in 
čas brzi kot najhitrejši v lak ... pa ga ni 
več. Ko spet pride, se zavem da je že 
mimo. Lahko rečete, da sem senti
mentalna 
... kaj pa vem.

Prva tokrat je  za m lade.
Majda Korenje napisala 
dvajset k ratk ih  ilu strira 
n ih  zgodbic in  jih  zbrala v 
k n jig i z nasloovm  Eva in 
Kozel.

Eva n im a ne hrčka, ne 
zlate rib ice.Im a pa kozla!
Č eprav bi ga večina o d ra
slih  verjetno  im ela za navadno p lišasto  igračo, 
Eve to  ne m oti, saj jo  razum e d osti bolj kot m am i 
in  o č i skupaj. N jem u lahko vse pove. N ajbolj sim 
p atičen  je  (vsaj zam e) tisti odlom ek, ko si Eva, hči 
lo čen ih  staršev, na  skrivaj želi in  zaupa zvončku 
željam  da bi bila o či in  m am i spet skupaj. K er se 
n im ata  več rada. N jo pa im ata rada. B o  pač m alo 
p ri m am ici in  m alo p ri očiju.

L u štn o  branje z lep im i ilu stracijam i Suzi 
Bricelj.

Z aložba M ladinska knjiga.

D ru ga je  pretresljiva 
zgodba z naslovom  Deček, 
k ije  želel spati. D roben, 
m ajh en  d eček N ino, k i ne 
k aže svo jih  dvanajstih  let, 
se je  z ed in im  prem oženj- 
m e - k o som  lepenke - n a 
stan il pred  vrati lekarne v 
R iu  de Janeiru . O d kar m u 
je  um rla  m ati in  je  nevihta 
o d p ih n ila  n juno barako, je  
o sta l sam  na cesti.

P rešibak  in  prenežen, da bi se preživljal v raz
b o jn išk ih  klapah, na u lici prosi m iloščin e . Poišče 
si celo  delo, toda grdo opeharjen  m ora  odnehati. 
N a svoji lepenki čaka k ru h , prijazno besedo, 
pogled, ponujeno roko. Trpkost dneva blaži 
h repen en je po noči, ko m orda ne prehudo lačen 
lah k o  zaspi. V  san jah  postane vse m og oče: obisk 
Jezusa, potovanje na leteči preprogi v B a g d a d ...

D eček , k i je  želel spati se nam  b o  naselil v  srce 
in  ne b om o ga m ogli in ne sm eli p ozabiti, tako 
k o t n r  m orem o in  ne sm em o p ozabiti D eklice z 
vžigalicam i, ali M alega Princa.

In  kdo je  avtor? Michel Brùlé je  eden najbolj 
p ro d o rn ih  založnikov v k anadski p ro v in ci Q u e
b ec. Po vsem  svetu je  zaslovel kot avtor om enjene 
knjige. Prevedena je  že v  dvanajst jezikov.

Z aložba Vale-N ovak.

Zakaj? Z akaj ljud
je  ustrahu jejo? Kaj je  
ustrahovanje? Kdaj se 
ustrahovanje zgodi? Kaj 
lahko storim o, da ta  pojav 
preprečim o?

Del o d raščan ja  je , 
da se znaš izraziti in 
povedati svoje m nenje o 
pom em bnih  vprašanjih  
in tem ah, k ak or je  ustrahovanje. Prav tako  je  to 
čas odločitev  o pom em bnih stvareh, k i vplivajo 
na tvoje živaljenje zdaj in  v  prihodnosti. V  tej 
knjigi bodo našli m ladi pom em bne in form acije  
o ustrahovanju . Pojasnjuje kdo so ustrahovalci, 
in ugotavlja, zakaj so nekateri pripravljeni žaljivo 
ravnati z n ed olžn im i žrtvam i, k i jih  z n ičem er 
niso izzivale. Preberejo  lahko, kako ustrahovalci 
delujejo in  spoznajo nekaj praktičnih  p rijem ov 
spopadanja z  u strahovanjem . S prim eri in  citati 
ljudi, k i so doživeli ustrahovanje, ta knjiga posre
duje vse resn ice, k i jih  potrebuješ, da si utsvariš 
lastno m nenje.

Adam Hibbert je  pisatelj in  novinar z več kot 
deset let izkušenj v  pisanju o troških  izobraževal
nih knjig. U k v arja  se predvsem z osveščanjem  
glede tem eljn ih  državljanskih pravic in  p od o 
bnim i tem am i.

V  zbirki so izšle še knjige Z akaj so ljudje 
begunci? Z akaj se družine razidejo? in  Z akaj so 
ljudje teroristi?

Založba G rlica.

Dušan Rutarje avtor 
knjižice Kaj je  psihoana
liza ali zakaj ne moremo 
spoznati sebe v enajstih ko
rakih. To je  po avtorjevih 
besedah k ra tk a  razprava o 
tem , zakaj m nogo bolj kot 
m aterialne& duhovne do
brine, propagando, pasto
ralne nasvete, prerokoval
ce, terapevte, popkulturo, korporacije, prijazne 
politike, piarovce, globalne m edije in preventivne 
vojne potrebu jem o duha, prijateljstvo, spoznanja 
o  sebi in  R esnico . Zelo, zelo zanim ivo bran je, 
toplo p rip oročam  vsem  m ogočim  odkrivalcem  
lastne id en tite te ... če dobite krč, ko kdo om eni 
Ruglja, p o te m ... no , presodite sam i.

YH D , D ru švo za teorijo  in  kulturo hendikepa.

Pionirska, slikovito napisana, poučna in 
alarmantna knjiga o največji, najmanj poznani 
in najbolj zatirani manjšini Evrope... Pokoplji me 
pokončno - tesnoben krik romskih aktivistov- bi 
morali slišati vsi, k ijih  skrbi za človeško dostojan
stvo. (Washington Post)

“Pokoplji me pokončno” 
je  rom an o R om ih in  n ji
hovem potovanju, napisala 
g a je  Isabel Fonseca. A vto
rica se je  rodila v  ZD A , 
študirala na univerzah v 
K olum biji in Oxfordu.

P ri časopisu T im es L ite
rary  Supplement je  delala 
kot p om očnica u red nika 
ter urejala Soho Square.
Piše za vrsto publikacij, 
m ed drugim  za Independent, Vogue, T h e  N ation 
in  T he W all Street Jou rnal. Ž ivi in  ustvarja  v 
Londonu.

K njiga pokoplji m e p okončno je  nastala na 
podlagi n jenih  večletn ih  popotovanj in  srečeva
nja z R om i Srednje in  V zhodne Evrope. Doživela 
je  velik odm ev v  Evropi in  svetu. D anes velja za 
eno najprodornejših  del o R om ih . Skozi Fonseci- 
no pisanje svoje zgodbe pripovedujejo R om i sami. 

Nihče me ne razume, 
le gozd in reka.
Vse kar govorim, 
vse je  minilo,
in skupaj s tem je  vse odšlo - 
še leta mladosti.
Založba Sanje

Živim, da pripovedujem  
je  prvi od napovedanih 
treh delovavtobiografije 
kolum bijskega pisatelja 
Gabriela Garcie Mar- 
queza. M agični realist, k i 
se je  s svojim i deli trdno 
zasidral v kolektivnem  
spom inu bralcev sodobne 
kn jiževnosti, je  v  n jem  opi
sal svoje življenje od ro jstva  v  m ajhni kolum bijski 
vasici A racataca do p oznih  dvajsetih let, ko je  kot 
uveljavljeni pisatelj zapustil svojo dom ovino.

N esporni prvak latinskoam eriške književ
nosti in  N obelov nagra jenec je  tokrat opisal 
rom antično  ljubezensko zgodbo staršev ter svoje 
otroštvo najstarejšega od  n ju n ih  enajstih otrok. 
N jegova razvejena d ru žina  se je  pogosto znašla 
na  robu preživetja, tud i zaradi krvavih p olitičn ih  
dogodkov, k i so pretresali K olum bijo. M arquez 
je  v živopisnih tonih naslikal svoje odkrivanje 
boem skega življenja v  p restoln ici, zastrto svetlobo 
rdečih četrti, čeri vzn ika jočega novinarstva ter 
svojo naporno in iciacijo  v  svet literature. Tej se je  
zavezal za vse življenje.

Založba Učila.

Lepo bodite do naslednjič in  poskusite ulovti 
m alce časa. Zase.

Majda Koren

£ .va  p , kozeL
Ilustrirala Suri Bricelj
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pripravila Ajda Prislan

Arheologinja SAŠA DJURA JELENKO in et
nologinja BRIGITA RAJŠTER iz Koroškega 
pokrajinskega muzeja Slovenj Gradec sta 
v  Knjižnici Ksaverja Meška Slovenj Gradec pri

pravili predavanje z naslovom STARA KULTNA 
MESTA V MISLINJSKI DOLINI.

Lotili sta se štirih kultnih mest znotraj tako 
imenovanega svetega trikotnika v  Mislinjski do
lini. Točke, kjer danes stojijo cerkve sv. Pankraci
ja na Gradu nad Starim trgom pri Slovenj Grad
cu, sv. Jurija na Legnu, sv. Marije na Homcu in sv. 
Martina v  Šmartnem pri Slovenj Gradcu, so naši 
predniki izbrali natančno in z namenom. In tudi 
danes živim o sredi svetega prostora. Proučevali 
sta skozi arheološke vire, skozi materialne ostali
ne in skozi zgodbe, ki jih pripoveduje etnologija, 
ki jih najdemo v  ljudskem izročilu. Izhajali sta iz 
tridelne predstave o božanstvih pri Slovanih.

Danes so na nekaterih mestih pri nas krščan
ske cerkve, za katere ugotavljajo, da so na istih 
mestih bila nekoč poganska slovanska svetišča. 
Na istih mestih ponekod pa naj bi bila tudi še sta
rejša, predslovanska -  poganska antična svetiš
ča. Povezana so s koledarjem in prazniki, ki jih 
še danes obhajamo in se jih držimo. Brigita Raj
šter je povedala, da im a m itološka zgodba namen 
vzpostavljati red. Zanim iva je, ker je poudarek na 
Juriju, na njegovi zgodbi, gre za m itologijo Jurija. 
Cerkev sv. Jurija na Legnu pri Slovenj Gradcu je 
iz 9- stoletja, iz obdobja pokristjanjevanja Karan
tanije. Močno domnevajo, da je bilo pred tem na 
njenem mestu pogansko svetišče.

V galeriji hotela Klub Krnes v  ČRNI NA KO
ROŠKEM so odprli potujočo razstavo v  po
častitev Plečnikovega leta 2007. Razstava 

s slikovnim  m aterialom  predstavlja dela sveto
vnega slovesa velikega slovenskega arhitekta 
JOŽETA PLEČNIKA, arhitekta, ki se je od zgolj slo
venske umetniške legende povzpel do svetovne. 
Razstava govori o njegovem  ustvarjalnem delu v 
Ljubljani, Pragi in na Dunaju, odprla jo je mag. 
Karla Oder, ki se tudi v  svojem profesionalnem 
delu ukvarja z ohranjanjem kulturne dediščine. 
V Črni na Koroškem in  v  Mežici stojita dva spo
menika, ki ju je naredil Jože Plečnik.

Jože Plečnik je bil izjemen arhitekt, ki so ga 
prepoznali kot izredno kakovostnega najprej v  
Parizu. Je eden najboljših arhitektov svetovne
ga slovesa. Celovito in izvirno, čeprav slogovno 
eklektično, izhajajoč iz globokega poznanja 
različnih starodavnih evropskih kulturnih in 
stavbnih tradicij, je reševal urbanistične proble
me ter projektiral in  notranje opremljal javne in 
zasebne stavbe v  Pragi, na Dunaju in v  Ljubljani. 
Rodil se je 23.1.1872 v  skromni hiši blizu središ
ča Ljubljane, kot tretji od štirih otrok. Po prvem 
neuspešnem letniku na nižji g im naziji je šolanje 
opustil. Oče ga je vzel k sebi v  m izarsko delav
nico. Pozneje je z deželno štipendijo nadaljeval 
šolanje na Državni obrtni šoli v  Gradcu. Izučil se 
je za umetnostnega m izarja in načrtovalca po
hištva. Nad arhitekturo se je navdušil, ko je na 
razstavi videl načrte Otta Wagnerja za berlinsko 
katedralo. Na Dunaju se je vpisal na akademijo, 
po treh letih študij zaključil z najboljšim diplom
skim delom. Vrhunec svoje kariere je dosegel že 
na Dunaju, ko se je s pozidavo Zacherlove palače 
uvrstil med pionirje moderne evropske arhitek
ture. Tudi druga dunajska dela prvega desetletja 
-  tu nikakor ne gre prezreti cerkve sv. Duha -  so 
imela mednarodni odmev. Leta 1911 Plečnika 
srečamo v  Pragi kot profesorja na umetno-obrt- 
n i šoli. Dela na gradu Hradčani in na vrtovih  so 
trajala vse do leta 1934. Predsednik Masaryk ga 
je prosil, naj ustvari simbole nove države, ki jih 
bo ljudstvo prepoznalo in jim  sledilo. To mu je 
tudi v  celoti uspelo. Vzporedno z deli na gradu je 
preurejal tudi predsednikovo rezidenco na gradu 
Lani in zgradil cerkev presvetega srcajezusovega 
na Vinohradih. Skoraj istočasno z imenovanjem 
za prvega arhitekta prenove praškega gradu je 
Plečnik prevzel tudi profesuro na oddelku za ar
hitekturo novo ustanovljene ljubljanske univer

ze. Tudi v  Ljubljani so takrat nastajala njegova 
prva dela: cerkvi sv. Frančiška v  Šiški in Gospo
dovega vnebohoda v  Bogojini ter štadion v  Ljub
ljani. Trideseta leta so obdobje velikopoteznih 
mestnih ureditev v  Ljubljani, kar se v  literaturi 
označuje Plečnikova Ljubljana, ki je po idejni za
snovi, obsegu in kakovosti izvedenega svetovni 
urbanistični in  arhitekturni fenomen. Plečniku 
so svetovno slavo prinesle genialne rešitve: Tro- 
mostovje, Tržnice, ureditev nabrežja Ljubljanice, 
Kongresni trg in  osrednje sprehajališče v  T ivoli
ju. Posebej je treba omeniti še stavbo Narodne in 
univerzitetne knjižnice, Uršulinsko gim nazijo, 
Cerkev sv. C irila in  Metoda za Bežigradom, Žale 
in cerkev sv. Mihaela na Bar ju. V času med drugo 
svetovno vojno je izdeloval velike načrte za  čas 
po vojni, med njim i tudi za nov slovenski parla
ment. Postavil je nekaj spomenikov NOB, preno
vo Križank, uredil Kranjsko gledališče, obnovil 
cerkev sv. Benedikta v  Stranjah in Marijine cer
kve v  Ponikvah. Oblikoval je tud mogočne lesten
ce, svečnike, pohištvo in notranjo opremo.

Izšla je knjiga z naslovom MESEČEV TRIK, 
eden od rezultatov trojnega projekta pisca 
poezije Slovenjgradčana JOEa KAPPa in  foto
grafa iz Mislinje ALJAŽA VELIČKIGA. Skupaj s fo

tografsko razstavo so jo predstavili v  Koroški ga
leriji likovnih umetnosti Slovenj Gradec. Igralec 
Igor Štamulak je bral poezijo, nastopili sta tudi 
pevka Alja Prim ožič in pianistka Janja Kresnik. 
Knjiga im a skupen predznak erotika -  od drzne-



Ö drznemu -  takšna je poezija, takšne so 
ije, ki so A ljažev odgovor na joeve  pesmi. 
Knjigo je oblikovala Jasna Kalčič iz Mežice.

Leta 1886 je bilo v  Ribnici na Pohorju usta
novljeno Kmetsko bralno društvo, danes, 
PO 120. LETIH, poslanstvo tega prvega 
organiziranega kulturnega utripa na Ribniškem 

Pohorju nadaljuje KULTURNO UMETNIŠKO 
DRUŠTVO STANE SEVER. V drugi polovici prejš
njega stoletja je nosilo ime KUD Edi Grubelnik, 
po talcu iz teh krajev, ustreljenem med drugo sve
tovno vojno v  Mariboru. Zadnje desetletje je v  na
slovu društva zapisano ime velikega slovenskega 
igralca Staneta Severja, ki je leta 1970 zadnjo 
predstavo odigral na ribniškem odru. Na spo
m inski plošči piše: »V tej dvorani je 18. dec. 1970 
zadnjikrat nastopil veliki slovenski igralec Stane 
Sever s Krotkim  dekletom Dostojevskega in tako 
sklenil svojo umetniško in  življenjsko pot.«

Namen in naloga prvega društva je bila pred
vsem buditi narodno zavest in  skrbeti za slo
vensko besedo: peto, deklamirano, igrano in 
brano. Nastala je prva knjižnica, ki je ob knjigah 
Mohorjeve družbe ponujala tudi vrsto časopi
sov. V viharnem  obdobju prve svetovne vojne je 
društvo svoje delovanje omejilo, saj je precej čla
nov (udov, kot so jih takrat im enovali) m oralo k

vojakom. Leta 1920 se je društvo preim enovalo 
v  Katoliško izobraževalno društvo, kar so ute
meljili: »Stara društvena pravila, potrjena od 
namestnije v  Gradcu dne 4. decembra 1886 ne 
odgovarjajo več namenu današnjega časa. Zato 
se društvo preustroji v  Katoliško izobraževalno 
društvo v  Ribnici na Pohorju.« Med člani društva 
zasledimo v  tem obdobju tudi brata Maksim i
lijana in  Janka Držečnika, prvi postane m ari
borski škof, drugi se uveljavi kot velik  humanist 
in  zdravnik. Obema so v  društvu nam enili po
zornost s prireditvam i in predavanji v  m inulih 
treh letih. V tem prvem  obdobju organ iziranega 
kulturnega življenja je ob kn jižn ični dejavnosti 
društvo pripravljalo proslave, gledališke pred
stave, veselice, nastope pevskih zborov in  imelo 
tudi salonski orkester. Živahen kulturni utrip do 
osemdesetih let prejšnjega stoletja so narekovali 
domači ustvarjalci z gostujočim i člani tako na 
gledališkem kot pevskem področju, nekaj časa je 
deloval tudi tamburaški orkester. V  devetdesetih 
letih je društvo prevzelo ime po igralcu Stanetu 
Severju. Njemu v  spomin vsak december pri
pravijo slovesnost v  počastitev gledališča. Danes 
v  društvu delujeta m oški in  ženski pevski zbor, 
pripravljajo razstave in literarne večere v  sodelo
vanju s Knjižnico Radlje ob Dravi ter proslave in 
prireditve v  sodelovanju z Osnovno šolo Ribnica 
na Pohorju, ki nudi tudi gostoljubje za  vaje in  na
stope. Društveno kulturno življenje na območju 
Občine Ribnica na Pohorju so po drugi svetovni 
vojn i soustvarjali tudi v  Delavskem prosvetnem 
društvu Svoboda v  Josipdolu, današnji sodobnik 
KUD-a Staneta Severja pa je Kulturno, etnološko 
in  turistično društvo KETJosipdol.

V sklopu projekta PO POTEH KOROŠKE 
KULTURNE DEDIŠČINE sta izšli dve knjigi 
z istim naslovom in  tretja z naslovom NE

KOČ JE BILO JEZERO -  STORIJE NAŠE DAVNINE. 
Prva je MONOGRAFIJA Po poteh koroške kultur
ne dediščine -  Občine Prevalje in Mestne občine 
Pliberk, druga je FOTOMONOGRAFIJA z enako 
vsebino. »Nekoč je bilo jezero, zdaj sta Peca in 
Uršlja gora, stalnici med Podjuno in Mežiško do
lino. Pred dva tisoč leti nas je povezovala rimska 
cesta, sredi 19. stoletja nas je povezala železniška 
proga, pozneje so nas povezovali številni dogodki 
in  projekti. Iz generacije v  generacijo tako ustvar
jam o nove čezmejne mostove na gospodarskem, 
političnem in kulturnem področju. Delovna za
gnanost vseh projektnih partnerjev, kulturnih 
in  turističnih društev na naši strani, strokovnost 
Koroškega pokrajinskega muzeja, Slovenskega 
narodopisnega inštituta Urbanajarn ika- kot tudi 
Mestne občine Pliberk in društva Kulturni dom 
Pliberk je uresničila nastanek zelo kvalitetnega 
čezmejnega strokovnega in promocijska gradi
va, ki zarisuje vizijo  razvoja kulturnega turizm a 
z izdelano marketinško promocijo. To je projekt 
živega sosedstva, projekt resničnega vsebinskega 
sodelovanja. Izdelan je popis najpomembnejše 
kulturne dediščine, ki je podlaga za m onografijo 
Po poteh koroške kulturne dediščine Občine Pre
valje in Mestne občine Pliberk. Turistična razno
likost je strnjena še v  dokumentarnem film u in 
čezmejnem zemljevidu, ki bo poleg zloženk in 
razglednic ter spletne predstavitve obarval kul
tur no-tu ristično ponudbo območja. Peca je naša

in vaša, očak, ki daje zavetje, utrip, razpoloženje, 
prisostvuje tisočletni zgodovin i rasti in povezo
vanj narodov na obeh straneh,« je povedal župan 
Občine Prevalje dr. Matic Tasič.

V Inform acijski pisarni v  trškem jedru Dra
vograda so na ogled STARA GLASBILA. 
Zbrala in uredila sta jih TONE BREZNIK 

in  ALOJZ ROŽIČ, k i je povedal, da je b ila prva 
tovarna v  Evropi, k i je izdelovala harm onike, v  
Dravogradu. Razstavljena so brenkala, trobila, 
citre in kar nekaj harm onik. A lojz Rožič pravi, da 
naj m ladi rod vidi, kakšna so b ila  glasbila včasih, 
kajti danes so tehnično bolj popolna: »Im am o 
harm onike, ki so bile pred sto leti in  več narejene 
v  Dravogradu in v  Slovenj Gradcu. Franc Lobas 
in n jegov sin sta ustanovila tovarno harm on ik  v  
Dravogradu. Pri Lobasu se je naučilo izdelovati 
harm onike tudi nekaj drugih Slovenjgradčanov, 
k njemu so se hodili učit izdelave tudi Avstrijci. 
Najstarejša harm onika v  moji zbirki je iz leta 
1820. Delali so jih že prej, ampak m ed ljudstvo so 
prišle v  tistem času. Ko je Franc Lobas delal har
m onike v  Dravogradu, je poznal m ojega deda in 
m ojega očeta. Oba sta igra la  njegove in nekatera 
trobila že pred drugo svetovno vojno in  ta glas
bila hranim o še zdaj. Danes jih je težko uglasiti, 
narejene so bile ročno pred približno 200 leti, a 
m elodije se z njim i še da igrati. Od leta 1955 na
prej smo poučevali igranje. Po letu 1980 se je pri 
m eni učil tudi Boštjan Konečnik, ki je kasneje po
stal svetovni prvak v  igranju harm onike.«

Tone Breznik je ponosen na S-klarinet od bra
ta njegove prababice: »Im el ga je s sabo na ruski 
fronti, ko se je boril na Karpatih. Danes je shra
njen v  zasebni zbirki m ojega sorodnika Ferda Ur- 
šeja z Gradišča pri Slovenj Gradcu.« V Dravogradu 
so razstavljena tudi stara glasbila iz Afrike.

21. junija 2007 bo razstava v  V idovi cerkvi v  
Dravogradu, kjer bo na ogled  do 80 starih har
monik.



Filmspoting

F i  I m s p o t i  n q
piše: Eva Pečnik ■ *

Projekt Laramie

Originalni naslov: The Laramie Project
Režija: Moisés Kaufman 
Scenarij: Moisés Kaufman, Stephen Belber, 
Leigh Fondakowski, Am anda Gronich, Jeffrey 
LaHoste, John McAdams, Andy Paris, Greg 
Pierotti, Barbara Pitts, Kelli Simpkins, Stephen 
Wangh
Igrajo: Kathleen Chalfant, Laura Linney Peter 
Fonda, Jeremy Davies, Nestor Carbone!I, 
Camryn Manheim, Andy Paris, Grant Varjas, 
Kelli Simpkins, d e a  DuVall, M ichael Emerson, 
Christina Ricci 
Žanr: Drama 
Leto :2002

Člani newyorskega gledališča Tectonic 
Theatre so se kmalu po umoru 22-letnega 
Mathewa Sheparda (ki je  odmeval po vsem 
svetu, saj je  bil Mathew homoseksualec), 
o njegovi tragični zgodbi odločili napisati 
dramo. Na podlagi pogovorov s prebivalci 
mesta Laramie v Wyomingu, kjer so žrtev 
in njena morilca živeli, so poskušali rekon
struirati dogodke, kot so se odvijali v noči iz
6. na 7. oktober, ko sta Mathewa neznanca

pretepla do smrti. Več kot 400 ur gradiva 
sestavljajo intervjuji z več kot 200 ljudmi raz
ličnih poklicev in prepričanj, iz katerih so se 
ustvarjalci drame trudili izluščiti takšne, ki bi 
najlepše kazali dejansko sliko odnosov do 
homoseksualno usmerjenih v manjših me
stih po Ameriki (in po svetu). Zaradi uspeha 
gledališke predstave so se kmalu odločili na 
njeni podlagi posneti tudi ta film.

Mathew Shepard je bil izjem
no obetajoč študent politologije 
na univerzi v Wyomingu. Na noč 
umora je, kot že velikokrat poprej, 
odšel v bar na pijačo. Tam naj bi 
spoznal 21-letna McKinneya in 
Hendersona in ju  prosil za prevoz.
Čez osemnajst ur je  hudo prete
penega Mathewa na polju izven 
mesta našel kolesar. Mathew je bil 
privezan na ograjo še živ, vendar 
nezavesten. Do svoje smrti 12. ok
tobra je bil priklenjen na aparate 
in ni več prišel do zavesti. Kmalu 
zatem je policija oba storilca prije
la, saj je  v njunem avtu našla okr
vavljeno pištolo ter žrtvine čevlje 
in denarnico.

Med sojenjem sta obtožen
ca poskušala z različnimi načini 
obrambe. Najprej sta se zagovar
jala, da nista kriva, potem sta se 
nameravala zagovarjati s trenut
no neprištevnostjo, ker bi naj ju 
Mathew poskušal osvajati, drugič 
sta trdila, da ga nista nameravala 
ubiti, temveč samo oropati, naza
dnje pa tudi, da sta bila pod vplivom trdih 
drog. Po tožilčevih besedah naj bi se McKin
ney in Henderson pretvarjala, da sta hom o
seksualca, da bi si pridobila žrtvino zaupanje 
in ga potem oropala, njuni punci pa sta na 
sodišču pričali tudi, da sta že dolgo name
ravala oropati kakšnega homoseksualca in 
da takrat nihče od njiju ni jemal drog. Aprila 
1999 seje Henderson odločil priznati krivdo, 
mogoče tudi zato, da bi se izognil smrtni 
kazni. Dosodili so mu dve zaporedni do
smrtni kazni. McKinney pa zaradi posredo
vanja žrtvinih staršev, češ da je  njun sin ved
no vsem želel le dobro in da bi to  oskrunilo 
spomin na Mathewa, ni dobil smrtne kazni, 
temveč dve zaporedni smrtni kazni, vendar, 
za razliko od Hendersona, brez možnosti 
pogojnega izpusta.

Teorij o ozadju tega brutalnega umora 
je veliko, zato so se ustvarjalci omejili pred
vsem na meščane Laramieja in poskušali 
resnico prikazati skozi njihove oči, z njihovi
mi besedami.

Slišali naj bi vse strani zgodbe in prikaza
li Laramie ter njegove prebivalce v odnosu 
do homoseksualno usmerjenih, take kot so 
v resnici... Film in drama naj bi služila pred
vsem za osveščanje ljudi o izvoru sovraštva 
do homoseksualcev in kam nas lahko takš
no sovraštvo pripelje.

Mogoče je naš problem v 
tem, da gledamo na geje, kot 
da je njihova prioriteta v življe
nju zgolj seks. Kakor da nima
jo  drugega v življenju, kot da 
bi bili perverzneži z nalezljivo 
boleznijo. Nekateri so še danes 
mnenja, da je homoseksual
nost duševna motnja, ki bi jo  
bilo treba zdraviti v psihiatričnih 
bolnišnicah. Mogoče se ne po
čutimo ogrožene od istospol
no usmerjenih, ampak od od
ziva okolice, če bi ta sklepala, da 
imamo tudi mi homoseksualna 
nagnjenja. Mogoče se bojimo, 
da bi jih v nas dejansko prebu
dili? Ne vem, od kod izhaja pre
pričanje, da je  treba nekomu, ki 
je  drugačen, kar se da zagreniti 
življenje. V družbi, kjer se spod
buja demokracija, je  svoboda 
izbire nedotakljiva, če se pri tem 
ne omejuje svobode drugega. 
Mislim, da bi počasi lahko prišlo 
v našo zavest, da so istospolno 
usmerjeni tudi del skupnosti in 
da bi jih lahko tako tudi začeli 
obravnavati.

Ne zatiskajmo si oči, da se podobne stvari 
okoli nas ne dogajajo. Dejstvo je, da v koli
kor se soočenja z določenimi stvarmi izogi
bamo, le-teh ne moremo poznati. Česar ne 
poznamo, ne moremo razumeti, in če ne 
razumemo, smo lahka tarča različnih mani
pulacij. Kakršno koli sovraštvo in hujskanje 
ljudi proti drugačnim pa lahko hitro pripelje 
do tragedije.



Nagradna križanka

UGANKARSKI SLOVARČEK: IASI - središče Moldavije; KSOK- poljska atletinja (Anna); LESKOVIC - slovenski dirigent in skladatelj (Bogomir); LINNA - finski pisatelj (Vaino); 
NOJAMA- namibijski državnik (Daniel); OAHU - havajski otok (glavno mesto Honolulu); SADR - iranski predsednik (Abalhasan); USULU - mesto v San Salvadorju (brez konca)
Izmed pravilnih rešitev križanke bomo izžrebali dva nagrajenca, ki bosta prejela po: dve vstopnici za gledališko predstavo v Slovenskem ljudskem gledališču 
Celje, po lastni izbiri ter eno knjižno nagrado. Izžrebani nagrajenki prejšnje križanke (List 4 /2007), sta: Kaja Kočevar, Cesta talcev 7, Šoštanj, ki prejme dve 
vstopnici za SLG Celje in Marica Ošlovnik, Metleče 39, Šoštanj, ki prejme knjižno nagrado.

N a g r a d n a  k r i ž a n k a M a j  2 0 0 7

Gesla Križanke:

Ime in priimek: 
Naslov:

Izpolnjen kupon pošljite na naš naslov do 18. junija 2007.



2007
Planet gibanja, Merkur, bo od 15.junija do lO.julija 2007 retrograden. Giblje 
se nazaj in povzroča težave. V tem času ne sklepajte in ne podpisujte NOVIH 
pogodb, ne kupujte tehničnih stvari, še posebno ne avtomobila ali telefo
na. Čas ni primeren za poroko, za dogovore kakršnekoli vrste, za menjavo 
službe... kajti dogovori, ki so sklenjeni v tem času, ne držijo! Končajte stare 
stvari, predvsem doma, in razmislite, kaj boste počeli v naslednjih mesecih. 
Še posebno previdno okoli 25.junija!

Lepo se imejte in pazite nase!

Oven Vjuniju boste veliko razmišljali, predvsem pa kovali na
učite za dopust. Vdobri formi boste, prijetno boste raspoloženi, še poseb
no v sredini meseca, ko vas čakajo ugodne spremembe v ljubezenskem 

življenju. Poslovno boste uspešni, v sentimentalnem življenju pa se vam obetajo prijet
na presenečenja, zato bo poletje dobilo povsem drugačen smisel. Po 15.boste veliko 
denarja porabili za novo garderobo. Zaradi tega se lahko sprete s partnerjem, njegovo 
kritiko boste doživljali kot napad. Pazite kaj izrečete v jezi! V tem mesecu bi vas lahko 
obiskala štorklja, zato previdno, če tega ne želite. Za ljubezen bo najboljše od 9. do 12.

Večji del meseca boste zaspani in brezvoljni, šele v zadnjem 
' tednu junija boste malce oživeli. Vročina vas bo izčrpavala, neprestano 
se boste utrujeno počutili. Svetujem vam, da posvetite svojemu izgledu 

in zdravju malce več pozornosti. Če ste poročeni, se boste v drugi polovici meseca pre
pirali s partnerjem zaradi denarja, zaradi delitve obveznosti. Postali boste ljubosumni, 
sumili boste, da vas partner vara. Morda bo treba zaradi teh nevšečnosti spremeniti 
načrte za dopust in za nadaljevanje življenja. Če ste samski, bodite pozorni s kom se 
družite in komu zaupate!

Končno si boste oddahnili. Na vseh področjih 
ž̂ivljenja vas”čaka stabilna situacija. Veliko se boste družili s prijatelji in 
uživali vsak dan posebej. S financami vam tudi dobro kaže, lahko pa 

zaslužite večjo količino denarja. Samozavestni boste in polni življenske energije. Imeli 
boste visoke cilje, trudili se boste, da jih uresničite. Ukvarjali se boste tudi s praktičnimi 
stvarmi, z nakupi, popravilom avtomobila, itd. Konec meseca boste postali malo kon
fuzni. Ne dogovarjate se daleč vnaprej, pazite se napačnih informacij. 15.junija bo Mlaj 
v Dvojčkih - previdno predvsem v ljubezni!

V začetku meseca boste dobre volje, zainteresirani boste za 
Združenje in za potovanja. Nesporazumi v komunikaciji bodo pogostejši. 
Če se ukvarjate s prevozi in trgovino, bodite še posebno previdni. Pri do

govorih dvakrat preverite, če ste prav razumeli, da ne boste kasneje imeli večjih težav. 
Ljubezensko življenje bo ugodno. Uživali boste v družini, zadovoljni boste. Če ste na 
začetku ljubezenske zveze, boste doumeli, koliko vam ta oseba pomeni, kar vas bo 
navduševalo in plašilo obenem. Bodite odkriti s partnerjem, vsi vaši sumi bodo od
gnani. Ljubezen na prvi pogled je možna vsakdan vtem mesecu.

Čaka vas uspešen mesec, eden najboljših v tem letu. Všeč 
Ifvam bo vse, kar se bo dogajalo okoli vas. Priložnosti za zabavo in za nova 
poznanstva bo dovolj. Venera bo poskrbela, da boste čudovito izgledali, 

redke težave pa boste reševali z nasmehom. Večina planetov bo na vaši strani, le roje
nim okoli B.avgusta se obeta nekaj težav. Izvrstno se boste počutili vse do 20.junija. 
Do takrat imate tudi veliko možnosti, da uresničite ljubezenske načrte. V središču po
zornosti boste, zaradi izgleda in zaradi obnašanja. Zelo lepo se boste imeli v družbi 
okoli 17.

(Devica Prihaja poletje, topli dnevi bodo v vas prebudili
f strast, ki že dlje časa tli v vas. Želeli si boste novih dogodivščin in ljube
zenskih vznemirjanj. Vse skupaj vas bo vodilo na vrtiljak preizkušenj, pre

povedana ljubezen pa vas bo povsem izčrpala. Obnašali se boste kot da to niste vi

Horoskop

-  spontano in zaletavo. Ko si boste nekaj zamislili, boste to za vsako ceno tudi izvedli. V 
drugi polovici meseca boste vse težje živeli pod težo številnih pritiskov. Zdelo se vam 
bo, da vas nihče ne razume, tudi s strani staršev ne boste dobili pričakovane podpore. 
Po 24.juniju se bo volja in energija počasi vrnila.

Tehtnica Prijatelji in sodelavci vam bodo pomagali, da 
î boste lažje reševali probleme. Vaša družabnost in potreba, da drugim 
ugajate, bo prišla do izraza. Po drugem tednu junija, se bodo stvari od

vijale počasneje kot bi si vi želeli. Na vse boste morali dalj časa čakati, dogovori ne 
bodo držali. Vse bolj se boste živcirali in izgubljali čas za nepotrebne posle. Posebne 
delovne vneme ne boste imeli. V istem času se vam bodo mnogi pokazali v pravi luči, 
tako boste vsaj vedeli vedeli, na koga se lahko zanesete. V drugi polovici meseca pri
čakujte težave v komunikaciji in z bližnjo okolico. Odnosi doma bodo porušeni, oba 
bosta vztrajala pri svojem. 22.bo romantično.

Škorpijon Mesec, ki je pred vami, ne bo najlepši, vsaj 
f  ne v ljubezen" kem̂ smislu. Prepirali se boste s partnerjem in z ljudmi, ki so 
vam blizu, čaka pa vas dokaj naporno obdobje v službi. Nervozni boste, 

ker drugi ne bodo dovolj odgovorni ali pa zaradi lastnih napak. Kritizirali boste vsepov- 
prek. Ker boste imeli nekaj poslovnih skrbi, boste več ali manj zaprti vase. Po IS.juniju 
bodo prepiri s partnerjem vse pogostejši, ker se boste počutili zanemarjeni in neljub
ljeni. Bolje se boste razumeli s tistimi, ki vam sploh niso blzuSvojo energijo usmerite v 
svoj posel in finance. Okoli 15.junija pazite, lahko bi se poškodovalijpredvsem kolena). 
Od 25. do 30.ugodno v ljubezni.

(Strelec Vjuniju se boste dobro počutili. Mlajši Strelci bi lah-
*ko v tem mesecu doživeli svojo prvo ljubezen. Želeli si boste, da bi bili 
na dveh koncih hkrati. Uživali boste v spoznavanju novih ljudi. Študenti 

bodo težko skoncentrirani, zato jim učenje ne bo šlo najbolje od rok. Izkoristili boste 
vsak izgovor, da boste knjigo zamenjali za zabavo. Morate si zapomniti, da vas odlo
ženo delo vedno počaka. Poročeni bodo srečno pluli v svojem zakonu. Uživali boste 
v partnerjevi podpori in razumevanju. Strasti se bodo ponovno prebudile. Pazite, da 
se ne zredite preveč!

Napori zadnjih mesecev so povzročili, da ste 
î vse bolj utrujeni in nervozni. Imunski sistem bi se lahko nevarno porušil, 
zato se zdravo prehranjujte in jemljite dodatne vitamine.Če boste vzeli 

par dni dopusta, vam tega nihče ne bo zameril. Odgovarjalo vam bo, če boste kar 
doma polnili izpraznjene baterije.Tisti, ki ste vdolgih zvezah, boste vzačetku meseca v 
sporu s partnerjem. Raspoloženje se vam bo popravilo nekje na sredini junija, ko boste 
prejeli nek denar, ki vam bo spet osvežil vaš že tako preresni obraz.

(Vodnar Junij bo prinesel olajšanje na vseh področjih. Do- 
'/bre volje boste in vedno raspoloženi za druženje. Poklical vas bo star pri
jatelj, s katerim se že dolgo niste slišali. Navdušeni boste, s to osebo boste 

preživeli veliko časa in obujali spomine. Pričakujete lahko pomoč okolice, prijatelji pa 
vam bodo tudi naklonjeni. Z nekim prijateljem lahko celo začnete dogovore o nekem 
poslu. Dobro premislite, preden se odločite. Ni nujno, da gre za prevaro, neke stvari bi 
vas kasneje lahko motile, zato bodite previdni! Okoli 22.junija vas čaka neko srečanje, ki 
se lahko razvije v ljubezen, ki pa žal ne bo dolgo trajala.

VI kJ I Vsakdan se boste bolje počutili. Če ste še samski,je to me- 
ŝec, ko bo veliko priložnosti, da ne boste več sami. Vaš romantični po
gled bo vabil, da si vas nekdo pobližje ogleda in spozna. Koketirali boste, 

osvajalcev pa ne boste pustili blizu. Igrica mačka -  miš vam bo ugajala. Preveč se nikar 
ne igrajte, lahko bi izgubili zanimanje dotične osebe. Z mislimi boste že na dopustu, 
sodelavcem pa to ne bo niti malo všeč in bodo jezni na vas. Poskusite se zresniti in 
bodite resni v času, ko ste v službi. Petek, 8.junija vam bo posebno ostal v spominu. 
Lahko bi se zaljubili!



Oj ti moj Koren, bi pa že le 
lahko vedel, da se s tredim de
lom v parlamentu nikamor ne 
pride, najbolje, da se pozani
maš za službo kar doma. Mo
goče v Saški.

Miran Pavlin je na nogometni tekmi v 
šoštanjski telovadnici, ko so se pomerili go
spodarstveniki in politiki Savinjsko - šaleške 
regije in predstavniki Vlade, zabil dva gola 
“Saši” Ob tem. gaje komentator Toni Rehar 
vprašal po občutki ob zmagi Vlade, kije do
mačo ekipo premagala z rezultatom 1:4.

“Kakšni so moji občutki? Takšni kot je eki
pa. Zmagovalni!” mu je odvrnil Pavlin.

Na tekmi Vlade in Saške fusbal boysov v Šoštanju so sicer »Gvinali« 
boljši, a so zmago plačali drago.

Listje nanosilo skupaj z vseh vetrov - 
Foto; Jože Miklavc



ANA DESETNICA .
FESTIVAL POULIČNIH GLEDALIŠČ
V ŠOŠTANJU 4.7.2007

V POPOLDANSKEM ČASE SE BODO NA TROH 
SVOBODE ZVRSTILE ŠTIRI PREDSTAVE 
IZVAJALCEV:

■ J T  FABER TEATER,

W  EMIGRANTI

S  KVELB TEATER,

I I I  V PLAMENIH
(p r e d s ta v a

tm  VINCENT DE LAVENERE,

6 I0 URETTE
5 (žongliranje, trajanje 30 min)

MAKADAM KANIBAL,

CIRKUS RADOVEDNOSTI
(d iv ja  in  ig r iv a  p redstava, k i n i iz  tega  sve ta , ni 

p rim ern a  za  o troke m lajše od osem  le t, tra jan je 4 0  m in )

SMALLFEST
I  FESTIVAL ZA MLADE, 7. PO VRSTI 

27. IN 28.7. 2007 OB DRUŽMIRSEEM JEZERU

S
PODROBNOSTI O OBEH PRIREDITVAH BOSTE 
IZVEDELI V NASLEDNJI ŠTEVILKI LISTA.

I Z
II


